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NÚM. 02/2024 - SESSIÓ ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT EN PLE QUE TINGUÉ LLOC 
EL DIA 28 DE FEBRER DE 2024.

A la vila de Molins de Rei, quan són les divuit hores i un minut del vint-i-vuit de febrer 
de dos mil vint-i-quatre, es reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, 
en primera convocatòria, i sota la presidència del Sr. Alcalde, Xavi Paz Penche els regidors 
i regidores que tot seguit s’esmenten, per tal de celebrar la sessió ordinària del Ple, a la 
qual han estat convocats en temps i forma.

Sr. Alcalde Xavi Paz Penche
Sra. Jessica Revestido Romero
Sr. Iván Mustieles Pozo
Sr. Miguel Zaragoza Alonso
Sra. Ainoa García Ballestín
Sr. Joan Carles Serra Bosch
Sra. Esther Espinosa García
Sr. Alejandro Herrero Basange
Sr. Gerard Corredera Rebulà
Sr. Lucas Silvano Ferro Sole
Sra. Marta Espona Burgués
Sr. Ricard Vinyets Cid
Sra. Meritxell Campmajó García
Sra. Alba Patricia Cabral Ortiz
Sra. Francesca Riera Forns
Sr. Ramon Sánchez Gil
Sra. Rocío Segovia Mayán
Sr. Joan Albert Fabra Barrios
Sra. Eva Maria Janés Fraile
Sra. Meritxell Galobart Soler

Assisteix l’Interventor accidental, Sr. Eusebi Valldaura Domenech i la Secretària de la 
Corporació, Sra. Sandra Castelltort i Claramunt, que dóna fe de l’acte.

Excusa la seva absència la regidora Sra. Carme Madorell Colomina.

Un cop comprovada l’existència del quòrum que demana l’article 90.1) del ROF, per a la 
vàlida constitució del Ple, el Sr. Alcalde obre la sessió, i es passa tot seguit al debat i 
consideració dels assumptes inclosos a l’ordre del dia que acompanya a la convocatòria 
d’aquesta sessió, número 02/2024 de data 23 de febrer de 2024. 

0.- a) Declaració Institucional de l’Ajuntament de Molins de Rei per expressar la 
condemna i rebuig davant els assassinats de les víctimes de violència masclista.
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DECLARACIÓ INSTITUCIONAL

“El consistori Molinenc condemna i manifesta el seu condol i solidaritat amb familiars i 
amics de les dones assassinades, aquest 2024, presumptament a mans de les seves 
parelles.

Refermem el nostre compromís en la lluita contra la xacra de la violència masclista en tots i 
cadascun dels seus àmbits. Cal treballar, amb més força que mai, contra aquesta violència 
masclista estructural que, malauradament, segueix present a la nostra societat. 

Institucions i ciutadania hem de fer front comú per denunciar qualsevol actitud violenta i 
desenvolupar plegats un marc natural d’igualtat. 

Així, i davant dels fets ocorreguts, l’Ajuntament de Molins de Rei manifesta: 

Primer.- La condemna enèrgica d’aquests assassinats i de qualsevol forma de 
violència masclista.

Segon.- Expressar el nostre condol en nom de tota la ciutadania Molinenca. 

Tercer.- Reafirmar el rebuig a les violències masclistes, en totes les seves formes, i  
fer públic el nostre compromís en l’eradicació de la violència masclista.  

*Lectura dels noms de les persones assassinades durant aquest mes de febrer de 2024:
05/02/2024. Rocio, cognoms desconeguts. 44 anys. L’Alfàs del Pi (Alacant, País Valencià)
22/02/2024 Nom i cognoms desconeguts. 37 anys. Olot (Catalunya)”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Molt bona tarda. Molt bona tarda, conjunt de regidors i regidores, també tots els presents a 
la sala de plens. Si els sembla, començarem aquest Ple ordinari del mes de febrer que, tot 
i que sigui dimecres, es considera ordinari, com saben. 

I, malauradament, en aquest Ple hem de tornar a començar amb la lectura de la declaració 
institucional de rebuig als atemptats masclistes. I, en aquest cas, per acord de portaveus la 
llegirà la regidora Meritxell Campmajó. Endavant.

Sra. Campmajó:

L'Ajuntament de Molins de Rei expressa la seva condemna i rebuig davant els assassinats 
de les víctimes de la violència masclista. El consistori molinenc condemna i manifesta el 
seu condol i solidaritat amb familiars i amics de les dones assassinades aquest 2024, 
presumptament, a mans de les seves parelles. Refermem el nostre compromís en la lluita 
contra la xacra de la violència masclista en tots i cadascun dels seus àmbits. Cal treballar 
amb més força que mai contra aquesta violència masclista estructural que, 
malauradament, segueix present en la nostra societat. Institucions i ciutadania hem de fer 
front comú per denunciar qualsevol actitud violenta i desenvolupar plegats un marc natural 
d'igualtat. Així, i davant dels fets ocorreguts, l'Ajuntament de Molins de Rei manifesta: 
primer, la condemna energètica d'aquests assassinats i de qualsevol forma de violència 
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masclista; segon, expressar el nostre condol en nom de tota la ciutadania molinenca; 
tercer, reafirmar el rebuig a les violències masclistes en totes les seves formes i fer públic 
el nostre compromís en l'erradicació de la violència masclista.

A continuació, llegirem els noms de les víctimes el mes de febrer: 5 de febre del 2024, 
Rocio, cognoms desconeguts, 44 anys, a l’Alfàs del Pi, Alacant, País Valencià; 22 de febrer 
del 2024, nom i cognoms desconeguts, 37 anys, a Olot, a Catalunya.  

0.- b) Declaració Institucional de l’Ajuntament de Molins de Rei per expressar El 
municipalisme català per la pau: alto el foc a Gaza.

“Des de la declaració de guerra d’Israel contra la Franja de Gaza del passat 7 d’octubre, 
com a resposta a la presa d’hostatges i als atemptats de Hamàs contra Israel del mateix 
dia, més de 28.000 persones palestines han estat assassinades, el 70% de les quals són 
infants, dones i gent gran; i gairebé 1.400 persones israelianes i estrangeres han estat 
assassinades a Israel, la gran majoria el mateix dia 7 d’octubre. Els atacs també han 
afectat persones que estaven treballant a la Franja: des del començament de l’ofensiva 
han mort centenars de professionals sanitaris i treballadors de la UNRWA, i prop de 85 
periodistes.

La Franja de Gaza està vivint una gran catàstrofe humanitària que no fa més que agreujar-
se. Els atacs per part d’Israel han afectat els serveis bàsics que no poden satisfer les 
necessitats de la població civil de la zona. El territori viu sota una apagada general 
d’electricitat des de l’11 d’octubre, després que Israel interrompés el subministrament 
d’energia i combustible i prohibís l’entrada de combustible per qualsevol altra via. 

Segons l’Oficina de les Nacions Unides per a la Coordinació d’Assumptes Humanitaris 
(OCHA) la manca d’electricitat, combustible, medicaments i material mèdic fa que no es 
pugui atendre de manera adequada les persones ferides i/o malaltes. L’escassetat d’aigua 
potable també és molt preocupant, ja que tots els pous municipals d’aigua es troben 
tancats a causa de la manca de combustible i el subministrament d’aigua des d’Israel està 
tancat des del 8 d’octubre. No només això, sinó que les existències alimentàries estan sota 
mínims, segons el Programa Mundial d’Aliments de Nacions Unides. 

Els infants representen el 47% (1,1 milions) de la població de Gaza, i des de l’inici de les 
operacions militars del 7 d’octubre de 2023, han estat exposats a la mort, lesions i pèrdua 
de les seves famílies i llars, i han patit traumes físics i psicològics. A finals de gener de 
2024 s’estimava que gairebé un milió de criatures estaven desplaçades internament dins 
de Gaza.

L’entrada d’ajuda humanitària a la zona és molt complicada ja que el pas fronterer de 
Rafah amb Egipte es troba només parcialment obert, fet que limita molt l’entrada de 
subministrament humanitari, que no arriba a satisfer les necessitats més primàries i 
urgents de la població civil en estat més crític i els grups més vulnerables. La manca de 
corredors humanitaris segurs impossibilita que l’ajuda pugui arribar a la població afectada 
de manera efectiva.

Davant d’aquest context  els governs locals han d’esdevenir actors de pau i tenen un paper 
clau en l’àmbit de les relacions internacionals i la cooperació. Per aquesta raó, el Fons 
Català de Cooperació al Desenvolupament va obrir la campanya CRIDA D’EMERGÈNCIA 
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PER LA CRISI HUMANITÀRIA GENERADA PER L’ESCALADA DE VIOLÈNCIA A 
PALESTINA el novembre de 2023 i va demanar als ajuntaments, les institucions 
supramunicipals i la societat civil que s’hi sumessin.

Per tot això, des de (institució) ........................................................, es proposa l’adopció 
dels acords següents acords: 

· Demanar un alto al foc immediat per part de l’estat d’Israel que aturi els atacs a 
població civil indefensa, tant a la franja de Gaza com a l’interior de Cisjordània.

· Instar a l’obertura de corredors humanitaris per tal que l’ajuda en forma d’aliments, 
aigua, assistència sanitària, combustible i altres subministraments pugui arribar a les 
persones que ho necessiten.

· Garantir el compliment del dret internacional, violat reiteradament amb atacs a 
camps de persones refugiades, hospitals i escoles que es fan servir de refugi per a les 
persones civils del territori.

· L’alliberament de tots els ostatges per part de Hamàs.

· L’embargament d’armes a la zona tal com demana el Consell Català de Foment de la 
Pau, i posar fi al comerç d’armes amb Israel, en compliment d’un marc jurídic que 
prohibeix la venda d’armes a països en conflicte o que vulneren greument els drets 
humans.

· El compliment de les mesures provisionals emeses per la Cort Internacional de 
Justícia (CIJ) per tal d’evitar que Israel cometi un genocidi a Gaza i en previngui i 
castigui la incitació directa i indirecta. Alhora que permeti urgentment l’arribada 
immediata de serveis bàsics i d’assistència humanitària a la població de Gaza.

· Obrir negociacions entre els representants polítics de Palestina i Israel, amb 
l’acompanyament de la comunitat internacional, per avançar en la via dels dos estats 
com a proposta de solució pacífica al conflicte.

Barcelona, 9 de febrer de 2024”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Ara, com saben, i per acord Portaveus, també vam convertir una proposta 
de moció del Fons Català de Cooperació en declaració institucional, i que, com ha estat 
també per acord de Portaveus, jo mateix llegiria. Aquesta declaració institucional diu el 
següent: El municipalisme català per la pau: alto al foc a Gaza. Des de la declaració de 
guerra d’Israel a la Franja de Gaza el passat 7 d’octubre com a resposta a la presa 
d’ostatges i els atemptats de Hamas del mateix dia, més de 28.000 persones palestines  
han estat assassinades, el 70 % de les quals són infants, dones i gent gran, i gairebé 1.400 
persones israelianes i estrangeres han estat assassinades a Israel, la gran majoria el 
mateix dia 7 d’octubre. 



Secretaria
2/2024/PLE

28 de febrer de 2024

Pàg. 5/114

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

Els atacs també han afectat persones que estaven treballant a la Franja. Des del 
començament de l’ofensiva han mort centenars de professionals sanitaris i treballadors de 
la UNRWA i prop de 85 periodistes. La Franja de Gaza està vivint una gran catàstrofe 
humanitària que no fa més que agreujar-se. Els atacs cap a Israel han afectat els serveis 
bàsics que no poden satisfer les necessitats de la població civil de la zona. El territori viu 
sota una apagada general de l’electricitat des de l’11 d’octubre després que Israel 
interrompés el subministrament d’energia i combustible i prohibís l’entrada de combustible 
per qualsevol altra via. 

Segons l’Oficina de les Nacions Unides per a la Coordinació d’Assumptes Humanitaris, 
l’OCHA, la manca d’electricitat, combustible, medicaments i material mèdic fa que no es 
pugui atendre de manera adequada les persones ferides i/o malaltes. L’escassetat d’aigua 
potable també és molt preocupant, ja que tots els pous municipals d’aigua es troben 
tancats a causa de la manca de combustible i els subministrament d’aigua des d’Israel està 
tancat des del 8 d’octubre. No només això, sinó que les existències alimentàries estan sota 
mínims segons el Programa Mundial d’Aliments de Nacions Unides.

Els infants representen el 47 %, 1,1 milions de la població de Gaza. I des de l’inici de les 
operacions militars el 7 d’octubre de 2023, han estat exposats a la mort, les explosions i 
pèrdua de les seves famílies i llars. I han patit traumes físics i psicològics. A finals de gener 
de 2024, s’estimava que gairebé un milió de criatures estaven desplaçades internament 
dins de Gaza. L’entrada d’ajuda humanitària a la zona és molt complicada ja que el pas 
fronterer de Rafah amb Egipte es troba només parcialment obert, fet que limita molt 
l’entrada de subministrament humanitari, que no arriba a satisfer les necessitats més 
primàries i urgents de la població civil en estat més crítics i els grups més vulnerables. La 
manca de corredors humanitaris segurs impossibilita que l'ajuda pugui arribar a la població 
afectada de manera efectiva. Davant d'aquest context, els governs locals han d'esdevenir 
actors de pau i tenen un paper clau en l'àmbit de les relacions internacionals i la 
cooperació. Per aquesta raó, el Fons Català de Cooperació i Desenvolupament va obrir la 
campanya Crida d'emergència per la crisi humanitària generada per l'escalada de violència 
a Palestina el passat novembre del 2023 i va demanar els ajuntaments, les institucions 
supramunicipals i la societat civil que s'hi sumessin. I és per això que des de l'Ajuntament 
de Molins de Rei demanem un alto al foc immediat per part de l'Estat d'Israel que aturi els 
atacs a la població civil indefensa tant a la Franja de Gaza com a l'interior de Cisjordània. 
Instem a l'obertura de corredors humanitaris per tal que l'ajuda en forma d'aliments, aigua, 
assistència sanitària, combustible i altres subministraments puguin arribar a les persones 
que ho necessiten. Volem garantia del compliment del dret internacional violat 
reiteradament amb atacs a camps de persones refugiades, hospitals i escoles que es fan 
servir de refugi per a les persones civils del territori. Volem l'alliberament de tots els 
ostatges per part de Hamas. Demanem l'embargament d'armes a la zona, tal com demana 
el Consell Català de Foment de la Pau, i posar fi al comerç d'armes a Israel, en compliment 
d'un marc jurídic que prohibeix la venda d'armes a països en conflicte o que vulneren 
greument els drets humans. Demanem el compliment de les mesures provisionals emeses 
per la Cort Internacional de Justícia per tal d'evitar que Israel cometi un genocidi a Gaza i 
castigui la incitació directa i indirecta, alhora que permeti urgentment l'arribada immediata 
de serveis bàsics i d'assistència humanitària a la població de Gaza. I per fi demanem que 
s'obrin negociacions entre els representants polítics de Palestina i Israel, amb 
l'acompanyament de la comunitat internacional, per avançar en la via dels dos estats com 
a proposta de solució pacífica al conflicte. 

Feta aquesta lectura, diversos portaveus han dit que no farien intervenció. La donem per 
llegida i afegits tots. Doncs, ara començaríem el Ple amb l'ordre del dia dictaminat per la 
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Comissió de portaveus. Abans, per això, secretària, excusar la presència de la companya 
Carme Madorell, que avui, per motius laborals, li és impossible assistir al Ple. 

ORDRE DEL DIA

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta del Ple ordinari  17/2023 de data 21 de 
desembre de 2023 i 1/2024 de data 25 de gener de 2024.-

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I, per tant, fem el primer punt, que és l'«Aprovació de l'esborrany de l'acta del Ple ordinari 
17/2023, de data 21 de desembre del 2023, i el 1/2024, de data 25 de gener del 2024. 
Alguna observació? Esmena? Doncs, entenc que els donaríem per aprovats per 
unanimitat. 

S’aprova per unanimitat dels membres presents.

A – CONEIXEMENT DE L’ACCIÓ DEL GOVERN MUNICIPAL

2.- Donar compte dels Decrets d’Alcaldia (Expedient 02/2024/DCADC).-

DONAR COMPTE

“El Sr. Alcalde proposa al Ple l'adopció del següent acord:

Únic.- Donar compte dels decrets d'Alcaldia sobre diversos temes.

LLIBRE DE DECRETS 2024
GENER

Hipervincle decret Núm Data Concepte
15251137632516764466 1 02/01/2024 Subvencions i convenis amb entitats

15251140167721062722 2 02/01/2024 Contractes de Lloguer

15251137442450125153 3 02/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251140151470075471 4 05/01/2024 Nomenaments

15251140141611271070 5 05/01/2024 Ordre d'execució

15251140537011445454 6 05/01/2024 Ordre d'execució

15251140444712372405 7 05/01/2024 Nomenaments

15251140325554102750 8 05/01/2024 Nomenaments

15251137633067527002 9 05/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251137722260103737 10 05/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251140271312111006
11 05/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis 

(grues, bastides, altres elements estructurals)

15251140453011414245 12 05/01/2024 Llicència d'obra menor

15251140111611622433 13 05/01/2024 Llicència d'obra menor

15251140022565214471 14 05/01/2024 Llicència d'obra menor

http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958543587106750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958544931506750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958548627706750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958549231506750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958549267506750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958549609306750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958549669606750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958549947006750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958570560406750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958570577206750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958573642606750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958573686806750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958573717006750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958573840006750
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15251140245671174421 15 05/01/2024 Llicència d'obra menor

15251140247154127654 16 08/01/2024 Sancionador

15251140632753731131 17 08/01/2024 Sancionador

15251140343762313270 18 08/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251137433002012674 19 08/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251140462647724076 20 08/01/2024 Regularització fiscal

15251137606027455202 21 08/01/2024 Situacions del personal

15251137427137570106 22 08/01/2024 Situacions del personal

15251137451144237730 23 08/01/2024 Ordenances i reglaments

15251137370670255676 24 08/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251137522427662176 25 09/01/2024 Aprovació Despeses

15251140234232504474 26 09/01/2024 Aprovació Despeses

15251137730320567767 27 09/01/2024 Nomenaments

15251140316244050215 28 09/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251140116204361113
29 09/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251137415776641454 30 09/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251140545245422674 31 09/01/2024 Devolució d'ingressos indeguts

15251137406571665241 32 09/01/2024 Llicència d'obra menor

15251140120262101350 33 09/01/2024 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions

15251137632143136115 34 09/01/2024 Autorització i delegacions

15251140051502631662 35 09/01/2024 Contractació oberts de serveis

15251140310375663123 36 09/01/2024 Contractació menor de serveis

15251140701666510515 37 11/01/2024 Disciplina urbanística

15251140323327460255
38 11/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140426015445420
39 11/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140355676533044
40 11/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140173360443534 41 11/01/2024 Devolució d'ingressos indeguts

15251137435342456570 42 11/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251137567762023771 43 11/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251140404177437051 44 11/01/2024 Contracte Obert no harmonitzat de serveis

15251140273261536352 45 11/01/2024 Nomenaments

15251140413334722716 46 11/01/2024 Contractació laboral

15251137445455756712 47 11/01/2024 Contractació laboral

15251137605351717366 48 11/01/2024 Baixa definitiva de vehicles (cotxe, motocicleta o ciclomotor)

15251137507414636154 49 11/01/2024 Contractació laboral

15251140440556455100 50 11/01/2024 Nomenaments

15251140545472352445 51 11/01/2024 Devolució d'ingressos indeguts

15251140716370642727 52 11/01/2024 Plans i projectes

15251140044660574042 53 11/01/2024 Ajuts socials

15251140301217240654
54 11/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis 

(grues, bastides, altres elements estructurals)

15251140135603403720
55 11/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per obres i serveis 

(grues, bastides, altres elements estructurals)

15251137522224212220 56 11/01/2024 Autorització i delegacions

15251140670506140725 57 12/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social
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15251140320677656313 58 12/01/2024 Llicència d'obra menor

15251140322334017541 59 12/01/2024 Nomenaments

15251137567774561376 60 12/01/2024 Nomenaments

15251140520422023241 61 12/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social

15251137604236774211 62 12/01/2024 Situacions del personal

15251140111210044743 63 12/01/2024 Situacions del personal

15251137534226605351 64 12/01/2024 Nomenaments

15251140573765607365 65 12/01/2024 Contractació laboral

15251137426564732574 66 12/01/2024 Regularització fiscal

15251140704763636205 67 12/01/2024 Gestió de cementiri

15251140434546270032 68 12/01/2024 Gestió de cementiri

15251137461532245354 69 15/01/2024 Sancionador

15251140526524231664 70 15/01/2024 Sancionador

15251140256360541613 71 15/01/2024 Sancionador

15251137630237564665 72 15/01/2024 Sancionador

15251137507306504207 73 15/01/2024 Sancionador

15251140137712023000 74 15/01/2024 Sancionador

15251140111256025152 75 17/01/2024 Subvencions per a l'Ajuntament

15251140543400635365 76 17/01/2024 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants

15251137731272274627 77 17/01/2024 Nomenaments

15251140070630547721 78 17/01/2024 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions

15251140141262250746 79 17/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140131765756277 80 17/01/2024 Llicències, permisos i excedències

15251137565546541275 81 17/01/2024 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants

15251140131017206267 82 17/01/2024 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants

15251140432171752353 83 17/01/2024 Baixa per exclusió en el padró municipal d'habitants

15251140173333025506 84 17/01/2024 Ordre d'execució

15251137531002574560 85 17/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251140342363316526 86 17/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251137733223740614 87 17/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251140072506355216 88 17/01/2024 Gestió de cementiri

15251140050124330454 89 17/01/2024 Gestió de cementiri

15251137457144300467
90 17/01/2024 Petició de plaça d'aparcament a la via pública per a persones 

amb mobilitt reduïda

15251137540651173065 91 17/01/2024 Nomenaments

15251140105120364257 92 17/01/2024 Contractació laboral

15251137427125700676 93 17/01/2024 Situacions del personal

15251140175561104154 94 17/01/2024 Nomenaments

15251137446165111327
95 17/01/2024 Transmissió o traspàs de la llicència / concessió de parada 

del mercat municipal

15251140665702302570
96 17/01/2024 Transmissió o traspàs de la llicència / concessió de parada 

del mercat municipal

15251140707025674243 97 17/01/2024 Situacions del personal

15251140303167164002 98 17/01/2024 Convenis interadministratius

15251137736503136707
99 17/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per establiments 

(terrassa amb taules i cadires, etc.)

15251140127370742070
100 17/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per establiments 

(terrassa amb taules i cadires, etc.)

15251137472104054103 101 18/01/2024 Sancionador
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15251140151050471610 102 21/01/2024 Gestió de cementiri

15251137647751040606 103 21/01/2024 Gestió de cementiri

15251140710026417764 104 21/01/2024 Gestió de cementiri

15251140466302320433 105 21/01/2024 Gestió de cementiri

15251140421242570412 106 21/01/2024 Contractació menor de serveis

15251137650146501211 107 21/01/2024 Llicències, permisos i excedències

15251140426000151001 108 21/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251140405256512101 109 21/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251140430542363553 110 21/01/2024 Ordre d'execució

15251140701637611463 111 21/01/2024 Subvencions i convenis amb entitats

15251140217030224470
112 21/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140442301406655
113 21/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251137762727166235 114 21/01/2024 Bases de concursos

15251140505062217565 115 21/01/2024 Ordre d'execució

15251137505543336544 116 21/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social

15251140263523277441 117 21/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social

15251137774654002056 118 21/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social

15251140111156002754 119 21/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social

15251140220007654716 120 21/01/2024 Contractació laboral

15251140600137701524 121 21/01/2024 Contractació laboral

15251140547520554155 122 21/01/2024 Contractació laboral

15251140474201510372 123 21/01/2024 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions

15251140067437056027 124 22/01/2024 Sancionador

15251137521064240230 125 22/01/2024 Sancionador

15251140544622346057
126 22/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per establiments 

(terrassa amb taules i cadires, etc.)

15251137413726240315 127 22/01/2024 Contractes de Lloguer

15251137565746635374 128 22/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251137502373571703 129 22/01/2024 Devolució d'ingressos indeguts

15251137503237701313 130 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251137660235572037 131 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140304240767133 132 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140260000176476 133 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140162257454611 134 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140335035237421 135 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140674237516421 136 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140304003313351 137 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251137633373113451 138 22/01/2024 Accés a la informació pública

15251137754150777602
139 22/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140603312431605 140 22/01/2024 Ordenances i reglaments

15251140147531071245 141 22/01/2024 Accés a la informació pública

15251137745121301715 142 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140502163564327 143 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140455752450757 144 22/01/2024 Modificacions de pressupost

15251137506101716071 145 22/01/2024 Regularització fiscal

15251137545210264441 146 23/01/2024 Regularització fiscal
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15251137565471670000 147 23/01/2024 Processos de selecció

15251140255241262054 148 23/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251140623424501774 149 23/01/2024 Devolució d'ingressos indeguts

15251137703766433345 150 23/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140443457151763 151 23/01/2024 Situacions del personal

15251137527215311416 152 23/01/2024 Creació i modificació d'òrgans o comisions municipals

15251137607346472534 153 23/01/2024 Baixa llicència gual

15251137553026252700 154 23/01/2024 Sancionador

15251140203375300703 155 23/01/2024 Sancionador

15251140626423342166 156 23/01/2024 Sancionador

15251137713044062402 157 24/01/2024 Bonificacións Fiscals

15251137651154540473
158 24/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per establiments 

(terrassa amb taules i cadires, etc.)

15251137402221241666 159 24/01/2024 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals

15251137670323613067 160 24/01/2024 Encàrrec de gestió

15251140230333241751 161 24/01/2024 Accés a la informació pública

15251137705347335601 162 25/01/2024 Sancionador

15251137614211715570 163 25/01/2024 Sancionador

15251140626434514521 164 25/01/2024 Sancionador

15251137373577573765 165 26/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social

15251140520550210466 166 26/01/2024 Aprovació document cobratoris

15251140512213653377 167 26/01/2024 Devolucio de garanties: fiances en efectiu i avals

15251137570452276244 168 26/01/2024 Aprovació Despeses

15251137727440327210 169 26/01/2024 Sancionador

15251140054564331703 170 26/01/2024 Aprovació Despeses

15251140257014435703 171 30/01/2024 Disciplina urbanística

15251137443737674275 172 30/01/2024 Gestió de cementiri

15251140336606213607 173 30/01/2024 Subvencions per a l'Ajuntament

15251140310010057053
174 30/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140556155171004
175 30/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140372555107432
176 30/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per establiments 

(terrassa amb taules i cadires, etc.)

15251137534157474256 177 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140630613563345
178 30/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251137653635326274
179 30/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251137561136741042 180 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140612467071523 181 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251137454046353230
182 30/01/2024 Targeta d'aparcament per a vehicles de persones amb 

mobilitat reduïda

15251140636655706340 183 30/01/2024 Disciplina urbanística

15251140155477476454 184 30/01/2024 Retribucions; nómina i seguretat social

15251140045427143365 185 30/01/2024 Reclamació per responsabilitat patrimonial de l'administració

15251140353026364725 186 30/01/2024 Contracte Obert no harmonitzat de serveis

15251140644120761530 187 30/01/2024 Gestió de cementiri

15251140604776131354 188 30/01/2024 Gestió de cementiri

http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958813408106750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958818632506750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958818697706750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958818729906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958822184506750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958822585906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958822625206750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958819392706750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958817197606750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958815418806750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958824569906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958834158806750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958837891306750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958841058806750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958841360406750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958833980006750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958834066606750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958834123206750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958848824006750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958848897906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958849086506750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958853631306750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958853533606750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958851344206750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958865884306750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958865948906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958865977106750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958868932306750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958868953406750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958868983006750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958892588306750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958892608106750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958892645706750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958892668906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958892689406750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958892711606750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958893070106750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958893105406750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958893115606750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958893151906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958893169106750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958893210506750


Secretaria
2/2024/PLE

28 de febrer de 2024

Pàg. 11/114

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

15251140075371377201 189 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140222556651142 190 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251137740371332737 191 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140327714207010 192 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140722026306457 193 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140615405277370 194 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251137572502213013 195 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140141572013713 196 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140273363550324 197 30/01/2024 Alta per omissió al Padró Municipal d’Habitants

15251140320541654645 198 30/01/2024 Llicència d'obra menor

15251137630105074075 199 30/01/2024 Modificacions de pressupost

15251140624211143176 200 30/01/2024 Convenis interadministratius

15251137512321516432 201 30/01/2024 Autorització i delegacions

15251137757076653351
202 30/01/2024 Llicència d'ocupació de la via pública per instal·lacions 

d'atraccions, casetes i circs

15251140045316002656 203 30/01/2024 Contractes privats

15251140145756753530 204 30/01/2024 Convenis interadministratius

15251140604040426141
205 30/01/2024 Llicència per la tinença o conducció de animals 

potencialment perillosos

15251140553620333414 206 30/01/2024 Aprovació Despeses i reconeixement d'obligacions

15251137776536257710 207 30/01/2024 Nomenaments

15251137623106643035 208 30/01/2024 Llicència d'obra menor

15251137403444120203 209 30/01/2024 Llicència d'obra major

15251140173076025412 210 30/01/2024 Sancionador

15251140633270251417 211 30/01/2024 Sancionador

15251140174566330476 212 30/01/2024 Sancionador

15251140237410050466 213 30/01/2024 Sancionador

15251140604657022532 214 30/01/2024 Sancionador

15251140313007201105 215 30/01/2024 Sancionador

15251137441357515437 216 30/01/2024 Sancionador

15251140543134752113 217 30/01/2024 Sancionador

15251140311367265524 218 30/01/2024 Sancionador

15251140114626027656 219 30/01/2024 Sancionador

15251140507005145305 220 30/01/2024 Sancionador

15251140457506735157 221 30/01/2024 Sancionador

15251140166677132010 222 30/01/2024 Sancionador

15251140451314234763 223 30/01/2024 Sancionador

15251137700300530726 224 30/01/2024 Sancionador

15251140553072543021 225 30/01/2024 Sancionador

15251140377636513040 226 30/01/2024 Sancionador

15251140200657731600 227 30/01/2024 Sancionador

15251140125012440205 228 30/01/2024 Sancionador

15251140515373336736 229 30/01/2024 Sancionador

15251140535176250772 230 31/01/2024 Sancionador

15251140070116726233 231 31/01/2024 Sancionador

15251140437163601023 232 31/01/2024 Contractació laboral

15251140376414144265 233 31/01/2024 Devolució d'ingressos indeguts

15251140636014626463 234 31/01/2024 Devolució d'ingressos indeguts

15251137666105427506 235 31/01/2024 Bonificacións Fiscals
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15251140375474203000 236 31/01/2024 Bonificacións Fiscals

15251137626517657067
237 31/01/2024 Petició de plaça d'aparcament a la via pública per a persones 

amb mobilitt reduïda

15251140025130620663 238 31/01/2024 Modificació llicència gual

15251140267233363705 239 31/01/2024 Subvencions per a l'Ajuntament

15251140051544130641 240 31/01/2024 Sancionador

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Passem a l'apartat de coneixement de l'acció del Govern municipal. Primer de tot, «Donar 
compte al Ple dels decrets d'alcaldia, que és l'expedient 2/2024». Senyor Ricard Vinyets, 
endavant.

Sr. Vinyets:

Bona tarda a tothom. En aquest mateix punt del Ple, durant moltes sessions m'han sentit 
picar ferro fred sobre la necessitat de solucionar el pagament de factures via decret 
d'alcaldia, amb el corresponent informe negatiu de l'interventor, ja que aquest fet no 
garanteix el compliment transparent del procés. Ja sabem que aquest fet està força estès 
arreu del país, però no per habitual cal deixar-lo sense solució. Ens ha costat alguna 
reprimenda del senyor Zaragoza i alguna que altra gesticulació del senyor alcalde, però 
celebro que a la darrera comissió informativa el senyor Serra complís la paraula donada i 
ens informés que s'ha detectat que cal portar a terme onze contractes per donar-hi solució 
i que, en breu, set dels quals es portaran a terme, mentre que quatre restaran en estudi, 
així com la creació d'una normativa de contractació. Enhorabona per entomar la qüestió. 
Enhorabona per la feina feta i gràcies per escoltar aquest Ple. Així, sí. Tan sols els hi 
demano anar informant puntualment de tot aquest procés promès a les diferents reunions 
de la comissió informativa corresponent. Gràcies.

El Ple de la Corporació en resta assabentat.

3.- Donar Compte al Ple del període mig de pagament corresponent al 4r trimestre 
2023 i Morositat (Expedient 1/2024/SEECO).-

DONAR COMPTE

D’acord al que disposa la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 
29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 
operacions comercials i el Real Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel que es desenvolupa la 
metodologia de càlcul del període mig de pagament de proveïdors de les Administracions 
Públiques i les condicions i el procediment de retenció de recursos dels règims de 
finançament, previstos en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

Vist l’informe signat pel Tresorer accidental i per l’Interventor accidental, el 24 de gener de 
2024.

http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958927037506750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958927091706750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958927264906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958927286906750
http://taoweb/buroweb/report/searchRepedcDoc.do?searchByUniqueId=1&dboidDocument=2013600958927791006750
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Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis Centrals i Economia (ESC) i Alcaldia la present proposta a fi i efectes de DONAR 
COMPTE  a la mateixa i perquè sigui remès posteriorment al Ple de la Corporació:

Per tot el que ha estat exposat, el regidor d’Hisenda i Finances presenta a la Comissió 
Informativa de l’Àrea de Serveis Centrals i Economia (ESC), l’informe trimestral sobre el 
compliment dels terminis previstos en el pagament de les obligacions i el període mig de 
pagament de l’Ajuntament de Molins de Rei, d’acord als següents annexos, que s’adjunten 
i s’enumeren a continuació:

a) En relació al compliment dels terminis previstos en el pagament de les obligacions, 
dades QUART TRIMESTRE 2023

Respecte a l’Ajuntament de Molins de Rei:

1. Pagaments realitzats en el QUART Trimestre de l’exercici 2023
2. Factures o documents justificatius pendents de pagament a final del QUART 

Trimestre de l’exercici 2023

S’adjunta també, la relació detallada d’aquesta informació, així com el comprovant 
resguard signatura electrònica, de data 23 de gener de 2024.

Respecte a la Societat Molins Energia SL (el nom modificat, Molivers Societat Municipal 
SL, està pendent de validació per part del Ple municipal), societat 100% municipal :

3. Pagaments realitzats en el QUART Trimestre de l’exercici 2023
4. Factures o documents justificatius pendents de pagament a final del QUART 

Trimestre de l’exercici 2023

S’adjunta també, la relació detallada d’aquesta informació.

b) En relació al període mig de pagament, dades QUART TRIMESTRE 2023

Respecte a l’Ajuntament de Molins de Rei:

· Ràtio de les operacions pagades en el QUART Trimestre l’exercici 2023: 22,87 dies
· Ràtio de les operacions pendents de pagament a final del QUART Trimestre 

l’exercici 2023: 41,18 dies
· Període mig de pagament del QUART Trimestre l’exercici 2023: 25,18 dies

Respecte a Molivers Societat Municipal SL

· Ràtio de les operacions pagades en el QUART Trimestre l’exercici 2023: 11,60 dies
· Ràtio de les operacions pendents de pagament a final del QUART Trimestre 

l’exercici 2023: 9,40 dies
· Període mig de pagament del QUART Trimestre l’exercici 2023: 10,73 dies

Finalment, 

· Període mig de pagament Global de l’Ajuntament de Molins de Rei, del 
QUART Trimestre l’exercici 2023: 24,62 dies
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S’adjunta també, la relació detallada d’aquesta informació, així com el comprovant 
resguard signatura electrònica, de data 23 de gener de 2024.

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Doncs, moltes gràcies, senyor Ricard Vinyets. Passem al punt 3, «Donar compte al Ple del 
període mig de pagament corresponent al quart trimestre de 2023 i l'aspecte de la 
morositat». I fa l'explicació d'aquest punt el regidor de Finances, senyor Joan Carles Serra. 
Endavant.

Sr. Serra:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 3

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Alguna observació? Algun comentari? Sí? Senyor Ramon Sánchez, 
endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Una mica en la línia del mateix que ha dit el company d'Esquerra. Sabrà que 
aquesta aportació que nosaltres també vam comentar, que era interessant tenir-la en 
compte, que realment es fes aquest comptatge dels dies des del moment mateix que 
s'entra la factura i fins que es paga. Per tant, això celebrem que això també s'hagi ratificat 
i, en tot cas, donar a l'equip d'Economia i Finances, doncs, l'agraïment per fer aquest canvi 
de manera de control.

El Ple de la Corporació en resta assabentat.

4.- Donar compte al Ple de la Liquidació del Pressupost 2023. (Expedient 
1/2024/LIQUI).-

DONAR COMPTE

Vist el decret d’Alcaldia número 371 de data 15 de febrer de 2024, el qual transcriu 
literalment:

“Vist l’estat de liquidació del pressupost municipal de despeses i d’ingressos de 
l’Ajuntament de Molins de Rei corresponent a l’exercici 2023.

Vist l’informe del Tresorer signat en data 1 de febrer de 2024, en el que es proposa 
l’aprovació dels Comptes de Gestió recaptatòria de l’Organisme de Gestió Tributària de la 
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Diputació de Barcelona de la Unitat de Multes d’aquest Organisme, corresponent a 
l’exercici 2023.

Vist l’Informe del Tresorer signat en data 1 de febrer de 2024, en el que es proposa 
l’aprovació del Comptes de la Gestió Recaptatòria de l’Organisme de Gestió Tributària de 
la Diputació de Barcelona corresponent a les liquidacions d’ingrés per rebut, liquidacions 
d’ingrés directe, les certificacions de descobert de tributs i preus públics liquidats per 
l’Ajuntament de Molins de Rei de l’exercici 2023.

Vist l’informe signat per l’Interventor accidental en data 13 de febrer de 2024 referent a 
l’expedient de liquidació del pressupost corresponent a l’exercici 2023, per la seva 
aprovació per part de l’Alcalde de la Corporació.

Atès l’informe-proposta signat per l’Interventor accidental en data 14 de febrer de 2024 i 
com a Cap de Negociat en data 13 de febrer de 2024, i el President de l’Àrea d’ESC signat 
en data 14 de febrer de 2024.

Tenint en compte el que s’ha exposat i en virtut de les atribucions que tinc conferides per la 
legislació vigent,

Primer: Aprovar la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament de Molins de Rei 
corresponent a l’exercici 2023 segons el resum següent:

A) Estat de la liquidació del Pressupost d’Ingressos.

Imports
Pressupost inicial d’ingressos 35.573.409,29 €
Modificacions d’ingressos 15.279.562,90 €
Pressupost definitiu d’ingressos 50.852.972,19 €
Compromisos d’ingressos 19.876.517,11 €
Drets reconeguts 45.501.416,77 €
Drets anul·lats 499.574,97 €
Drets cancel·lats 0,00 €
Drets reconeguts nets 43.380.411,96 €
Devolucions d’ingressos 1.621.429,84 €
Recaptació neta 37.475.803,60 €
Drets pendents de cobrament 5.904.608,36 €

B) Estat de la liquidació del Pressupost de Despeses.

Imports
Pressupost inicial de despeses 35.573.409,29 €
Modificacions de despeses 15.279.562,90 €
Pressupost definitiu de despeses 50.852.972,19 €
Autoritzacions de despesa 45.871.586,49 €
Compromisos de despesa 45.243.622,43 €
Obligacions reconegudes netes 44.294.354,54 €
Pagaments 39.393.061,59 €
Obligacions i pagaments ordenats pendents de pagament 4.901.292,95 €
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C) Resultat pressupostari ajustat de l’exercici.

Drets reconeguts nets Obligacions 
reconegudes netes

Resultat 
Pressupostari

a) Operacions corrents 34.040.881,90 € 32.901.359,17 € 1.139.522,73 €
b) Operacions de capital 4.001.189,93 € 8.846.175,59 € -4.844.985,66€

1-.Total operacions no financeres 
(a+b) 38.042.071,83€ 41.747.534,76 € -3.705.462,93 €

c) Actius financers 0,00 € 0,00 € 0,00 €
d) Passius financers 5.338.340,13 € 2.546.819,78 € 2.791.520,35 €

2-.Total operacions financeres ( 
c+d) 5.338.340,13 € 2.546.819,78 € 2.791.520,35 €

RESULTAT PRESSUPOSTARI 
DE L’EXERCICI (I=1+2) 43.380.411,96 € 44.294.354,54 € -913.942,58 €

AJUSTOS

3- Crèdits gastats finançats amb romanent de tresoreria
     per despeses generals ....................................................................2.170.768,23 €
4- Desviacions de finançament negatives de l’exercici.........................3.443.830,15 €
5- Desviacions de finançament positives de l’exercici .........................4.137.120,83 €

Total ajustos (II= 3+4-5)     .........................................................................1.477.477,55 €

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT (I+II)   .......................................563.534,97 €

D) Romanent de Tresoreria.

Components
1. (+) Fons líquids 6.974.096,16 €
2. (+) Drets Pendents de Cobrament 9.402.702,82 €

                     -(+) del Pressupost corrent 5.904.608,36 €
                     -(+) de Pressupostos tancats 3.474.477,26 €

         -(+) d’operacions no pressupostàries 23.617,20 €
3. (-) Obligacions pendents de pagament 7.279.933,09 €

                     -(+) del Pressupost corrent 4.901.292,95 €
                     -(+) de Pressupostos tancats 23.429,21 €

         -(+) d’operacions no pressupostàries 2.355.210,93 €
4. (+)Partides pendents d’aplicació. -8.557,57 €

                     -(-) cobraments realitzats pendents
                         d’aplicació definitiva

8.605,36 €

                     -(+) pagaments realitzats pendents
                            d’aplicació definitiva

47,79 €

Romanent de Tresoreria total (1+2-3+4) 9.088.308,32 €
Saldos de dubtós cobrament 2.863.606,33 €
Excés de finançament afectat 5.647.607,86 €
Romanent de Tresoreria per a despeses generals (I-II-III) 577.094,13 €

E) Capacitat/necessitat de finançament amb criteris SEC 95.

Estimació capacitat/ necessitats de finançament:

Imports
Ingressos dels capítols 1 a 7 38.042.071,83 €
Despeses dels capítols 1 a 7 41.747.534,76 €
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Ajustaments SEC 95 -132.589,09 €
Capacitat de finançament -3.838.052,02 €

Segon: Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte General de l’exercici 
liquidat de 2023 i diligenciar l’aprovació de documents corresponents a l’esmentada 
liquidació.

Tercer: Donar compte del present acord i de l’expedient de liquidació al Ple de 
l’Ajuntament, en la primera sessió que es celebri, de conformitat amb allò que disposa 
l’article 193.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei d’Hisendes Locals.

Quart: Trametre còpia de la liquidació del pressupost de l’Ajuntament a l’Administració de 
l’Estat i a la Comunitat Autònoma , d’acord amb l’article 193.5 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Hisendes Locals.

Cinquè: Aprovar el Compte de Gestió Recaptatòria realitzada per l’Organisme de Gestió 
Tributària durant l’exercici 2023 i corresponent a les liquidacions d’ingrés per rebut i 
liquidacions d’ingrés directe, així com certificacions de descobert de tributs i preus liquidats 
per aquest Ajuntament.

Sisè: Aprovar el Compte de Gestió Recaptatòria de Multes de Circulació per sancions 
imposades per l’Ajuntament de Molins de Rei , que ha estat rendida per l’Organisme de 
Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona i corresponent a l’exercici 2023.

Setè: Traslladar els acords cinquè i sisè a l’Organisme de Gestió Tributària  de la Diputació 
de Barcelona Unitat de Tributs i Unitat de Multes.

Vuitè: Donar compte al Ple del resultat de la dotació d’incobrables efectuat en la liquidació, 
informant del compliment de l’article 193 bis del Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals.

Novè: Donar compte al Ple de l’Ajuntament, de l’informe d’Intervenció relatiu als comptes 
justificatius dels pagaments a justificar i de les bestretes de caixa fixa de l’exercici 2023.

Desè: Donar compte al Ple de l’Ajuntament, de l’informe resum de la fiscalització de la 
Intervenció municipal de l’exercici 2023.”

Vist el Decret d’Alcaldia número 298 de data 8 de febrer de 2024 d’Incorporació de 
Romanents de crèdit al pressupost de l’exercici 2024.

Vist l’Informe relatiu als comptes justificatius dels pagaments a justificar i de les bestretes 
de caixa fixa, exercici 2023.

Vist l’informe en relació als beneficis fiscals en els tributs locals i el seu impacte en els 
interessos respecte a la liquidació del pressupost de l’exercici 2023.

Per tot el que ha estat exposat, es presenta davant de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis Econòmics i Centrals (ESC) i Alcaldia la present proposta a fi i efectes de 
DONARCOMPTE a la mateixa i perquè sigui remès posteriorment al Ple de la Corporació:
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Primer: El decret núm. 371 de data 15/02/2024 i de l’expedient de la Liquidació del 
Pressupost de l’Ajuntament corresponent a l’exercici 2023, de conformitat amb allò que 
disposa l’article 193.4 del Reial Decret 2/2004, de 5 de març.

Segon: El resultat de la dotació d’incobrables efectuat en la liquidació, i del compliment de 
l’article 193 bis del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.

Tercer: L’Informe d’Intervenció relatiu als dels comptes justificatius dels pagaments a 
justificar i de les bestretes de caixa fixa, exercici 2023.

Quart: El decret núm.298 de data 8 de febrer de 2024 d’Incorporació de Romanents de 
crèdit al Pressupost de l’exercici 2024.

Cinquè: Els beneficis fiscals en els tributs locals i el seu impacte en els ingressos respecte 
a la liquidació del pressupost de l’exercici 2023.

Sisè:- L’informe resum de la fiscalització de la Intervenció municipal de l’exercici 2023.

L’òrgan competent esmentat més amunt, al qual es realitza aquesta proposta, resoldrà no 
obstant, amb el seu millor criteri, el que estimi procedent.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Doncs, moltes gràcies. Fetes aquestes observacions, passem al punt 4, que és «Donar 
compte al Ple de la liquidació del pressupost 2023, expedient 1/2024.» I fa la mateixa 
explicació del regidor Finances. Joan Carles Serra, endavant.

Sr. Serra:

Gràcies alcalde. 

Presenta el punt 4

Sr. Alcalde:

Doncs ara sí que demanaria les intervencions. Senyor Ricard Vinyets, endavant.

Sr. Vinyets:

Com ens han transmès en la darreria de l'any 2023 i el principi d'aquest 2024, el tancament 
del pressupost 2023 ens ha fet patir. Finalment, bona notícia, ja que ha estat positiu en 
563.534 euros. Per altra banda, el romanent de tresoreria disponible ha quedat en 
464.157. A 28 de febrer de 2024, encara sense notícies del pressupost de 2024 sobre la 
taula ni a l'horitzó d'aquest Ple, creiem que és evident que el tancament ajustat del 
pressupost 2023 ha de servir per tenir clar que ja no estem en èpoques de dispendi alegre 
i de tenir diversos fronts urbanístics i patrimonials simultàniament en dansa, si bé molts 
d'ells encara avui estan per acabar-se o obrir-se pendents de saber quin esforç econòmic 
de manteniment i funcionament requeriran. 
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El nostre grup els va recolzar en les ordenances fiscals d'aquest any, plenament 
conscients que venien aquests temps de canvi i que calia canviar el rumb de la manera de 
fer les coses. De moment, creiem que no arranquem bé, a la primera de canvi assumim un 
cost per a un esdeveniment esportiu aliè a la vila, dels que estem encantats d'acollir quan 
es pot, però que potser ara no toca. I abans que ens vinguin amb allò de què estem parlant 
econòmicament de la xocolata del lloro, que ho sabem, ens referim simplement al fet 
simptomàtic que representa una despesa prescindible. 

I hi insisteixo, ens alegrem que hàgim tancat en positiu, però, si us plau, prenguin 
consciència que hem estat jugant amb foc, vivint de l'alegria dels romanents i les llibertats 
econòmiques fruit de la covid-19, patint ara com vedells amb el canvi de paradigma en les 
plusvàlues municipals. Acabo, si us plau, no devorin gaire més el pressupost 2024 i fem-lo 
participatiu entre Govern i oposició, amb marge de temps, sense presses habituals a què 
molts cops ens tenen acostumats, sobretot, en la matèria econòmica.

Sr. Alcalde:

Més intervencions? Senyor Joan Albert Fabra, endavant.

Sr. Fabra:

Bona tarda, bona tarda a tots els que estan seguint el Ple i, evidentment, als regidors i 
regidores. Primer de tot, felicitar, com ha fet el regidor, l'equip tècnic i, en el meu cas, 
també al regidor mateix, per haver tancat en positiu. Això no és menor i, sobretot, en un 
context en què tornarà a instaurar-se la regla de despesa aquest any. Doncs això, 
evidentment, té unes conseqüències que van més enllà del tancament positiu i que 
agilitzarà la gestió d'aquest 2024. Evidentment, per tot el que ha passat de la plusvàlua, 
aquestes devolucions, menys ingressos dels previstos, aquest tancament es presentava 
complicat, però s'ha assolit. Això, evidentment, el fet de tenir menys romanent per a l'any 
que ve, doncs, implicarà, com ja sabem, que l'any que ve podrem fer menys coses també, 
però això és una cosa que ja discutirem en el Ple dels pressupostos. 

Una nota que no és negativa, però sí que convé estar alerta. La ràtio d'endeutament 
aquest any ha pujat un 7 % aproximadament. Tanquem amb una ràtio d'endeutament d'un 
55 %. Això són uns números sanejats per una administració local, estem bé. L'únic que sí 
que cal posar de manifest aquest increment de la ràtio d'endeutament i vigilar que aquest 
increment no es torni a repetir l'any que ve, ni l'altre ni l'altre, per no tornar a situacions que 
tristament ja coneixem que va viure aquest Ajuntament fa molts anys. Dit això, doncs, 
congratular de nou l'equip tècnic i el regidor per aquest tancament en positiu i esperem que 
l'any que ve torni a ser en positiu i aquesta ràtio d'endeutament no vagi a més.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Doncs, senyor Serra, si vol tancar aquest punt? 
Endavant.

Sr. Serra:

Gràcies, regidors. Intentarem no patir com a vedells. Això és important per a la salut que 
també porto com a regidoria, de Salut Pública. I, per tant, igual que vam fer amb les 
ordenances fiscals on vam tenir el seu recolzament, intentarem també, com els altres 
grups, tenir el seu recolzament per als pressupostos del 24. I això vol dir fer el que hem fet 
o el meu tarannà, que vostès em coneixen des de fa pocs mesos, que és parlar amb tots, 
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individualment o en grup, de forma que podem aconseguir entendre'ns per aconseguir el 
millor per a Molins de Rei, és a dir, una vegada més, tancar en positiu i intentar no superar 
el rati aquest. Recordem que és el 75 % el que ens permet la llei, a partir de 75 amb lupa 
fins al 110.

Per tant, aquest és l'ànim del Govern d'aconseguir el consens majoritari d'uns 
pressupostos en positiu per a l'any que ve, on la dificultat suprema és mantenir totes les 
activitats que fem a Molins de Rei, inclús incrementar-ne alguna interessant, inclús. 
Perquè, d'acord, és la xocolata del lloro. Per tant, potser és molt interessant per Molins de 
Rei si la sabem aprofitar bé. Per tant, crec que tots estem d'acord que consensuem els 
pressupostos 2024 amb l'únic objectiu de mantenir l'activitat brutal que fem a la vila. I, ho 
repeteixo, tancar en positiu.

El Ple de la Corporació en resta assabentat.

B – ASSUMPTES DICTAMINATS PER LES COMISSIONS INFORMATIVES

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SOSTENIBILITAT I TERRITORI

5.- Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General Metropolità de l’àmbit 
rec dels Molins Reials al municipi de Molins de Rei (Expedient 1/2023/MOPGM).-

DICTAMEN

El Text Refós de la Modificació puntual d’adequació del PGM al PEPHA, va ser aprovat 
definitivament pel Conseller de Territori i Sostenibilitat en data 23 de gener de 2020, i 
publicat al DOGC el 6 de febrer de 2020.

L’art. 9 de la Normativa de la Modificació puntual d’adequació del PGM al PEPHA, 
estableix:

“Article 9. PMU-1 Rec dels Molins Reials

Objectius: Els objectius són els següents:

• L’objecte d’aquest Pla de milllora urbana és un estudi més aprofundit de les finques que 
l’integren, que permeti posar al descobert possibles restes i/o vestigis d’elements 
relacionats amb l’antic Rec dels Molins Reials. Així en la finca del número 9 trobem una 
cantonera de carreus de pedra de gres rogenc, molt utilitzada en els edificis històrics del 
municipi. Altres possibles elements amb valor patrimonial es poden trobar en les finques 
dels números 5, 7, 9 i 21, amb construccions el segle XIX o anteriors.

• Serà el propi PMU-1 Rec dels Molins Reials (veure Mp 10) el que determini els edificis, o 
parts dels mateixos, com també els possibles elements a protegir de l’espai lliure 
d’edificació, i el seu nivell de protecció. Així mateix haurà de situar els 121,70 m2 de 
Sistema de parcs i jardins urbans, clau 6b, de manera que permetin incorporar o bé part de 
l’arbrat existent, o bé algun possible element d’interès, a l’espai públic.
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• En base a aquestes restes i/o vestigis, ordenar l’edificabilitat admesa pel PGM, tot 
possibilitant la preservació i posada en valor dels elements d’interès, incorporant-los física 
i/o visualment al recorregut paisatgístic del Rec dels Molins. Donar protagonisme en 
l’ordenació dels espais públics, viari i zones verdes, a les traces històriques i elements amb 
valor patrimonial, per protegir i mantenir aquestes singularitats i la seva escala humana, tot 
preservant la memòria col·lectiva i augment el sentiment de pertinença, benestar i l’interès 
de la població.

Situació i delimitació:

Aquest sector de millora urbana inclou l’àmbit format per les finques que encara conserven 
l’alineació historica del carrer d’Anselm Clavé, números 5 al 21, i la supefície que ocupava 
l’antic traçat del rec dels molins que discorria pel darrera d’aquestes cases, i que va fins el 
mur de contenció del carrer del Bruc.

La superfície total és de 1.755,70 m2, dels quals 1.209,00 m2 corresponen a Zona de 
densificació urbana, clau 13b i 546,70 m2 a Parcs i jardins urbans, clau 6b (425 m2 actuals 
+ 121,70 m2 procedents de la Mp 2.07). 

Es localitza al plànol O.1.

Règim urbanístic del sòl:

- Classificació del sòl: sòl urbà no consolidat.
- Qualificació del sòl: Parcs i jardins urbans (clau 6b) i Zona de densificació urbana 

(clau 13b).

Parcs i jardins urbans, clau 6b    546,70 m2
Zona de densificació urbana, clau 13b 1.209,00 m2
Superfície total 1.755,70 m2

Finques cadastrals i any de construcció segons cadastre:

Anselm Clavé 21 7557764DF1875H – 1870
Anselm Clavé 19 7557765DF1875H – 1968
Anselm Clavé 17 7557765DF1875H – 1830
Anselm Clavé 15 7557767DF1875H – 1878
Anselm Clavé 11-13 7557768DF1875H – 1961
Anselm Clavé 9 7557769DF1875H – 1800
Anselm Clavé 7 7557770DF1875H – 1800
Anselm Clavé 5 7557771DF1875H – 1960

Condicions d’ordenació

L’edificació de la planta pis tercer s’enretirarà 4 m de l’alineació del carrer Anselm Clavé, la 
resta d’edificació serà de planta baixa més tres plantes pis.

Aquest Pla de millora urbana haurà de concretar la posició dels 1.209 m2 de sostre atorgat 
pel PGM tot preservant els possibles béns, la part dels espais lliures privats, en cas que 
sigui procedent, i afavorint la qualitat paisatgística, reforçant així la comprensió històrica del 
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Rec del Molí i l’ambient que li era propi. A aquest fi podrà proposar una millora en 
l’alineació posterior de les finques.

Serà el propi PMU el que definirà les proteccions que corresponguin i concretarà 
l’emplaçament de la zona verda de 121,70 m2, que és la superfície de viari que es qualifica 
de clau 13 al llarg del carrer Anselm Clavé. Aquesta mateixa superfície es desqualifica de 
clau 13 per la banda posterior, amb front al Rec dels Molins, i s’incorpora a la clau 6c.

Gestió urbanística: Sistema d’actuació de reparcel·lació amb la modalitat de cooperació.”

L’oportunitat de la modificació respon a l’anterior objectiu (correcció de l’art. 9) i es 
concreta amb la necessitat de preservar la coherència entre el PGM i el PEPHA, donant 
compliment a les seves previsions i objectius, atès que s’ha comprovat que l’actual 
redactat de l’art. 9 de la Modificació puntual d’adequació del PGM al PEPHA, impossibilita 
la reubicació dels 1209 m2 de sòl, ja que es qualifica de clau 13b una zona on, segons el 
propi MpPGM determina una alçada de PB+2, a canvi d’una zona verda que desqualifica 
una zona de clau 13b, però amb una alçada determinada pel PGM de PB+3.

La proposta té l’objectiu de possibilitar la reordenació de la totalitat del sostre atorgat pel 
PGM abans de la modificació, a partir d’un nou redactat de l’apartat Condicions 
d’ordenació de l’article 9 de la MpPGM. Aquest nou redactat permetrà la ubicació de tot el 
sostre a partir de determinar una zona de PB+4, a una zona determinada de l’interior de 
l’illa, de manera que es permet mantenir les distàncies mínimes a les façanes de l’entorn, 
determinades segons normativa.

Tal com s’exposa en l’apartat “Justificació” del document de MpPGM, tot i que, en la 
Modificació Puntual redactada simultàniament amb el document del PLA ESPECIAL DE 
PATRIMONI HISTÒRIC I ARQUITECTÒNIC DE MOLINS DE REI queda clar que la 
voluntat d’aquesta és l’ordenació de volums mantenint l’edificabilitat atorgada, la redacció 
de l’article 9 porta a una situació d’impossibilitat de fer-ho pel redactat d’aquest, produint-se 
una situació de pèrdua sostre edificable dins de l’àmbit del PMU-01.

D’acord amb el quadre resum, aplicant l’article 9 de la Modificació d’adequació del PGM al 
PEPHA, es perden 121,70m2 de sostre edificable.

Per l’anterior queda justificada la modificació del redactat per incloure una nova ordenació 
que permeti incloure la totalitat del sostre atorgat pel PGM, voluntat original de la MpPGM 
tal i com queda reflectit en el propi document.

En tant les bases de la modificació són:

- Conservar la qualificació com a zona verda del 121,70 m2 que determina la 
MpPGM.

- Qualificar la mateixa superfície (121,70 m2) com a clau 13b, en la zona en contacte 
amb el carrer Anselm Clavé, mantenint l’alçada de PB+2 que determina la MpPGM.

- Redactar l’ordenació de l’edificació dins d’aquests límits perquè es pugui reubicar la 
totalitat del sostre edificable atorgat pel PGM. Aquest sól, segons l’aixecament 
topogràfic de detall és de 1.178,55m2.

Es determina la necessitat d’atorgar la possibilitat d’edificar fins a PB+4. Aquesta s’ubica 
de manera que:
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- Permet reubicar la superfície de sostre que d’altra manera no és possible.
- S’ubica en l’àmbit on els carrers del Bruc i Anselm Clavé tenen més amplada, i en 

l’extrem més pròxim al carrer Jacint Verdaguer.
- S’ubica en una posició central dins del volum edificat, quedant retirada dels límits, 

deixant una distància suficient amb les façanes de l’entorn que permet complir amb 
les distàncies mínimes segons normativa (igual o superior a 15m per una alçada de 
PB+4).

- S’adossa a mitgeres existents i consolidades dins de normativa.

Per poder assolir l’anterior, es proposa una nova redacció de l’art. 9 de la Normativa del 
Text Refós de la Modificació puntual d’adequació del PGM al Pla Especial de Patrimoni 
Històric i Arquitectònic de Molins de Rei (PEPHA): 

“Article 9. PMU-1 Rec dels Molins Reials.

Objectius: Els objectius són els següents:

• L’objecte d’aquest Pla de millora urbana és un estudi més aprofundit de les finques que 
l’integren, que permeti posar al descobert possibles restes i/o vestigis d’elements 
relacionats amb l’antic Rec dels Molins Reials. Així en la finca del número 9 trobem una 
cantonera de carreus de pedra de gres rogenc, molt utilitzada en els edificis històrics del 
municipi. Altres possibles elements amb valor patrimonial es poden trobar en les finques 
dels números 5, 7, 9 i 21, amb construccions del segle XIX o anteriors.

• Serà el propi PMU-1 Rec dels Molins Reials (veure Mp 10) el que determini els edificis, o 
parts dels mateixos, com també els possibles elements a protegir de l’espai lliure 
d’edificació, i el seu nivell de protecció. Així mateix haurà de situar els 121,70 m2 de 
Sistema de parcs i jardins urbans, clau 6b, de manera que permetin incorporar o bé part de 
l’arbrat existent, o bé algun  possible element d’interès, a l’espai públic.

• En base a aquestes restes i/o vestigis, ordenar l’edificabilitat admesa pel PGM, tot 
possibilitant la preservació i posada en valor dels elements d’interès, incorporant-los física 
i/o visualment al recorregut paisatgístic del Rec dels Molins. Donar protagonisme en 
l’ordenació dels espais públics, viari i zones verdes, a les traces històriques i elements amb 
valor patrimonial, per protegir i mantenir aquestes singularitats i la seva escala humana, tot 
preservant la memòria col·lectiva i augmentant el sentiment de pertinença, benestar i 
l’interès de la població.

Situació i delimitació:

Aquest sector de millora urbana inclou l’àmbit format per les finques que encara conserven 
l’alineació històrica del carrer d’Anselm Clavé, números 5 al 21, i la superfície que ocupava 
l’antic traçat del rec dels molins que discorria pel darrera d’aquestes cases, i que va fins el 
mur de contenció del carrer del Bruc.

La superfície total és de 1.766,70 m2 dels quals 1178,55 m2 corresponen a Zona de 
densificació urbana, clau 13b i 588,15 m2 a Parcs i jardins urbans, clau 6b (466,45m2 
actuals + 121,70 m2 procedents de la Mp 2.07).

Es localitza al plànol O.1.
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Règim urbanístic del sòl:

- Classificació del sòl: sòl urbà no consolidat.
- Qualificació del sòl: Parcs i jardins urbans (clau 6b) i Zona de densificació urbana 

(clau 13b).

Parcs i jardins urbans, clau 6b 588,15m2
Zona de densificació urbana, clau 13b 1.178,55m2
Superfície total 1.766,70m2

Finques cadastrals i any de construcció segons cadastre:
Anselm Clavé 21 7557764DF1875H – 1870
Anselm Clavé 19 7557765DF1875H – 1968
Anselm Clavé 17 7557765DF1875H – 1830
Anselm Clavé 15 7557767DF1875H – 1878
Anselm Clavé 11-13 7557768DF1875H – 1961
Anselm Clavé 9 7557769DF1875H – 1800
Anselm Clavé 7 7557770DF1875H – 1800
Anselm Clavé 5 7557771DF1875H – 1960

Condicions d’ordenació

L’edificació de la planta pis tercer s’enretirarà 4m de l’alineació del carrer Anselm Clavé, 
coincidint amb l’alineació actual del PGM. La resta d’edificació serà de planta baixa més 
tres plantes pis, i en part de planta baixa i quatre plantes pis, concretament en la zona de 
més profunditat edificable, i enretirant-se de les façanes oposades una distància igual o 
superior a 15m per donar compliment a l’article 327 Condicions d’edificació: Subzona I, i en 
tot cas segons gàlib marcat en el plànol N01.

Aquest Pla de millora urbana haurà de concretar la posició dels 1.198 m2 de sòl atorgat pel 
PGM tot preservant els possibles béns, la part dels espais lliures privats, en cas que sigui 
procedent, i afavorint la qualitat paisatgística, reforçant així la comprensió històric del Rec 
del Molí i l’ambient que li era propi. A aquest fi podrà proposar una millora en l’alineació 
posterior de les finques. 

Serà el propi PMU el que definirà les proteccions que corresponguin i concretarà 
l’emplaçament de la zona verda de 121,70m2, que és la superfície de viari que es qualifica 
de clau 13 al llarg del carrer Anselm Clavé. Aquesta mateixa superfície es desqualifica de 
clau 13 per la banda posterior, amb front al Rec dels Molins, i s’incorpora a la clau 6c.

Gestió urbanística: Sistema d’actuació de reparcel·lació amb la modalitat de cooperació.

L’arquitecta municipal, cap de planejament i gestió urbanística, ha emès informe favorable 
a l’aprovació inicial de la present modificació del PGM, de data 25 de gener de 2024, en el 
que, pel que fa a la justificació de la necessitat, oportunitat i conveniència de la MPGM per 
coherència PMU-1 Rec dels Molins, fa constar:

“L’article 97.1 del TRLU estableix que les propostes de modificació d'una figura de 
planejament urbanístic han de raonar i justificar la necessitat de la iniciativa, i l'oportunitat i 
la conveniència amb relació als interessos públics i privats concurrents. De la mateixa 
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manera, l’article 118.1.a) del RLU que s’ha de justificar la conveniència de la modificació i 
de les noves determinacions que s'introdueixen.

Així doncs, la proposta pretén donar coherència al redactat en relació als objectius del 
PMU-1 Rec dels Molins que, entre altres, preveu una ordenació volumètrica que situï els 
4.836 m2 de sostre que atorga el PGM sobre la superfície de sòl de 1.209 m2 clau 
urbanística 13b.

Al redactat inicial de l’article 9 de les NN.UU. del document Modificació puntual del PGM 
per adequació al PEPHA es detecten les qüestions que es descriuen a continuació:

1. A les condicions d’ordenació es diu:

“.../...

L’edificació de la planta pis tercer s’enretirarà 4 m de l’alineació del carrer Anselm 
Clavé, la resta d’edificació serà de planta baixa més tres plantes pis.”

Les condicions urbanístiques pel desenvolupament del PMU estableixen una ordenació 
volumètrica que permeti distribuir els sostre permès. En aquest sentit, cal tenir en compte 
que la limitació en alçada a Planta baixa i tres plantes pis no permet la geometria suficient 
per situar l’edificabilitat pel que es necessari poder incrementar, on correspongui, una 
planta més. De no fer-ho, es perdrien 121,70 m2 de sostre reconeguts al PGM.

2. En el mateix apartat Condicions d’ordenació, al paràgraf segon diu:

“.../...

Aquest Pla de millora urbana haurà de concretar la posició dels 1.209 m2 de sostre 
atorgat pel PGM tot preservant els possibles béns .../...”

El sostre atorgat pel PGM és de 4.836 m2 com es constata del planejament original i tal 
com es descriu al quadre de paràmetres urbanístics que consta al mateix article 9 per al 
desenvolupament . del PMU-1 Rec dels Molins, i no 1.209 que és la superfície atorgada a 
la clau 13b. És tracta doncs, d’un error de caràcter material que d’acord amb l’article 10 del 
TRLU correspon aplicar el principi general d’interpretació integrada de les normes i del 
context es confirma que l’edificabilitat permesa són 4.836 m2.

3. Atès que s’ha realitzat un estudi topogràfic detallat de l’àmbit s’ha pogut constatar les 
superfícies reals que es transcriuen a la Modificació atenent a l’oportunitat de la 
redacció conjunta amb el PMU-1 Rec dels Molins.

En conseqüència, la MPGM per coherència PMU-1 Rec dels Molins que ara es tramita, 
corregeix aquests aspectes de l’article 9 sense que en cap cas es produeixi un augment de 
l’aprofitament urbanístic.

La justificació de la necessitat, doncs, ve determinada per la coherència que requereix el 
planejament general en relació al que es determina que haurà de desenvolupar el 
planejament derivat, en aquest cas, el PMU-1 Rec dels Molins.

Aquesta Modificació de planejament es tramita de manera simultània al PMU-1 Rec dels 
Molins d’acord amb allò establert a l’article 70.4 del TRLU.“

1. Normativa aplicable i planejament vigent més destacat   

- Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
d’urbanisme de Catalunya (en endavant, TRLUC), d’acord amb el redactat 
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consolidat després de les modificacions introduïdes per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer.

- Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 
d’urbanisme (en endavant, RLUC).

- Real Decret Legislatiu 7/2015, de 30 d’octubre, pel que s’aprova el Text refós de la 
Llei de Sòl i Rehabilitació Urbana.

- Llei 6/2009, de 28 d’abril, d’avaluació ambiental de plans i programes i Llei 21/2013, 
estatal, d’avaluació ambiental.

- Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat
- Pla Territorial Metropolità de Barcelona (PTMB).
- Pla General Metropolità de Barcelona (PGM).
- Modificació puntual d’adequació del PGM al Pla Especial de Patrimoni Històric i 

Arquitectònic de Molins de Rei.
- Pla Especial de Patrimoni Històric i Arquitectònic de Molins de Rei.

2. Tramitació

De conformitat amb el que s’estableix a l’art. 96 TRLUC, les modificacions de qualsevol 
figura de planejament urbanístic es subjecten a les mateixes disposicions que en regeixen 
la seva formació, i, per tant, serà necessària l’aprovació inicial, per part de l’Ajuntament, el 
tràmit d’informació pública i petició dels informes sectorials, aprovació provisional, també 
per part de l’Ajuntament, i remissió del document de planejament a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de Barcelona per a la seva aprovació definitiva.

En el present cas, atès que amb la modificació només es pretén preservar la coherència 
entre el PGM i el PEPHA, essent que la modificació del PGM per a la seva adequació al 
PEPHA vol mantenir l’edificabilitat atorgada pel PGM al sector inclòs en l’àmbit del PMU 
Rec dels Molins i que sigui aquest el que estableixi l’ordenació que permeti mantenir 
aquella i alhora preservar i posar en valor els elements d’interès històric i patrimonial, però 
de la redacció del seu art. 9 es comprova que no resulta possible, i, per tant, es limita a la 
modificació d’aquest article en aquest sentit, és del parer de qui informa que no es precisa 
sol·licitar informes sectorials.

D’acord amb l’art. 85.1, primer incís, l’aprovació inicial i l’aprovació provisional d’aquest 
instrument de planejament (modificació puntual del PGM), correspon a l’Ajuntament.

D’acord amb l’art. 73 TRLUC:

1. Els òrgans competents per a l’aprovació inicial de les figures de planejament 
urbanístic poden acordar, amb la finalitat d’estudiar la seva formació o reforma, 
suspendre la tramitació de plans urbanístics derivats concrets i de projectes de 
gestió urbanística i d’urbanització, així com suspendre l’atorgament de llicències de 
parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o enderroc de 
construccions, d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres 
autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació sectorial.

2. L’aprovació inicial dels instruments de planejament urbanístic obliga a 
l’administració competent a acordar les mesures enunciades per l’apartat 1, en els 
àmbits en els que les noves determinacions comportin una modificació del règim 
urbanístic. L’administració competent també pot adoptar aquestes mesures en el 
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cas que es pretengui assolir altres objectius concrets, els quals han de ser 
explicitats i justificats.

3. Els acords de suspensió de tramitacions i de llicències a què fan referència els 
apartats 1 i 2 s’han de publicar en el butlletí oficial corresponent, i s’han de referir, 
en qualsevol cas, a àmbits identificats gràficament. En la informació púbica de 
l’instrument de planejament urbanístic a que es refereixen les suspensions 
acordades, s’ha de donar compliment al que estableix l’art. 8.5.a.

D’acord amb l’art. 97.1 TRLUC, les propostes de modificació d’una figura de planejament 
urbanístic han de raonar i justificar la necessitat de la iniciativa, i l’oportunitat i la 
conveniència en relació als interessos públics i privats concurrents.

D’acord amb l’art. 117.3 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el 
Reglament de la Llei d’Urbanisme (RLUC), la tramitació de les modificacions dels plans 
urbanístics es subjecta al mateix procediment que la seva formació. En canvi, en el supòsit 
de modificació del pla d’ordenació urbanística municipal no són obligatòries les actuacions 
preparatòries assenyalades en l’apartat 1, lletres b) i c) de l’article 101 d’aquest reglament, 
i el tràmit d’audiència que preveu l’art. 85.7 de la Llei d’Urbanisme només s’ha de concedir, 
en el seu cas, als ajuntaments el terme municipal dels quals confini amb l’àmbit de la 
modificació.

Atès l’abast limitat de la modificació es considera que no és preceptiu donar audiència a 
cap ajuntament. L’actual modificació, en tot cas, afecta a un àmbit que no limita amb cap 
altre terme municipal.

D’acord amb l’art. 8 TRLUC, els processos urbanístics de planejament i de gestió, i el 
contingut de les figures de planejament i dels instruments de gestió, inclosos els convenis, 
estan sotmesos al principi de publicitat.

Així mateix, estableix l’art. 8 TRLUC que s’ha de donar publicitat per mitjans telemàtics de 
la convocatòria d’informació pública en els procediments de planejament i gestió urbanístic 
i dels acords d’aprovació que s’adoptin en la seva tramitació.

L’art. 23 RLUC regula com ha de realitzar-se la convocatòria d’informació pública en els 
procediments urbanístics i estableix:

“1. La informació pública en la tramitació de procediments de planejament i de gestió 
urbanístics s’ha de convocar mitjançant edictes d’acord amb les següents regles: 

a) Quan es tracti de la tramitació de plans directors urbanístics, plans d’ordenació 
urbanística municipal o plurimunicipal, programes d’actuació urbanística municipal o 
comarcal, revisió-adaptació de figures de planejament general a la Llei d’urbanisme, 
normes de planejament i plans parcials de delimitació, així com quan es tracti de la revisió 
dels plans i normes esmentats, els edictes s’han de publicar en el diari oficial o butlletí 
oficial que correspongui i en dos dels diaris de premsa periòdica de més divulgació en 
l’àmbit municipal o supramunicipal al que es refereixi el projecte en tramitació.

b) Quan es tracti de la tramitació de modificacions puntuals de les figures de 
planejament objecte de l’apartat anterior així com de tramitar plans urbanístics derivats, 
instruments de gestió urbanística i de procediments per a l’aprovació de projectes en sòl no 
urbanitzable, els edictes s’han de publicar en el diari oficial o butlletí oficial que 
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correspongui i en un dels diaris de premsa periòdica de més divulgació en l’àmbit 
municipal o supramunicipal al que es refereixi el projecte en tramitació.

2. A més del que estableix l’apartat anterior, l’Administració de la Generalitat i els 
ajuntaments de més de 10.000 habitants han de donar a conèixer per mitjans telemàtics la 
convocatòria d’informació pública en els procediments de planejament i gestió urbanística 
que tramitin i, en el cas d’instruments de planejament, també han de garantir la consulta 
del projecte per aquests mitjans. 

3. Els edictes han d’indicar:

a) L’instrument o expedient sotmès a informació pública.

b) El termini d’exposició al públic del projecte o de l’instrument de que es tracti.

c) L’adreça i l’horari de l’oficina o dependència en la qual es pot exercitar el dret 
d’informació.

d) En el seu cas, el mitjà telemàtic on pugui consultar-se l’instrument o expedient.

4. El termini d’informació pública es computa des de la última publicació obligatòria, entre 
les regulades en l’apartat 1; quan a més es practiqui la notificació individualitzada,el 
còmput, per a cada una de les persones interessades, es fa des de la notificació, llevat que 
la última publicació obligatòria sigui posterior.

5. Documentació

D’acord amb l’art. 59 TRLUC:

1. Els plans d’ordenació urbanística municipal es formalitzen, salvat el que estableix 
l’apartat 2, mitjançant els documents següents:

a. La memòria descriptiva i justificativa del pla, amb els estudis 
complementaris que procedeixin.

b. Els plànols d’informació i d’ordenació urbanística del territori i, en el cas del 
sòl urbà consolidat, de traçat de les xarxes bàsiques d’abastament d’aigua, 
de subministrament de gas i d’energia elèctrica, de comunicacions, de 
telecomunicacions i de sanejament i les corresponents als altres serveis 
establerts pel pla.

c. Les normes urbanístiques.
d. El catàleg de béns a protegir, d’acord amb l’art. 71.
e. L’agenda i l’avaluació econòmica i financera de les actuacions a 

desenvolupar.
f. La documentació mediambiental adequada i, com a mínim, l’informe 

medioambiental.
g. El programa d’actuació urbanística municipal, si procedeix.
h. La memòria social, que ha de contenir la definició dels objectius de 

producció d’habitatge de protecció pública en les modalitats corresponents 
que aquesta llei determina. A més, si el planejament ha inclòs les reserves a 
que fa referència l’article 34.3, s’ha de justificar en la memòria social.
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Aquesta documentació, que és l’exigida per a l’aprovació del pla d’ordenació urbanística, 
s’ha d’adequar a la naturalesa de la modificació puntual que es planteja. I en aquest sentit, 
ens remetem al que disposa l’art. 118 del RLUC,  d’acord amb el qual, les modificacions 
dels plans urbanístics han de contenir les documentacions adequades a la seva finalitat 
específica, entre les figures de planejament modificada i, en qualsevol cas, han de:

a) Justificar la conveniència de la modificació de les noves determinacions que 
s’introdueixen.

b) Identificar i descriure, en la documentació escrita i gràfica, les determinacions i les 
normes urbanístiques objecte de modificació.

c) Establir, mitjançant les normes urbanístiques i els plànols d’ordenació 
corresponents, les determinacions que s’introdueixen amb la modificació i que 
substitueixen a les que precedeixen.

d) Justificar el compliment, en el seu cas, de l’increment de les reserves de sòl per a 
espais lliures públics i equipaments públics que exigeixen els apartats 2, 3 i 4 de 
l’art. 97 de la Llei d’urbanisme.

L’apartat 4 del mateix article preveu que les modificacions dels plans urbanístics han 
d’estar integrades per la documentació adequada a la finalitat, contingut i abast de la 
modificació. En tot cas, han d’incorporar l’informe ambiental corresponent les modificacions 
de plans urbanístics que es sotmetin a avaluació ambiental o aquelles altres que tinguin 
alguna repercussió ambiental. També s’ha d’incorporar un estudi d’avaluació de la mobilitat 
generada, en els casos que així ho estableixi la legislació vigent.

D’acord amb l’art. 86 bis TRLUC, l’avaluació ambiental dels instruments de planejament 
urbanístic que estiguin sotmesos a la mateixa d’acord amb la legislació en matèria 
d’avaluació ambiental de plans i programes s’integra en el procediment d’elaboració dels 
plans urbanístics, de conformitat amb la llei i el reglament d’urbanisme.

D’acord amb l’art. 7 de la Llei 6/2009, s’han de sotmetre a avaluació ambiental les 
següents modificacions de plans i programes:

a) Les modificacions dels plans i els programes a què fan referència l’article 6 i l’annex 
1 que constitueixin modificacions substancials de les estratègies, les directrius o les 
propostes o de la cronologia dels plans i els programes, sempre que produeixin 
diferències apreciables en les característiques dels efectes previstos sobre el medi 
ambient.

b) Les modificacions que estableixin el marc per a l’autorització en un futur de 
projectes i activitats sotmesos a avaluació d’impacte ambiental.

c) Les modificacions del planejament urbanístic general que alterin la classificació de 
sòl no urbanitzable o que n’alterin la qualificació; en aquest darrer cas, si les noves 
qualificacions comporten l’admissió de nous usos o de més intensitats d’ús 
respecte a l’ordenació que es modifica.

d) La resta de modificacions dels plans d’ordenació urbanística municipal que 
constitueixin modificacions substancials de les estratègies, les directrius i les 
propostes o de la cronologia del pla que produeixin diferències apreciables en les 
característiques dels efectes previstos sobre el medi ambient, llevat de les que 
afectin únicament el sòl urbà.

e) Les modificacions que puguin comportar repercussions sobre el medi ambient que 
no hagin estat avaluades anteriorment, llevat les modificacions del planejament 
urbanístic.
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Estem doncs davant de la innecessarietat d’avaluació ambiental. 

L’abast de la modificació tampoc precisa l’emissió de l’informe de sostenibilitat ambiental.

D’acord amb l’art. 18 de la Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat, l’estudi d’avaluació de 
la mobilitat generada avalua l’increment potencial de desplaçaments provocat per una nova 
planificació o una nova implantació d’activitats i la capacitat d’absorció dels serveis viaris i 
dels sistemes de transport, incloent-hi els sistemes de transport de baix o nul impacte, com 
els desplaçaments amb bicicleta o a peu. Així mateix, valora la viabilitat de les mesures 
proposades per a gestionar de manera sostenible la nova mobilitat i, especialment, les 
fórmules de participació del promotor o promotora per a col·laborar en la solució dels 
problemes derivats d’aquesta nova mobilitat generada. Aquest estudi s’ha d’incloure, com 
a mínim, en els plans territorials d’equipaments o de serveis, en els plans director, en els 
plans d’ordenació municipal o instruments equivalents i en els projectes de noves 
instal·lacions que es determinin per reglament.

D’acord amb l’art. 3 del Decret 344/2006:

3.1. Els estudis d’avaluació de la mobilitat generada s’han d’incloure, com a document 
independent, en els documents d’ordenació territorial i urbanística següents:

a) Plans territorials sectorials relatius a equipaments o serveis.

b) Planejament urbanístic general i llurs revisions o modificacions, que comportin nova 
classificació de sòl urbà o urbanitzable.

c) Planejament urbanístic derivat i llurs modificacions, que tinguin per objectiu la 
implantació de nous usos o activitats.

3.2. Els estudis d’avaluació de la mobilitat generada també s’han d’incorporar en els 
projectes següents:

a) Projectes de noves instal·lacions que tinguin la consideració d’implantació singular.

b) Projectes de reformes d’instal·lacions existents que com a conseqüència de la reforma 
passin a tenir la consideració d’implantació singular.

c) Projectes d’ampliació de les implantacions singulars existents.

3.3. Als efectes de l’apartat anterior, es consideren implantacions singulars.

a) Establiments comercials, individuals o col·lectius, amb superfície de venda superior a 
5.000 m2.

b) Edificis per a oficines amb un sostre de més de 10.000 m2.

c) Instal·lacions esportives, lúdiques, culturals, amb un aforament superior a 2.000 
persones.

d) Clíniques, centres hospitalaris i similars amb una capacitat superior a 200 llits.
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e) Centres educatius amb una capacitat superior a 1.000 alumnes.

f) Edificis, centres de treball i complexos on hi treballin més de 500 persones.

g) Altres implantacions que puguin generar de forma recurrent un nombre de viatges al dia 
superior a 5.000.

La modificació puntual del PGM que ara es presenta a aprovació, no es troba dins de cap 
dels anteriors supòsits. 

Per la naturalesa de la modificació puntual proposada, que només afecta a diversos 
paràmetres de regulació de sòls urbans i no té per finalitat una modificació que impliqui la 
delimitació d’un àmbit de sostre residencial de nova implantació ni l’augment de 
l’edificabilitat actualment permesa, tampoc es precisa acompanyar la memòria social, 
prevista per l’art. 69.3 i 4 del Decret 

I atès que, amb la tramitació i aprovació d’aquesta Modificació puntual del PGM, no es 
produeixen canvis en l’edificabilitat, densitat d’habitatges previstos, noves càrregues 
d’urbanització, o un règim de sòl i aprofitament diferents, no es considera necessari la 
presentació d’un estudi d’avaluació econòmic financer.

Vist tot l’anterior, la documentació que s’acompanya es considera suficient.

6. Òrgan municipal competent per a l’aprovació

L’òrgan competent per a l’aprovació inicial de la modificació del PGM és el Ple municipal, 
tal i com estableixen l’article 22.2.c) de la Llei  7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local, d’acord amb la redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 de 
desembre, de mesures per a la modernització del govern local i l’article 52.2.c) del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya (TRLMRLC).

L’acord requereix el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal dels membres de 
la corporació, d’acord amb l’art 114 del TRLMRLC.

Vist l’informe emès en data 25 de gener de 2024 per la cap de Planejament i Gestió 
Urbanística.

Vist l’informe emès en data 25 de gener de 2024 per l’Assessora Jurídica. 

Vist l’informe emès en data 2 de febrer de 2024 per la Secretaria de la Corporació. 

Vist l’informe-proposta emès en data 9 de febrer de 2024 per la cap de Planejament i 
Gestió Urbanística.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 15 de 
febrer de 2024.
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Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- Aprovar inicialment la modificació puntual del Pla General Metropolità per a la 
correcció de les condicions de l’article 9 de la normativa del Text Refós de la Modificació 
puntual d’adequació del PGM al Pla Especial de Patrimoni Històric i Arquitectònic de 
Molins de Rei.

Segon.- Sotmetre aquest acord a un tràmit d’informació pública d’un mes, comptador des 
de l’endemà de la publicació d’aquest anunci al Butlletí Oficial de la Província i en un diari 
de premsa periòdica nacional de més divulgació en l’àmbit municipal, a fi que qualsevol 
persona que ho desitgi pugui examinar-la i formular, dins el termini esmentat, les 
al·legacions o suggeriments que consideri oportuns. L’expedient podrà ser consultat en 
l’Àrea de Sostenibilitat i Territori de l’Ajuntament de Molins de Rei, Plaça Josep 
Tarradellas, núm. 1, de dilluns a divendres, de 9.00 a 14.0 hores.

A aquests efectes, de manera conjunta amb el document de modificació del pla s’exposarà 
un document comprensiu d’acord amb l’art. 8 TRLUC.

Tercer.- Donar publicitat d’aquest acord al BOPB,  en un dels diaris de premsa periòdica 
de més divulgació en l’àmbit municipal, en el tauler d’anuncis municipal i al portal telemàtic 
de l’Ajuntament: www.molinsderei.cat

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Sr. Alcalde:

Doncs, moltes gràcies. Si no hi ha cap més torn? Ara sí que, acabat l'apartat de 
coneixement de l'acció de govern municipal, passem als assumptes dictaminats per les 
comissions informatives. En primer lloc, la Comissió Informativa de l'Àrea de Sostenibilitat i 
Territori, amb el punt cinquè de l'ordre del dia, que és «Aprovar inicialment la modificació 
puntual del Pla General Metropolità en l'àmbit rec dels Molins Reials al municipi de Molins 
de Rei». I fa l'explicació d'aquest punt, el regidor d'Urbanisme, el senyor Miguel Zaragoza. 
Endavant.

Sr. Zaragoza:

Gràcies, alcalde. 

Presenta el punt 5

Sr. Alcalde:

Molt bé. Obriríem el torn d'intervencions. Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Bona tarda a tothom. Res en contra, però, en tot cas, volia aprofitar l'oportunitat perquè hi 
ha un apartat que parla també del que és l'espai extern, l'exterior «donar protagonisme en 
l'ordenació dels espais públics viaris, zones verdes a les traces històriques i elements amb 
valor patrimonial». I just en aquest espai, en l'espai del rec, hi ha aquella arcada sota de la 

http://www.molinsderei.cat
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baixada cap a la part del rec, diguéssim, que pobreta està molt amagada, està bastant 
lletjota, per dir-ho d'alguna manera fina. I, en tot cas, llançar la proposta de tenir-ho en 
compte. I ja que hi ha el Pla i la Comissió del Patrimoni, si realment es pot tenir en compte i 
dignificar aquests espais de patrimoni que tenim, encara que estiguin una mica camuflats, 
però, en definitiva, encara hi són i tenen, a part del seu valor arquitectònic, el seu valor 
històric també. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyora Meritxell Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Bona tarda a tothom. Bé, nosaltres votarem a favor, ja que si és per protegir el patrimoni 
arquitectònic de la vila, tots sabem que, en temes d'urbanisme, mai és prou just o volgut 
per tothom, però aquesta és una solució prou equilibrada perquè nosaltres hi donem el 
suport, ja que permet mantenir els drets edificatoris i, alhora, també el patrimoni de la 
nostra vila. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, no sé si vol tancar aquest...? Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Bé, jo crec que el regidor ha intentat sortir-se'n amb aquesta explicació que 
realment, quan llegeixes tots els informes, et dones compte que tècnicament no és fàcil 
d'explicar i realment costa d'acabar entenent el marc mental en què està, però, en 
definitiva, són aquests metres que ens hem deixat i que, per tant, s'han d'acabar posant. 
Amb un projecte que va començar, precisament, per la detecció d'un veí que va entrar un 
projecte de construcció d'una casa en una casa ja ubicada, amb una ampliació del que és 
la superfície edificable i que realment vam trobar el problema que no es podia donar un 
permís d'obres si no es feia aquest pla de millora urbana. Això és el que hem dut a terme 
durant aquest temps, massa temps, certament, hem tardat massa temps en poder-ho dur a 
terme per a la millora de tots els veïns i veïnes, amb solucions que, malauradament, no 
han agradat a tothom, que no són la millor de tots els projectes, però, en tot cas, es busca 
trobar la fórmula per la qual aquell projecte es pugui desenvolupar. 

Això, malauradament, a vegades té això, que hi ha gent que li agrada, que està contenta, i 
hi ha gent que no, que, malauradament, no pot tenir el que fins ara tenia i que, per tant, 
hauran de buscar certes solucions en altres àmbits. Però, en tot cas, una decisió que jo 
crec que és important corregir aquest error material que es va produir i que, per tant, 
donarà sortida a que, ara sí, puguem començar a desenvolupar una part antiga del 
municipi que està... A part que jo crec que és important reconèixer, com deia la Marta, 
aquest patrimoni que nosaltres també tenim en aquell àmbit, en què, possiblement, ja quan 
vam arreglar el que era el carrer Bruc ja vam començar a veure una transformació d'aquell 
carrer que, possiblement, amb aquesta situació nova tindrem un altre espai molt més 
acollidor i no com ara que, possiblement, sigui un espai degradat en els darreres d'unes 
cases històriques, unes cases que porten molts i molts anys a la nostra vila. Parlava la 
documentació que enviàveu que inclús alguna hi havia del 1860, que era una casa 
realment antiga i, per tant, construccions i situacions que es van produint des de fa molts i 
molts anys. 
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En aquest sentit, jo crec que és important posar en valor aquest document que, 
precisament, el que permet és aquesta solució que es va trobar en el seu moment 
d'enretirar quatre metres la façana superior, que vindria llavors en alineació al que és la 
resta d'edificis que han estat ja enderrocats i construïts. Això, malauradament, té una 
connotació positiva, que és que no podrem acabar d'eixamplar la vorera com voldríem i 
que fos tot el transitable que voldríem, en aquest sentit, del nostre municipi. Però sí que és 
cert que el que no farem, possiblement, és enderrocar cases que ja són existents, que a 
sobre tenen un valor patrimonial i que, per tant, formen aquesta mirada històrica de la 
nostra vila.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Ara sí, senyor Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Bé, agrair els comentaris. Efectivament, sempre és complicat, sobretot perquè, a més, aquí 
tenim, per una banda, el Pla de Millora Urbana, que no és el que discutim avui, que és una 
mica en la línia del que deia la regidora d'Esquerra. És a dir, allà tenim una zona que, per 
desgracia, abans de l'aprovació del Pla Especial del Patrimoni ja es van enderrocar i ja 
s'han fet algun tipus d'edificacions que quan alguns veiem les fotos de la zona, de no fa 
tant de temps, podem veure la zona de neteja, no? En català no em sortirà i m’hauràs 
d'ajudar. On netejaven la roba, els safarejos, efectivament. Però és veritat que el Pla de 
Millora Urbana i, de fet, el PEPHA el que contemplava, el que volia era fer una zona 
d'especial protecció. No només perquè ens podem trobar amb això, sinó perquè el Rec 
Vell, en aquest cas, és una zona on s'ubicaven molts molins de la vila i que en tota aquesta 
zona, abans d'arribar a la zona del Molí, previsiblement tant al creuament amb la riera que, 
aleshores, és l'actual carrer Verdaguer, la riera de Cagalell, feia que tot això tingui un 
especial interès. Per això es va decidir protegir i per això aquesta complexitat. No sé si és 
el millor document o no, però és veritat que quan parlem de patrimoni sempre hi ha algú a 
qui no li acaba de acontentar. En el mateix Pla de Millora Urbana parla d'algunes zones a 
protegir dins de les edificacions. Aquest és un document que hem discutit quatre vegades 
a la Comissió Especial del Patrimoni, que és una comissió que tenim constituïda a 
l'Ajuntament de Molins de Rei i que li hem fet un seguiment específic d'aquest lloc i que és 
l'eina perfecta, com deia ella, per poder fer aquest seguiment i aquesta protecció dels 
espais. 

I res més. Agrair, en tot cas, el vostre suport a aquesta proposta d'ajust que ha de 
permetre ja, com deia el regidor Ramon Sánchez, tancar aquest tema per continuar. Hem 
de dir que els plans de millora urbana, en teoria, han de sortir de la promoció del sector 
privat, perquè és el que diu la normativa. Nosaltres vam considerar encertadament en el 
mandat anterior que els PMU que estiguin vinculats al PEPHA siguin tirats endavant per 
part de l'Ajuntament, que és una condició que vam considerar idònia, ja que li estaves dient 
que havíem de fer un pla de millora urbana, que no fos el propietari el que hagués de fer-
se càrrec dels estudis.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, anava a dir, si no hi ha cap intervenció... Hi ha una intervenció. Per 
tant, endavant, senyor Ramon Sánchez.

Sr. Sánchez:
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Gràcies. És que ara, just quan ha dit l'última frase el Miquel, m'ha recordat, i em dirigeixo 
també al regidor d'Economia, crec que estaria bé que en el pressupost 2024 hi hagués una 
partida que preveiés anar fent aquests plans de millora urbana que preveu el PEPHA i que 
no ens trobem, com ens ha passat en aquest cas, en què, realment, a base d'una persona, 
d'un veí que ha entrat un permís d'obres, no hem pogut donar-li sortida, en aquest sentit. 
Crec que hauríem d'avançar-nos i, per tant, preveure que aquests plans de millora urbana 
s'han d'anar fent i veient els períodes de terminis que realment hem tardat a poder fer 
aquest pla de millora urbana, preveure que d'aquests cinc plans de millora urbana que 
contempla el PEPHA, cada any, com a mínim, en poguéssim anar fent un i així tancar-lo i 
no esperar, com ha passat en altres parts de municipi, que anem a reacció. Quan hi ha un 
problema intentem solventar-lo i, per tant, sempre quedem malament.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Moltes gràcies. Ara sí que passarem a la votació. 

[Votació]

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

6.- Aprovar la revocació de la cessió d’ús de la parcel·la número 30 dels horts 
municipals de Molins de Rei (Expedient 7/2023/CEUBE).-

DICTAMEN

1.- Atès que el Reglament regulador del règim d’ús dels horts urbans del municipi de 
Molins de Rei (en endavant Reglament) es va aprovar inicialment mitjançant acord número 
10 del Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei, de data 23 de maig de 2019, i definitivament, 
mitjançant certificat de secretaria de data 18 de setembre de 2019. I publicat en el BOP en 
data 16 d’octubre de 2019 i en el DOGC en data 17 d’octubre de 2019.
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2.- Atès que, mitjançant Decret d’Alcaldia núm. 2043, de 25 de novembre de 2019, es va 
aprovar la 1ª convocatòria de les cessions d’ús de diverses parcel·les municipals 
destinades a horts urbans.

3.- Atès que el Ple de l’ajuntament, en sessió ordinària celebrada el 23 de juliol de 2020, va 
adjudicar la cessió d’ús dels horts urbans de l’Ajuntament de Molins de Rei, corresponents 
a 33 parcel·les individuals de 50m2 situades a la finca amb referència cadastral 
08122A012000030000YQ (polígon 12, parcel·la 3, del cadastre de rústega), de titularitat 
municipal (“carrer de Felip Canalias, s/n”), exclusivament pel seu conreu agrícola i amb 
destinació dels productes obtinguts a l'autoconsum.

4.- Atès que la parcel·la núm. 30 va ser adjudicada, en aquesta sessió ordinària celebrada 
el 23 de juliol de 2020, a la persona FI, A 5066-R, a proposta del departament municipal de 
Serveis Socials, que va signar el contracte de cessió d’ús en data 30 de setembre de 2020 
i que el 7 d’octubre de 2020 es fa entrega de les claus.

5.- Atès que, mitjançant Decret d’Alcaldia núm. 778 de data 10 de maig de 2022, es van 
nomenar els membres de la Comissió de Gestió del parc d’horts urbans municipals de 
Molins de Rei, d’acord amb l’article número 21 del Reglament regulador del règim d’ús dels 
horts urbans del municipi de Molins de Rei. 

6.- Atès que, l’article 21è del reglament estableix que una de les funcions de la comissió de 
Gestió de l’ús dels horts urbans es proposar la revocació de la cessió d’ús de les 
parcel·les.

7.- Atès que la comissió de gestió dels horts urbans es reuní el 9 d’octubre de 2023 i 
acordà per unanimitat dels seus membres proposar al Ple municipal la revocació de la 
cessió d’ús de la parcel·la núm. 30 a la persona FI,A 5066-R, per incompliment de les 
obligacions contemplades en el Reglament abans esmentat, i per no estar al corrent del 
pagament de la quota establerta (veure acta de la comissió de gestió dels horts urbans 
adjunta). Tanmateix la comissió acordà sol·licitar al departament municipal de Serveis 
Socials que faci una nova proposta per tal que una altra persona pugui optar a la cessió 
d’ús de l’esmentada parcel·la. L’acta d’aquesta sessió es va signar en la comissió de 
gestió celebrada en data 6 de novembre de 2023.

8.- Atès l’informe favorable emès pel Cap de Negociat de Custòdia de l’Entorn de data 7 de 
novembre de 2023, pel qual es proposa s’iniciïn els tràmits per revocar la cessió d’ús de la 
parcel·la núm. 30 a la persona FI,A 5066-R, per incompliment de les obligacions abans 
esmentades.

9.- Atès que l’article 20è del Reglament, estableix que per a la revocació de la cessió d’una 
parcel·la caldrà iniciar un expedient contradictori amb audiència pública del titular de 
l’adjudicació abans de l’aprovació de la revocació. Tanmateix el mateix article estableix que 
la comissió de gestió emetrà proposta de resolució que elevarà a l’òrgan municipal 
competent perquè adopti l’acord corresponent.

10.- Atès l’informe emès pel Cap de Negociat de Custòdia de l’Entorn de data 15  de gener 
de 2024 pel qual es ratifica en la proposta de tramitar expedient contradictori per a la 
revocació de la cessió d’ús de la parcel·la número 30 a la persona FI, A 5066-R.
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11.- Atès el comunicat de data 16 de gener de 2024 signat pel regidor de Medi natural i 
Serveis ambientals de l’Ajuntament de Molins de Rei, a través del qual s’inicia tràmit 
d’audiència en el marc de l’expedient contradictori esmentat,  que es trasllada a l’interessat 
amb registre de sortida 2024000366 de data 16 de gener de 2024, juntament amb la còpia 
dels documents que formen part de l’expedient administratiu i és notificat el 17 de gener de 
2024.

12.- Atès l’informe de la cap de l’Oficina d’Atenció Ciutadana de data 2 de febrer de 2024, 
segons el qual la persona FI,A 5066-R, no ha comparegut en el tràmit d’audiència i no ha 
presentat cap al·legació o reclamació al respecte.

13.- Atès l’informe favorable a la revocació de la cessió d’ús de la parcel·la núm. 30 emès 
pel Cap de Negociat de Custòdia de l’Entorn de data 9 de febrer de 2024.

Vistos els arts. 19 i 20 del Reglament d’ús dels horts urbans, que estableixen els motius i 
els procediments pels quals la Comissió de Gestió pot proposar la revocació de la cessió 
d’ús de les parcel·les i els efectes que provoquen la seva extinció i que inclouen, entre 
d’altres casos, la revocació per no estar al corrent del pagament de la quota establerta.

Vist l’art. 50 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament del 
patrimoni dels ens locals (RPEL), que estableix que si els béns cedits no es destinen a l’ús 
previst, reverteixen automàticament de ple dret al patrimoni de l’ens local cedent.

Atès l’informe-proposta a la Comissió Informativa de SiT, signat per la cap del negociat de 
l’Oficina Administrativa i l’informe jurídic de l’assessora jurídica en data 14 de febrer de 
2024.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 15 de 
febrer de 2024.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- REVOCAR la cessió d’ús de la parcel·la número 30 a la persona FI, A 5066-R, en 
base a la proposta feta per la Comissió de Gestió.

Segon.- ADVERTIR a la persona FI, A 5066-R, que d’acord amb l’article 20 del Reglament 
d’ús dels horts urbans, dins dels 20 dies següents a la data de recepció de la notificació, 
l’usuari haurà de deixar l’hort municipal buit, lliure d’estris i a plena disposició de 
l’Ajuntament de Molins de Rei, així com retornar les claus cedides.
 
Tercer.- SOL·LICITAR al departament municipal de Serveis Socials que proposi una altra    
persona perquè pugui optar a la cessió d’ús de la parcel·la número 30.

Quart.- TRASLLADAR, en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte, els 
tràmits següents:

- NOTIFICACIONS als interessats.

- COMUNICACIONS INTERNES: als departaments de Rendes, de Serveis Jurídics i 
de Custòdia de l’Entorn.
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara passem al punt sisè de l'ordre del dia, que és «Aprovar la revocació de la cessió d'ús 
de la parcel·la número 30 dels horts municipals de Molins de Rei». I fa l'explicació d'aquest 
punt el senyor Lucas Ferro. Endavant.

Sr. Ferro:

Moltes gràcies. 

Presenta el punt 6

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, obrim el torn d'intervencions. Doncs, si... És el segon cop que m'ho fa, 
senyor Sánchez. Esperem que no sigui la dinàmica de la tarda. Endavant.

Sr. Sánchez:

Intentaré, intentaré... No, és que aquest és un cas particular. És un cas particular i jo crec 
que aquest senyor va entrar aquí per Serveis Socials, possiblement, des d'aquest punt de 
vista, la seva qualitat de vida ha canviat en aquests moments. Però jo crec que no estaria 
de més que continuessin fent una vigilància i un control sobre aquelles persones que han 
passat en un moment de la vida per Serveis Socials, que s'han pogut refer, però que veiem 
que, possiblement, amb la conducta del que ha passat en aquest equipament, 
possiblement... Bé, jo crec que estaria bé que l'Ajuntament tingués la capacitat d'intentar 
que aquestes persones... tenir el control que se'n surten veritablement, que no és una 
època transitòria, sinó que tenim la capacitat d'acompanyar-los més enllà d'aquell moment 
en què ho han passat malament, sinó que després, tot i així, podem intentar ajudar-los i 
crec que... Volia dir-ho perquè crec que és un punt que és complicat, perquè al final estem 
dient a algú que marxi d'una instal·lació pública, que va entrar per una situació personal 
complicada. I que, per tant, crec que mereix encara l'atenció de l'Ajuntament, si és que ell 
vol, que aquesta també és una altra que no ens podem posar sempre les persones si ells 
no volen. I, per tant, crec considerable que això s'havia de dir.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, si vol afegir alguna cosa, senyor Lucas Ferrer?

Sr. Ferro:

Estic molt d'acord amb la seva intervenció. Creiem senzillament que segurament aquest ja 
no és l'espai més idoni per fer aquest seguiment i acompanyament per l'afectació que té a 
tercers, que ha sigut reiterada, i perquè segurament no és l'espai per fer aquest 
acompanyament, perquè no ens ha funcionat també durant aquests anys. Però creiem que 
és evident que cal fer seguiment d'aquestes situacions, esperem que se'n surti, jo vaig 
parlar amb ell no fa ni dos setmanes, el vaig veure animat. Va ser un dels afectats de la 
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crisi immobiliària en el seu moment, jo crec que això són cops molt durs a la vida, però jo 
sempre vaig confiar que se n'aniria sortint. Aquest no serà segurament l'espai de 
continuïtat per a ell, però estic segur que el podrem acompanyar i ajudar des de molts 
altres espais.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, passaríem així a la votació, si els hi sembla. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

7.- Aprovar la primera addenda al conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de 
Molins de Rei i l’AMB pel finançament de les obres de recuperació ambiental i 
paisatgística de la plaça del Pont de la Cadena de Molins de Rei (Expedient 
37/2022/CONIN).-

DICTAMEN

1.- Atès que 20 de desembre de 2022 l’Ajuntament de Molins de Rei i l’AMB van signar un 
Conveni de col·laboració per al finançament de l’obra de recuperació ambiental i 
paisatgística de la plaça del Pont de la Cadena a Molins de Rei, actuació inclosa en el Pla 
de Sostenibilitat Ambiental (PSA) per als municipis de l’AMB, aprovat definitivament pel 
Consell Metropolità en la sessió del 23 de febrer de 2021. En el conveni es van establir les 
aportacions de l’AMB i de l’Ajuntament per al finançament de l’actuació, amb un pressupost 
d’execució de les obres de 2.063.554,99 euros, IVA inclòs.

2.- Atès que, d’acord amb la memòria justificativa de 13 de febrer de 2014, es fa necessari 
incrementar la despesa, respecte l’establerta en el Conveni inicial, per import de 82.000,00 
euros, per dur a terme les següents actuacions complementàries: modificació de les fases 
d’obra per a la minimització de les afectacions als veïns, replanificació de l’asfaltat per a 
l’entrada en servei dels carrers circumdants, instal·lació d’elements d’urbanització per 
evitar l’aparcament de vehicles a zones de pas de vianants, increment de passos 
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formigonats en el paviment de junta verda per al posterior manteniment de l'arbrat, 
modificació del pas elevat i augment de l'àmbit de l'obra a la vorera oposada en el carrer 
Felip Canalias i condicionament arquitectònic de caseta existent per a canvi d'ubicació de 
la centralització de comptadors i instal·lacions.

3.- Atès que s’ha elaborat la minuta de l’addenda del conveni, validada per l’Assessoria 
Jurídica

4.- Atès que la clàusula Tercera de la minuta del conveni disposa que l’Ajuntament de 
Molins de Rei es compromet a sufragar l’increment del cost de les obres objecte del 
conveni, de 82.000,00 euros, IVA inclòs, amb càrrec a l’aplicació pressupostària la 
4020/153304/76403  Reforma parc pont de la Cadena del seu pressupost per a 2024.

5.- Vist l’art. 6.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic (LCSP), 
en virtut del qual resten exclosos d’aquesta llei els convenis subscrits per les Administracions 
Públiques. 

6.- Vist l’art. 25.2 lletra b) i d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de bases del règim 
local (LRBRL) i l’art. 66.3 lletra d) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC), on 
s’estableix que els municipis són competents sobre la matèria del present conveni.

7.- Atès el que disposen els arts. 47 a 53 de la Llei 40/2015 d’1 d’octubre, de règim jurídic del 
sector públic (LRJSP) i els arts. 108 a 112 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i 
de procediment de les administracions públiques de Catalunya (LRJPAPC), on es detalla el 
règim jurídic aplicable als convenis. 

8.- Atès el que disposa l’article 110.3 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, on s’exigeix la 
publicació dels convenis interadministratius al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
(DOGC). En aquest sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada de la 
seva publicació sigui l’AMB. 

Així mateix, d’acord amb l’art. 14.3 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon govern (LTAIPBG), les obligacions de 
publicitat activa que la normativa exigeix a les Administracions Públiques en matèria de 
convenis s’han de fer efectives per mitjà del Registre de convenis de col·laboració i 
cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el Portal de Transparència. En aquest 
sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada de remetre el conveni al 
Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat sigui l’AMB.

9.- Vist l’art. 308 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS) i l’art. 112.1 de la LRJPAPC, on 
s’exigeix la formalització del conveni. 

10.- Atès que, en relació al control pressupostari, exclusivament a efectes d’aprovació de la 
despesa, existeix el document de reserva de crèdit 12024000004270, per import de 
82.000€, contra la partida 4020/153304/76403 «Reforma Parc Pont de la Cadena- 
Increment obra», del pressupost municipal per l’exercici 2024.

11.- Vista la DA 2ª LCSP i l’art. 23.2 lletra a) de les bases d’execució del pressupost 
municipal del 2023, tenint en compte que el conveni durada superior a 4 anys, incloses les 
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possibles pròrrogues, el Ple és l’òrgan competent per a l’aprovació d’aquesta addenda al 
conveni.

Vist l’informe proposta a la Comissió Informativa de SIT signada en data 14 de febrer de 2024 
per la Cap de l’Oficina Administrativa de SIT per assignació temporal de funcions; l’informe 
jurídic de  data 14 de febrer de 2024 de l’Assessora Jurídica; i l’informe econòmic de data 15 
de febrer de 2024 de l’Interventor accidental.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 15 de 
febrer de 2024.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

PRIMER.- Aprovar la primera addenda al conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de 
Molins de Rei i l’Àrea Metropolitana de Barcelona per al finançament de les obres de  
recuperació ambiental i paisatgística de la plaça del Pont de la Cadena, al terme municipal 
de Molins de Rei.

SEGON.- Autoritzar i disposar les despeses corresponents a les obligacions municipals 
que es deriven de l’esmentada addenda, que es farà efectiva, amb càrrec a les següents 
aplicacions pressupostàries: 

Núm. Doc Aplicació 
pressupostària

Import 
anual

Exercici 
comptable

12024000004270 4020/153304/76403 – 
Reforma Parc Pont de la 
Cadena- Increment Obra

82.000,00 €
2024

TERCER.- Formalitzar l’addenda del conveni abans esmentada.

QUART.- Adoptar les següents mesures en matèria de publicitat:

- Publicació de l’addenda al conveni en el web municipal de l’Ajuntament de Molins 
de Rei (portal de transparència). 

CINQUÈ.- Notificar aquest acord a l’Àrea Metropolitana de Barcelona i traslladar-ho a 
l’Oficina Tècnica de l’Àrea de Sostenibilitat i Territori, Intervenció, Tresoreria, Serveis 
Jurídics i Transparència

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara passem al punt setè, que és «Aprovar la primera addenda al conveni de col·laboració 
entre l'Ajuntament de Molins de Rei i l'Àrea Metropolitana de Barcelona pel finançament de 
les obres de recuperació ambiental i paisatgística de la plaça del Pont de la Cadena de 
Molins de Rei.» Fa l'exposició d'aquest punt el regidor d'Obres. Senyor Miguel Zaragoza, 
endavant.
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Sr. Zaragoza:

Presenta el punt 7

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, obriríem el torn d'intervencions. Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Gràcies. Bé, se'ns ha explicat repetidament que és habitual que en unes obres hi hagi 
imprevistos de tota mena que acaben alterant el pressupost inicial que s'havia estipulat per 
a aquella actuació. De fet, també ens passa en l'àmbit domèstic quan ens embranquem a 
fer obres. La diferència és que les obres de què parlem en el Ple es paguen amb els diners 
de tothom i, per això, cal tenir-ne una cura especial. En aquest cas, la plaça del Pont de la 
Cadena, es tracta d'un increment de 258.333,31 euros, 82.000 dels quals hauran de sortir 
de les arques municipals. Som coneixedors que aquest import no sobrepassa el 
percentatge d'increment admès per llei, per tant, es pot fer, endavant. 

Entenem que hi ha fets realment no imprevistos com el col·lector no detectat amb 
anterioritat. Una modificació que per si sola ja suposa 127.340 euros. Aquí hi sumem unes 
altres modificacions tècniques posteriors, que sumen 56.000, bé, vora 57.000 euros. I, 
finalment, el que ens crida més l'atenció, 74.000 euros de peticions de treballs addicionals, 
peticions fetes pel mateix Ajuntament. Dic que és el que ens sobta més, perquè no acabem 
de saber interpretar bé aquestes peticions, si és una manca de previsió, com fets que no 
es van tenir en compte en el seu moment. Reiterem que sabem que a les obres hi ha 
imprevistos, però cal ser curosos, perquè després ens trobem amb punts com aquest al 
Ple, on ens porten aquest decalatge notori entre el cost previst i el que acaben costant, per 
molt que també un gran gruix d'aquest cost l'assumeixi l'AMB. En definitiva, l'AMB també 
prové del que aportem la ciutadania. 

Per responsabilitat, que és una expressió que utilitzem molt nosaltres, hi votarem a favor. 
Un a favor, perquè és necessari per als veïns i veïnes del canal, per acabar unes obres 
que ja han causat importants molèsties de mobilitat, aparcament i esbarjo. I un vot a favor 
perquè, malgrat la sequera que impedeix la plantació d'arbrat, la ciutadania necessita 
recuperar un espai com el Pont de la Cadena. Però és un favor crític amb aquesta manera 
de fer, procedir i gestionar. S'han d'acabar les obres i ja es va aprovar el crèdit per sufragar 
aquestes modificacions. Per tant, no té sentit votar-hi en contra, però igualment volem 
deixar constància de la nostra discrepància. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyora Meritxell Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Bé, nosaltres hi votarem a favor, però també considerem... Serem crítics, doncs, que 
comencem a tenir diverses modificacions de pressupostos d'obres públiques de 
l'Ajuntament per increments diversos, teòricament la majoria per increment de costos de 
materials, però, en altres casos, per modificacions o imprevistos. Potser tant imprevist, 
hem de començar a mirar-ho i pensar en projectes futurs que aquests hi seran i ja no ens 
seran tan normals ni acceptables aquests increments. Imprevistos que són habituals i 
recurrents, que vol dir que són normals, no imprevistos. Llavors, estaríem parlant de falta 
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de previsió i la falta de previsió és mala planificació. Avui tenen el nostre suport, però si 
això continua així, l'acabaran perdent. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Doncs, si no n'hi ha, senyor Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Bé, sí, els imprevistos, a vegades... És a dir, el paper ho suporta tot. I tu quan fas un 
projecte, moltes vegades, la teoria és una i la pràctica és una altra. O quan tu fas una 
planificació d'una obra des del punt de vista tècnic, tot es pot agafar. Podríem dir, per 
exemple, que l'obra es podria plantejar de tancar el carrer de La Raseta, Verge del Pilar, 
Canal de la Infanta i Pi i Margall, que us recordo que estaven d'obres, tècnicament és 
suportable perquè això els tècnics i a l'empresa no els importa gens. Segurament, des del 
punt de vista de la lògica, en què intervenim la resta, moltes vegades és quan tu dius:

«escolti, no, una cosa és la teoria i una altra la pràctica, perquè tenim problemes».

Ho poso com un exemple. Que és veritat, jo no soc gens partidari d'aquestes 
modificacions, hi coincideixo, ni dels imprevistos, no m'agraden. Crec que a vegades estan 
justificats. Ens va passar a la plaça U d'Octubre, vam prendre la decisió que no podíem 
tenir la plaça empantanegada al mig de la Fira de la Candelera i tothom ho vam entendre i, 
a més, és que era ben lògic. Quan el regidor es va trobar que la previsió era una, la que 
ens deien, i la realitat era una altra, de dir, cony, ara anem a obrir tot el passeig del 
Terraplè, no. Hi vam decidir en aquell moment retardar l'obra. Aquest retard en la 
planificació té un cost i moltes vegades això són els imprevistos que ens trobem. La teoria, 
tu vas allà i veus que està molt bé el disseny i el demés, quan tu vas a la pràctica qualsevol 
et dirà que «home, està molt bé fer un eixamplament de la zona d'accés entre el pont de la 
Cadena i el barri del Canal», que nosaltres defensem perquè creiem que això ens ajuda, 
però ja hem vist, ho hem vist a la Fira de la Candelera, que es genera un espai en què els 
vehicles, quan veuen la possibilitat d'entrar, hi entren. Doncs, això s'ha de modificar. I han 
de ser una sèrie de coses que no estaven previstes al projecte, perquè el projecte en teoria 
està molt bé, en la pràctica després ens estem adonant que has d'anar fent modificats. 

He posat aquests exemples perquè s'entenguin. Jo no vull agafar això com una norma per 
això i comparteixo la seva reflexió que hem d'intentar ser més curosos quan fem aquests 
projectes. Una de les coses que ens vam trobar, i aquí tothom ho hem pogut veure, és que 
el projecte de l'U d'Octubre, que preveia una sèrie de recorreguts fets, segurament, ideals 
per als vianants, no tant per a la circulació. I tot i que vam preveure que no s'havia de 
circular per algunes zones, tots hem pogut veure com algunes zones s'han fet malbé a la 
plaça U d'Octubre. 

Bé, el projecte inicial del pont de la Cadena, que són els projectistes els mateixos i la feina 
també la tutelat l'Àrea Metropolitana, també preveia aquesta mateixa actuació. I, llavors, 
què fan? Amb l'experiència adquirida dir «Escolta, hem de reforçar». No pot ser, perquè al 
final els vehicles de servei, encara que siguin..., hauran d'entrar i hi hauran d'accedir. Bé, 
doncs, aquests són els imprevistos i les correccions de què parlem. Hi insisteixo, a 
vegades estan injustificades. A mi m'agradaria que no fos així i estem en la línia que el 
carrer Boters, Ponent, que estem fent una obra, no vegi en aquesta línia, però, quan tu fas 
una obra, pot passar. 
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Jo ho entenc, hem tingut aquest debat, tenim un arqueòleg treballant en l'obra de Ponent i 
Boters, i pot passar, doncs, que surti, com ens ha passat, que hem trobat una cosa, 
l'arqueòleg mira «no, és important, no és important, datem, documentem», i això té una 
modificació. No ho justifico, eh? No justifico que sempre totes les obres hagin de ser així. 
Hem d'intentar que no sigui així, però pot passar que moltes vegades la realitat ens fa que 
això es tingui que modificar. Què passa quan l'obra és tan gran? Que els números són 
grans, és clar. És a dir, si tu has de refer un projecte, com hem hagut de refer, amb un 
col·lector que ningú tenia dibuixat i que tothom diu «No, no, l'hem de reforçar, és que si no 
es pot enfonsar». Bé, doncs, tu mateixa has dit la xifra, és important. És clar, això no 
estava previst, perquè no sortia enlloc, ni de la... Cosa curiosa, eh?, perquè és molt antic, 
però, bé. 

Hem de ser més curosos i jo hi estic d'acord i treballarem en aquesta línia. Intentarem que 
els projectes prevegin tot això i que els marges que nosaltres tinguem de modificar siguin 
els que ens permeten les baixes, si existeixen, de les obres. I si no, ser exactes amb 
l'execució de les obres. És veritat que, a més a més, tenim l'afegit dels canvis dels preus, 
que, en teoria, en les futures obres no hauria de passar, però en les que hem tingut fins 
ara, s'ha produït. I això és una realitat, no ens podem enganyar.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Iniciem el segon torn d'intervencions. Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Home, una renovació d'una plaça de dos milions dos-cents i pico mil euros, per 
tant, no menor, dels quals 1,5 milions venen de l'Àrea Metropolitana en aquell projecte de 
pla de sostenibilitat ambiental, que és un projecte al qual ens hi vam acollir, i que, per tant, 
vam poder gaudir d'aquesta subvenció, que era realment important i amb la qual, 
possiblement, sense aquestes subvencions, hagués estat més complicat poder 
desenvolupar aquest projecte. Un projecte, jo crec, agosarat, un projecte que demostra la 
capacitat que hem tingut de donar a aquell espai una manera d'entendre la plaça 
absolutament diferent, que jo crec que millorat, possiblement, molts dels àmbits del barri 
del Canal. I que la normalització de les voreres al carrer Raseta crec que és un dels 
encerts més grans que hem tingut en aquesta remodelació. Apropar la plaça a les cases 
crec que és un gran encert i que, per tant, va ser una de les premisses sobre les quals es 
va preveure desenvolupar aquest projecte. Un projecte que, com diem, tenia un import 
important. I, bé, circumstàncies que passen. Cal recordar també que quan un guanya una 
licitació i comença una obra, precisament, la feina dels tècnics de l'empresa constructora 
és veure on ens hem equivocat i totes les obres tenen aquestes contra prestacions 
d'augments de costos, perquè sempre, encara que ho tinguis molt previst, sempre hi ha 
alguna cosa que realment acaba fallant. 

O, en tot cas, el que ha passat, com va passar amb el tema del clavegueram, que inclús jo 
me'n recordo que va haver-hi un moment que li vaig preguntar al Joan Arús d'on venia això 
i tenia seriosos dubtes realment d'on venia, i, per tant, ens estem remuntant a molts i molts 
anys enrere. Això va ser una de les qüestions que ens va preocupar en aquell moment. 

Jo crec que és una plaça que jo crec que hem fet un esforç important, però que, 
malauradament, no la podrem veure acabada en la seva totalitat en un dels aspectes que 
jo crec que faran que aquesta plaça sigui realment màgica i diferent, que és el tema de la 
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plantació d'arbrat i biovegetació. Crec que això és un element a què, malauradament, 
haurem d'estar atents, amatents. 

Jo, només una pregunta, de tota l'obra que hem anat pagant, els imports responen a la 
subvenció de l'Ajuntament o l'import que ha d'aportar l'Àrea Metropolitana? Ho dic, més 
que res perquè aquest import que queda pendent a expenses de poder en un moment 
desenvolupar l'arbrat, això va a cost de l'Ajuntament o va a cost de l'Àrea Metropolitana? 
Però, possiblement, aquests diners igual es trauran ara, aquests 82.000, que necessitem 
d'aquí o va a una altra partida? gràcies.

Sr. Alcalde:

Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

No, només breument, en tot cas, per puntualitzar. En la meva exposició, en tot cas, la 
insistència anava per a aquelles millores afegides després, no pels imprevistos, que, 
òbviament, si trobes un col·lector està clar que alguna cosa s'hi ha de fer. Però, en tot cas, 
bé, la llista de sol·licituds plantejades per l'Ajuntament, no cal llegir-les ara, és igual, però 
n'hi ha que sobten perquè penses, potser sí que en un principi podien haver estat 
imaginades o no. Senzillament, el toc d'atenció era més per aquests afegits que no, en tot 
cas, pels imprevistos que puguin haver sorgit, que, evidentment, aquests són inesperats.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, senyor Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Sí, sí, no, no. Sí, jo crec que he intentat explicar què pot ser un imprevist. A vegades un 
imprevist no és un capritx o una actuació que dius, bé... Havia algunes de les coses que en 
el desenvolupament de l'obra, la direcció d'obra deia «Bé, saps què? Això, com ens estem 
desviant, ho deixem de fer». Doncs, no, perquè això està al projecte. Aleshores, això 
significa que ho volem i, aleshores, fas un modificat, fas el que vulguis. Per què? Pel que 
explicava abans, si tu has de fer un reforç del fil de la zona d'accés i, per fer aquest reforç, 
no faràs la caseta que hem dit que farem per a les entitats i hagin d'entrar no sé què. 
Doncs, no pot ser, perquè no ho decidiràs tu. Al projecte està previst així, nosaltres creiem 
que ha de ser així i volem que sigui així. I això significa què ho volem, d'acord?, perquè a 
més està al projecte. Ah, que lo altre també? Bé, doncs, aleshores fas el modificat. A 
vegades, parlar d'aquests imprevistos és bàsicament això, el que vull dir. En el tema de 
l'arbrat, a veure, és clar, encara no està suspès el contracte. Encara no sabem el 
plantejament que vol fer l'Àrea metropolitana, perquè no s'han trobat mai en aquesta 
situació i, aleshores, no saben encara la fórmula legal que ens plantegen. «Bé, farem una 
suspensió del contracte». Bé, com són ells els que el liciten, quan ho sapiguem, doncs, la 
quantitat que estava destinada a la plantació d'arbrat i demés, quedarà allà o quedarà al 
nostre pressupost i licitarem més endavant. Però, perquè algú hagués pogut... Bé, dones 
de baixa aquesta partida i l'utilitzes per finançar... Ja, però com no han fet aquest modificat, 
nosaltres hem de finançar les obres perquè si no la constructora diu «Yo tengo que 
cobrar», per entendre'ns, no? I, llavors, és d'aquestes complexitats. Quan tinguem clar quin 
és el procediment legal que l'Àrea fa, si és una suspensió, si és una rescissió del contracte, 
que és el que estan estudiant, aleshores sabrem exactament com acabarà i prendrem una 
decisió que en el moment que no tinguem o que puguem fer la plantació de l'arbrat i de 
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l'arbustiva que, com bé dius, és una de les parts més màgiques, per entendre'ns, d'aquesta 
transformació, més enllà del que parlem, no?, que el que hem volgut és integrar aquest 
parc en tots els barris del Pont de la Cadena i el barri del Canal, amb l'avinguda Pi i 
Margall, que també vam fer l'obra. Doncs, bé, ens quedarà allà aquesta cosa com 
intermèdia. Però en el moment que ho sapiguem, ho explicarem i us donarem la 
informació.

Sr. Alcalde:

Bé, moltes gràcies. Doncs, passaríem a la votació, si els hi sembla, d'aquest punt setè. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

8.- Aprovar definitivament  la implantació del servei pel manteniment de franges de 
prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant Bartomeu de la Quadra, 
La Rierada i Vallpineda de Molins de Rei (Expedient 1/2023/ESSER).-

DICTAMEN

I. ANTECEDENTS

Atès que mitjançant acord núm. 12 del Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei, de data 30 de 
novembre de 2023, es va aprovar inicialment la implantació del servei pel manteniment de 
les franges de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant Bartomeu de la 
Quadra, la Rierada i Vallpineda, de Molins de Rei, el seu reglament, la memòria justificativa 
i el projecte d’establiment amb els seus corresponents annexos.

Atès que en el mateix acord es va establir que l’anterior acord s’havia de sotmetre a 
informació pública l’expedient per un termini de 30 dies hàbils, a comptar des de la darrera 
publicació als efectes de presentació d’al·legacions i suggeriments.
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Atès que mitjançant informe de data 12 de febrer de 2024, de la Cap de l’Oficina d’Atenció 
al Ciutadà, es fa constar que durant el període d’exposició pública comprès entre el 27 de 
desembre de 2023 i el 8 de febrer de 2024, ambdós inclosos, al Registre General d’entrada 
de documents de l’Ajuntament de Molins de Rei, i que durant el període d’exposició pública 
s’han presentat les següents al·legacions:

-  Registre d’Entrada núm. 2024003136, de data 06/02/2024. Remitent LAIA 
IZQUIERDO PINTADO, des de les entitats SOS La Rierada i la Plataforma Cívica 
per la Defensa de Collserola, de Molins de Rei.

Al·legació 1: plànol elaborat al desembre de 20212 i que no es correspon a la 
delimitació dels projectes d’urbanitzacions vigents.

Al·legació 2: Cal un apartat que especifiqui la situació concreta de 
desenvolupament urbanístic de la Rierada i de Vallpineda.

Al·legació 3: En zones boscoses, cal establir com cal assolir l’objectiu principal de 
les franges de protecció perimetral.

Al·legació 4: Tenir en compte que la previsió constructiva a La Rierada impacta 
greument a la riera de Vallvidrera.

Atès que mitjançant informe de data 14 de febrer de 2024 del cap del negociat de Custòdia 
de l’Entorn, en relació a les al·legacions a l’aprovació de la implantació del servei pel 
manteniment de les franges de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant 
Bartomeu de la Quadra, la Rierada i Vallpineda de Molins de Rei, en el què proposa 
desestimar les al·legacions segons el que es transcriu parcialment a continuació: 
 
“Informo favorablement desestimar les 4 al·legacions del document amb registre 
d’entrada núm. de registre 2024003136, pels següents motius:

Al·legació núm.1.- El Plànol de Delimitació aprovat pel Ple de l’Ajuntament de Molins de 
Rei el 30 d’octubre de 2013 és vigent a data d’avui.  Les reparcel·lacions dels sectors de 
Vallpineda, del PMU Rierada i del PPU Rierada no estan inscrites, a data d’avui, en el 
registre de la propietat.

Al·legació núm.2.- No es considera necesari incorporar en els documents de la implantació 
del Servei informació del tràmit urbanístic dels sectors pendents d’urbanitzar a dia d’avui 
(Vallpineda, PMU Rierada i PPU Rierada). El Plànol de Delimitació aprovat pel Ple de 
l’Ajuntament de Molins de Rei el 30 d’octubre de 2013 és vigent a data d’avui. Les 
reparcel·lacions dels sectors de Vallpineda, del PMU Rierada i del PPU Rierada no estan 
inscrites, a data d’avui, en el registre de la propietat. Un cop finalitzats els procesos 
d’urbanització/reparcel·lació dels tres sectors (i inscrites en el registre de la propietat les 
parcel·les assignades en la reparcel·lació), si suposèssin un canvi de límits en algun (tram) 
dels sectors, caldria aleshores, modificar, si escaigués, el Plànol de Delimitació vigent.    

Al·legació núm.3.- D’acord amb la normativa vigent de prevenció d’incendis forestals 
(Decret 123/2005, article 6.2) “la franja exterior de protecció es mesura des del límit 
exterior de les parcel·les situades al perímetre de les urbanitzacions”. El responsable de 
mantenir netes les parcel·les interiors de la urbanització és cada propietari.
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Al·legació núm.4.- En els trams de les franges que coincideixen amb la riera de Vallvidrera 
(i els seus torrents tributaris) i amb línies elèctriques aèries, es farà el tractament de la 
vegetació d’acord amb la normativa vigent i les indicacions dels serveis tècnics del 
Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola, òrgan gestor de l’espai  protegit 
(ENPE i ZEC de la Xarxa Natura 2000).”

II. FONAMENTS DE DRET

1. Segons l’article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, s’han de resoldre totes les reclamacions i suggeriments presentades dins el 
termini previ a l’aprovació definitiva per part del ple.
 

2. Segons l’article 178 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, s’han de resoldre totes 
les reclamacions i els suggeriments presentats arran de la informació pública 
efectuada, previ a l’aprovació definitiva del reglament per part del ple.

3. Segons l’article 65.1 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el 
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals, en cas que s’hagin presentat 
reclamacions o al·legacions durant el tràmit d’informació pública i l’audiència, s’han 
de resoldre de forma raonada, en el mateix acord d’aprovació

4.  Dins del termini de 30 dies hàbils de l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, s’ha presentat un únic document en que 
consten quatre al·legacions a la implantació del servei i l’aprovació del reglament. 
Arran del mateix el cap del negociat de custòdia de l’entorn ha emès informe de 14 
de febrer de 2024 en que conclou que cal la seva desestimació.

Pel que fa a les al·legacions núm. 1, 2 i 4 s’entén que no aporten res nou ni desvirtuen el 
projecte presentat. No s’estima oportú incloure  en els documents de la implantació del 
Servei informació del tràmit urbanístic dels sectors pendents d’urbanitzar a dia d’avui, atès 
que el plànol de delimitació aprovat pel Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei el 30 
d’octubre de 2015 s’entén plenament vigent. Les reparcel·lacions dels secors de 
Vallpineda, del PMU Rierada i del PPU Rierada no estan inscrites al Registre de la 
Propietat i per tant no cal cap modificació en el plànol anteriorment esmentat. Tot això, 
sense perjudici que, arribat el cas que es finalitzi el procés d’urbanització dels tres sectors, 
i un cop inscrites al Registre de la Propietat les parcel·les assignades en la reparcel·lació 
que es dugui a terme, si resulta un canvi en els límits dels sectors, es modifiqui el plànol de 
delimitació vigent.

Pel que fa a la al·legació núm. 3, és d’aplicació l’article 6.2 del Decret 123/2005, de 14 de 
juny, de mesures de prevenció dels incendis forestals en les urbanitzacions sense 
continuïtat immediata amb la trama urbana, que estableix que la franja exterior de 
protecció es mesura des del límit exterior de les parcel·les situades al perímetre de les 
urbanitzacions, les edificacions i les instal·lacions incloses en l’àmbit d’aplicació d’aquest 
Decret. Pel que fa al terreny de les parcel·les interiors de les urbanitzacions, és 
responsabilitat de cada propietari el seu manteniment en la forma en que estableix l’article 
7 de la mateixa norma, en relació amb l’article 3.1.b) de la Llei 5/2003, de 22 d’abril, de 
mesures de prevenció dels incendis forestals en les urbanitzacions sense continuïtat 
immediata amb la trama urbana.
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Atès l’informe proposta a la Comissió Informativa de SIT signat per la cap en funcions de 
l’oficina administrativa en data 15 de febrer de 2024 i l’informe jurídic signat per l’assessor 
jurídic en la mateixa data.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 15 de 
febrer de 2024.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer: DESESTIMAR les al·legacions efectuades en registre d’entrada núm. 
2024003136, de data 6 de febrer de 2024, per la Sra. LAIA IZQUIERDO PINTADO, en nom 
de les entitats SOS La Rierada i la Plataforma Cívica per la Defensa de Collserola, de 
Molins de Rei, en base als antecedents i els fonaments de dret anteriors.

Segon: APROVAR DEFINITIVAMENT la implantació del servei pel manteniment de les 
franges de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant Bartomeu de la 
Quadra, la Rierada i Vallpineda, de Molins de Rei, amb la memòria justificativa, el projecte 
amb els annexos que l’acompanyen i el reglament corresponent, sense necessitat de cap 
tràmit ulterior, i procedir a continuació a la publicació del text íntegre d’aquests tres 
documents al BOPB i a lliurar sengles exemplars del reglament del servei, juntament amb 
el testimoni fefaent d’aquests acords, al departament de governació de la Generalitat de 
Catalunya i a l’Administració de l’Estat.

Tercer: DONAR TRASLLAT dels anteriors acords a les persones interessades i als 
negociats de custòdia de l’entorn, intervenció, serveis jurídics i secretaria.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara passem al punt vuitè, que és «Aprovar definitivament la implantació del servei per al 
manteniment de franges de prevenció d'incendis forestals a les urbanitzacions de Sant 
Bartomeu del Quadra, La Rierada i Vallpineda de Molins de Rei». Fa l'explicació d'aquest 
punt el regidor Lucas Ferro. Endavant.

Sr. Ferro:

Moltes gràcies. 

Presenta el punt 8

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Obriríem el torn d'intervencions del debat. Senyora Marta Espona, 
endavant.

Sra. Espona:

Gràcies. Bé, el títol d'aquest punt només proposa aprovar definitivament la implantació d'un 
servei, però en el desglossament del contingut veiem com es tracta d'aprovar dos 
aspectes, al nostre entendre, diferents, però relacionats amb el manteniment de les 
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franges de prevenció d'incendis forestals. Per una banda, tal com exposava ara el regidor 
Ferro, la desestimació d'unes al·legacions presentades per uns veïns dels barris implicats 
i, per altra banda, la implantació definitiva del servei. 

Tal com ja vam manifestar en una altra situació similar, en aquell cas era sobre la 
residència de gent gran, no estem d'acord amb aquest plantejament d'un punt doble, per 
entendre'ns, perquè un sol vot condiciona la interpretació del sentit de vot de tot el punt. 
M'explicaré. Estem d'acord amb la implantació del servei perquè, per llei, cal fer unes 
franges de prevenció d'incendis i la urgència climàtica que vivim i que viurem no permet 
demorar més aquesta actuació. A més, ja vàrem votar a favor l'aprovació provisional de la 
proposta en el Ple del passat novembre. Per tant, votem ha favor del segon punt d'aquest 
punt. 

Però abans tenim un primer punt per aprovar o per desestimar que són les al·legacions 
dels veïns i aquí no hi estem d'acord. Voldria fer un incís que en cap cas, ara es veurà a 
continuació, no té res a veure amb interpretacions personals de ningú, d'interessos, jo no 
en tinc de terreny a La Rierada. Per tant, em remeto, en tot cas, a l'assessorament que ens 
han ofert. L'argument principal per rebatre les al·legacions, tal com hem llegit en l'informe 
del tècnic, és que tot es basa en el plànol de delimitació aprovat pel Ple de l'Ajuntament, tal 
com deia el regidor, el 30 d'octubre del 2013, vigent a data d'avui, segons l'informe tècnic. 
Segons ens han assessorat a nosaltres, aquest plànol no recull tots els nuclis urbans del 
municipi ni les edificacions i instal·lacions aïllades que determina la Llei 2/2014, de 27 de 
gener, de mesures fiscals, administratives, financeres i del sector públic, que va modificar 
parcialment la Llei 5/2003. Concretament, l'article 2 diu «Els ajuntaments han de 
determinar, mitjançant un plànol de delimitació, les urbanitzacions, els nuclis de població, 
les edificacions i les instal·lacions afectades per aquesta llei. Correspon al Ple de cada 
ajuntament d'aprovar aquest plànol de delimitació, el qual, un cop aprovat, s'ha de trametre 
al Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural.» 

Vam demanar l'informe jurídic sobre aquestes al·legacions, perquè no el vam saber trobar. 
Ens van aclarir que no n'hi havia. Potser si n'hagués hagut, hagués recollit també el que 
acabem de dir ara. Entenem, doncs, que tres de les quatre al·legacions no estan ben 
resoltes d'acord amb aquest assessorament que comento que hem tingut i que no es pot 
condicionar l'establiment d'un servei a un plànol que no està actualitzat. Malauradament, 
doncs, no estant d'acord amb la meitat del que es planteja aprovar en aquest punt ens 
porta a abstenir-nos mentre no s'esmeni la situació. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyora Meritxell Galobart, endavant.

Sra. Galobart:

Nosaltres, molt breus. Esperem que es faci bé i que durant tota l'execució es faci 
correctament. I sobretot que, malgrat això, es mantingui el diàleg amb els veïns. I a veure 
si es pogués aconseguir un finançament d'altres administracions. I esperem que aquest 
Ajuntament s'hi esforci per poder-ho aconseguir i abaratir aquests costos. Gràcies. 

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:
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Gràcies. Deia el regidor, començava la seva intervenció dient «És una decisió política». Si 
és una decisió política, ja fa temps que es va prendre. S'oblida que ja fa temps que es va 
prendre que aquest seria el camí, instaurar una quota per poder pagar les franges de 
seguretat, ja que corresponen als veïns i veïnes. Això ja ho vam decidir fa temps i, per tant, 
donem compliment a allò que vam decidir. Crec que la Marta ha explicat molt bé el que és 
un sentit d'una falta de diàleg. Jo crec que, i el regidor ha dit «No, és que aquí hi ha un 
transfons de gent que no vol fer la urbanització». Miri, possiblement amb SOS Rierada, jo 
soc de les persones, juntament amb l'alcalde, que més ens hi hem enfrontat o que més els 
hem patit. Per tant, no seré jo qui en faci de portaveu o qui faci meves les seves 
recomanacions. Però jo crec que un document de més de 17 pàgines, respondre'l en vint-i-
tres línies, crec que no correspon. Crec que corresponia dur a terme un diàleg amb 
aquests veïns, que molts d'ells són professionals del sector, i poder parlar de quina era la 
problemàtica o de com la visualitzaven elles. Crec que amb aquest plànol de delimitació 
que es correspon a les urbanitzacions que encara no estan urbanitzades i que, per tant, 
diguem que encara no és una urbanització, crec que el que hauríem de tenir present és 
que allò que al seu dia el tècnic de Medi Ambient defensava, que és les franges de 
seguretat es fan el més a prop de les cases perquè així és com protegim els veïns i veïnes 
dels barris de muntanya, doncs, ara aquesta manera de veure-ho, doncs, s'ha trencat. Ens 
podem basar en la llei, ens podem basar en el Parc de Collserola, ens podem basar en el 
que vulguem, però la realitat a dia d'avui és que aquestes franges de seguretat que es 
faran en algun cas a més de 200 metres del nucli urbà, portarà una càrrega de foc, 
possiblement, si això, i esperem que no succeeixi mai, que aquesta seria la millor notícia, 
doncs, que afectarà que aquell barri o aquella part del municipi estigui afectada. 

Crec que vostès s'han basat molt en estudis tècnics, només en donar resposta a allò que 
diu la llei, però, i ara salto, eh, vostès ens van dir que el servei de l'aigua dels barris de 
muntanya jurídicament l'Àrea Metropolitana demostrava que no es podia dur a terme, que 
era impossible. I, per tant, aquell informe jurídic que ara, en la reunió que vam tenir la 
setmana passada, no vam parlar de cap informe jurídic, allò ha passat a millor vida, ara 
resulta que estem fent que aquest informe o aquesta voluntat dels tècnics del Parc Natural 
de la Serra de Collserola, passi per sobre del que ha de ser, jo crec, una mirada de 
protecció del barri. I això jo crec que és complicat d'explicar i complicat d'entendre. I, en tot 
cas, podem basar-nos en que el Parc diu això i diu el que vulgui. Però les confrontacions 
que hi ha entre bombers i els tècnics del Parc són grans, són evidents. I és evident que 
aquí hi ha una discrepància que jo crec que està a les antípodes els uns dels altres. I aquí, 
malauradament, jo crec que el Parc està tenint una mirada que no és la millor, que no és la 
que protegeix el Parc en el seu conjunt i que, possiblement, si aquestes reunions entre 
bombers i Parc tinguessin... o n'hi haguessin més o, no ho sé, tinguéssim més diàleg, en 
tot cas, crec que ens en sortiríem. Perquè, no ens oblidem, que al final quan hi hagi un 
incendi qui aniran són els bombers. 

I quan els bombers fan les reflexions que fan sobre com s'ha de protegir el Parc Natural de 
la Serra de Collserola estan vetllant de manera directa pel Parc Natural de la Serra de 
Collserola. No és que ho facin perquè tinguin la voluntat, no és perquè vulguin tocar els 
nassos, no és per res d'això, és perquè són ells els primers que saben la càrrega de foc 
que porta el Parc Natural de la Serra de Collserola. Per tant, hem de tenir una mirada més 
àmplia, hem de tenir una mirada que permeti protegir el Parc en tot el seu conjunt. Jo crec 
que això és el que hauríem de treballar i crec que respondre aquestes al·legacions en vint-
i-tres línies, crec que no pertoca. Crec que s'hauria de fer un diàleg més adient amb els 
veïns, perquè realment quan veus la situació i les escoltes crec que tenen molt de sentit. I, 
en tot cas, aquestes franges de seguretat que pagarem els veïns i veïnes dels barris de 
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muntanya crec que mereixen, doncs, aquesta aportació també de ser escoltats i de protegir 
encara més les seves cases on desenvolupen la seva vida.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Senyor Lucas Ferro, endavant.

Sr. Ferro:

Em disculparàs, Marta, però hi ha alguna cosa de la teva intervenció que no he entès i 
m'agradaria que m'aclarís. Quan dius que el projecte de delimitació no inclou tots els nuclis 
urbans de Molins. Per què? Com que no? Doncs, això. bé, si m'ho pots explicar, perquè 
m'ho estaves explicant i no ho he entès bé. En tot cas, ho dic per poder-te respondre. 
Sobre per què hi ha dos punts en un, és per una qüestió que el procediment és així. És a 
dir, per aprovar l'establiment definitiu, hem de desestimar al·legacions. I, per tant, encara 
que siguin dos subpunts, els dos estan relacionats jurídicament i, per tant, no els podem 
disgregar. No podem aprovar les al·legacions contra l'establiment definitiu i després, en un 
altre punt, aprovar l'establiment definitiu. Són punts vinculants i nosaltres no els podem 
segregar. Hem tingut aquesta discussió en algun altre punt. No és voluntat de fragmentar 
els debats, podem debatre sobre el primer punt i sobre el segon en les intervencions. És 
simplement que jurídicament són punts vinculats i, per tant, no els podem separar. Perquè 
podríem arribar a votacions contradictòries que fossin un sense sentit. 

Sobre el que ha dit Enlaira, nosaltres aspirem a poder concórrer a les subvencions per al 
manteniment de franges de seguretat. Hi ha aquí un debat, que és amb el que ha acabat el 
Ramon la seva intervenció. Nosaltres volem complir el que marca la Generalitat i el que 
marca Bombers i el que marca el Parc Natural de Collserola. Creiem que aquest conflicte 
no s'hauria d'estar produint, perquè creiem que és evident que el Parc Natural de 
Collserola és espai protegit, però és evident que s'han de garantir els criteris de protecció 
que marca la llei en incendis sense alterar el Parc Natural de Collserola. Ja no fem 
tallafocs, fem un altre tipus de mesura. I creiem, a més, que les mateixes mesures de la 
Gene per a nosaltres a Molins de Rei ens donen marge per complir-les les dos, perquè hi 
ha excepcions en matèria de pendents, hi ha excepcions en matèria de barrancs, que a 
nosaltres pràcticament ens incorporen tots aquells elements, trams de franja on podríem 
tenir conflictes. I, per tant, tenim cert marge per complir i podem complir-los els dos. 

Entrant, diguem, en detall. Ho dic per una qüestió, el conflicte que tu menciones entre el 
Parc i la Generalitat no és el que fonamenta el debat d'avui ni el debat de la delimitació, és 
el que fonamentarà altres debats sobre la densitat de la massa arbòria a les franges, sobre 
quants peus deixem, sobre com executem les franges. El debat sobre on s'ubiquen les 
franges el va aprovar aquest Ajuntament fa deu anys amb el vist i plau de la Generalitat i 
amb el vist i plau del Parc Natural de Collserola. Amb el vist i plau de les dues 
administracions. I, per tant, aquí no hi ha hagut mai discrepància. La discrepància que 
votem avui en les al·legacions i que discutim avui és una altra, perquè la delimitació és 
aquesta i no una altra. 

Jo crec que no és el primer cop que t'ho escolto, em sembla que t'ho he escoltat dir a la 
ràdio, i avui ho has tornat a dir, vull dir, i crec que n'hem de e debatre, que aquesta forma 
de dissenyar les franges desprotegeix els veïns de les urbanitzacions. I no és veritat. I no 
és veritat. I crec que hem de fer pedagogia amb això i que no ens podem sumar a coses 
que no tenen fonament. No ho és per dues raons. La primera, les franges no són tallafocs, 
no estan fetes, no estan dissenyades perquè el foc no pugui avançar d'allà. Per dues 
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raons, perquè, primer, està molt demostrat que els tallafocs no fan de barrera al foc –el foc 
salta per capçades, salta pel vent, etcètera– i no són una eina eficaç per parar el foc en 
sec. No en tenim cap per parar un gran incendi a Collserola. Hauríem de fer tallafocs de 
molts i molts metres d'amplada per parar un incendi. I segona, perquè l'objectiu de les 
franges no és aquest. L'objectiu de les franges és disminuir la velocitat de propagació i 
disminuir la intensitat del foc per permetre els bombers actuar amb majors garanties. I 
aquest és l'objectiu de les franges, no establir tallafocs, establir perímetres de seguretat 
per permetre als cossos d'extinció actuar. Hi ho he dit abans, en el cas de les franges que 
tinguin una parcel·la no urbanitzada, entre la franja i el primera habitatge, aquesta 
parcel·la, que és una qüestió de disciplina urbanística que preveu la llei, haurà de tenir la 
mateixa densitat arbòria i arbustiva que la franja de seguretat. I per això el que dius no té 
sentit en el marc de la desprotecció, perquè aquest veí no tindrà només 25 metres de 
franja, tindrà 25 metres de franja i en les mateixes condicions la parcel·la que hi ha entre 
casa seva i la franja perimetral, perquè així ho marca la llei, perquè així ho marca el Decret 
123 i perquè així ho marca l'annex II, que és el que fixa les condicions que han de tenir la 
franja i les parcel·les interiors. 

I, per tant, no és veritat que entre la franja i casa meva, si hi ha una parcel·la, m'hi trobaré 
un bosc com si allà no hagués actuat ningú, d'acord? I ho dic a pesar que l'objectiu de la 
franja no és fer de tallafoc, és permetre la intervenció dels cossos. Però, tot i així, la llei ho 
preveu i el projecte ho preveu. I, evidentment, acomplirem amb aquesta tasca també de 
disciplina urbanística, de parcel·les interiors com marca el decret, etcètera. 

I si em pots aclarir el que has dic, perquè no...?

Sr. Alcalde:

Obriríem el segon torn d'intervencions. Per tant, senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Gràcies. Bé, jo em referia, en tot cas, a una actualització. Repeteixo que el que he plantejat 
és un assessorament que ens han fet i el que han observat és que l'aprovació del plànol de 
delimitació és anterior a la llei que preveia, doncs, totes les delimitacions i que, per tant, 
calia actualitzar-les. I, de fet, és el mateix comentari que exposen les al·legacions que, en 
tot cas, es desestimen. És a dir, que aquí hi ha alguna cosa, ja em disculpareu, jo no soc 
entesa en plànols, per tant, el que faig és contraposar, en tot cas, una realitat que m'han dit 
que, curiosament, és la mateixa que diuen les persones que han fet aquestes al·legacions. 
Si no és així, doncs, bé, tothom es pot equivocar, però per això vaig demanar també, en tot 
cas, un informe jurídic de l'Ajuntament perquè, en tot cas, tingués en compte si realment 
aquestes al·legacions incomplien o no responen als fonaments de dret que correspongui. 
No n'hi ha, per tant, nosaltres ens hem basat a l'hora de llegir la resposta de l'Ajuntament a 
les al·legacions en l'únic informe que hi havia, que era un informe tècnic. Jo no he comptat 
les línies, com ha fet el Ramon, però sí que és breu. Aleshores, a més, remet sempre al 
plànol vigent, que és el del 2013. Aleshores, el que han observat, doncs, aquestes 
persones amb qui hem consultat és que, malgrat que el plànol està aprovat el 2013, hi ha 
unes actualitzacions posteriors que cal revisar i que no és aquest el cas. Si no és així, 
doncs...

Sr. Alcalde:

Més intervencions? Senyor Ramon Sánchez, endavant.
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Sr. Sánchez:

Gràcies. El cap d'Urbanisme que hi havia el 2017 i que crec que, el Miquel ho recordarà, i 
que el 2021 va jubilar-se, el Robert Jové, sempre deia que el paper ho aguanta tot. I el 
paper ho aguanta tot. Però quan hi hagi un foc, el paper no servirà de res →el paper no 
servirà de res. Sí, està clar que, evidentment, les franges de seguretat serveixen per 
guanyar temps, serveixen per intentar protegir el màxim possible la vida de les persones. 
Això està clar. Però, en tot cas, jo crec que, i ho ha explicat la Marta, jo crec que amb prou 
claredat, crec que aquí s'havien de fer altres actuacions, que hi havia d'haver un diàleg 
amb aquestes persones que han presentat aquestes al·legacions, perquè, en definitiva, 
són veïns i veïnes que estan preocupats per la situació dels barris de muntanya. Suposo 
que preocupació que vostè comparteix, però que, en definitiva, jo crec que aquest diàleg 
és el que s'ha de primar des de la part política, perquè si perdem el diàleg amb els veïns, 
què som, en què ens convertim? 

Per tant, jo he trobat a faltar molt això. És evident, vostè diu «no, farem disciplina 
urbanística». Em pot dir quantes sancions ha posat l'Ajuntament de Molins de Rei a 
parcel·les dels barris de muntanya? Disciplina urbanística que vàrem crear en l'anterior 
mandat on jo crec que hi ha hagut una reestructuració en aquest àmbit i que, possiblement, 
si no es continua treballant per dotar-la de contingut, no hi haurà disciplina urbanística. 
Perquè no hi haurà un instructor. Llavors, és evident que quan duem aquest terme, jo crec 
que hem de treballar des del punt de vista més global per veure totes les accions i, 
evidentment, que haguem de reduir els peus, és a dir, la distància entre arbre i arbre i, per 
tant, haguem d'eliminar arbres, que és quelcom que ja es va començar a fer en algunes 
parts fa uns quants anys i que, malauradament, i aquí li dono la raó a l'alcalde alguna 
vegada que ho ha dit, i és cert, la infradotació del Parc Natural de la Serra a Collserola des 
del punt de vista econòmic per part de la Generalitat és evident i flagrant. I, per tant, aquí 
és evident que hem de fer una crida, jo crec, a que les institucions supramunicipals que 
tenen responsabilitats envers els parcs naturals entenguin que sense parcs naturals no 
existim. Sense el nostre oxigen no existim. I, per tant, que hi hagi un parc natural que no 
sapiguem cuidar-lo i no hi hagi prou diners per fer front a això que vostè ha comentat, 
precisament, que és la reducció d'arbres per hectàrea, que se situa al voltant dels 150 
arbres, i que no tinguin aquestes capçades tan altes que ens permeten que voli molt més 
el foc. És evident que si això no ho duem a terme amb tot, no només amb els veïns, sinó 
també amb les parcel·les públiques, és evident que no aconseguirem res. Nosaltres som 
els primers que hauríem de donar exemple i de començar a treballar en aquest sentit en 
totes les parcel·les públiques que tinguem o puguem tenir dins d'aquesta reparcel·lació del 
projecte d'urbanització dels barris de muntanya per poder disminuir la càrrega de foc. Crec 
que és una lliçó que donaríem nosaltres perquè molts d'ells també ho poguéssim 
començar a fer i poguéssim començar a treballar-ho. Malauradament, el temps se'ns tira a 
sobre. La sequera és evident, la falta d'aigua és evident i si no continua plovent o no plou, 
doncs, malauradament, el risc d'aconseguir un número més cada estiu a la loteria, doncs, 
el tenim. I esperem, com hem dit sempre, que aquesta loteria no ens toqui mai. La loteria 
de l'incendi no és la que volem per a Molins de Rei. Per tant, esperem que aquesta 
actuació que ja s'ha començat a fer i que, per tant, malauradament, aquest divendres crec 
que ja s'acaba la situació, de poder arranjar el que són les franges de seguretat, doncs, es 
permet ara obrir una finestra fins al mes d'octubre per poder-ho executar. 

Certament, avui escoltava l'alcalde a la ràdio que deia que, ho explicava no sé si l'Oriol, ara 
no ho recordo ben bé, que l'ADF ha posat en dubte com s'estaven fent les franges de 
seguretat, l'ADF. I, llavors, què no s'estava fent de la manera més eficient que s'estava 
fent. Jo crec que l'ADF és un altre actor que jo crec que hauríem de tenir present en 
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aquesta conversa, perquè són els primers —i ens han salvat moltes vegades– que arriben 
al foc. Per tant, continuo dient que el diàleg no només amb els veïns i veïnes, sinó amb 
aquelles entitats que estan al capdavant de la protecció dels nostres barris de muntanya, 
hauria de ser, jo crec, intensa d'aquí fins el mes d'agost, o fins el mes d'octubre, que és on 
podrem tornar a reemprendre aquesta neteja dels nostres barris. Perquè, malauradament, 
no ho hem fet tot. Hem fet allò que ens permetien aquests mesos que teníem la finestra 
oberta, però, certament, encara queda molta feina a fer i això ens permetrà, amb aquesta 
primera actuació, anar corregint al llarg dels anys següents que aquestes franges estiguin 
ben netes.

Sr. Alcalde:

Senyor Lucas Ferro, endavant.

Sr. Ferro:

Doncs, començo per on ho has deixat. No ho farem tot d'aquí a l'1 de març, és evident. I 
crec que l'establiment del servei de franges de muntanya, el que ens ha de mandatar... i 
per això deia que hem d'escapar de la conjuntura política que hi hagi en cada moment i de 
la disponibilitat pressupostària que hi hagi en cada moment. Jo crec que lo bo d'establir el 
servei municipal és que ens permet tenir un servei amb ingressos garantits per planificar a 
futur. I segurament trigarem anys a dir «ja hem fet tot el que havíem de fer i ja les tenim 
totes en un estat òptim de peus, de sotabosc, de neteja, etcètera.» Segurament, trigarem 
diverses passades a fer-les. Ara n'estem fent dos, que eren les dos que més anys feia que 
no repassàvem i això serà una feina continuada. I, per tant, necessitarem anys per posar-
nos en estat òptim. Això no vol dir que cada any aquest risc l'anem fent menor, però no ho 
podem fer tot d'aquí l'1 de març i no ho podrem fer tot d'octubre a desembre. Jo crec que 
hem de partir d'aquesta base. 

Jo estic obert al diàleg i ho he dit. Nosaltres actualitzarem el projecte, ho hem demanat a 
l'Àrea Metropolitana, tant en estudi de costos com d'analitzar els límits si els hem de 
modificar en alguns trams puntuals. El que no podem fer, el que no volíem fer i el que no 
estem disposats a fer és arribar a l'1 de març sense haver pogut actuar. I ho hem de dir 
això també. I no acabarem la feina abans de l'1 de març i l'actuació segurament no serà 
perfecta i hi haurà acords urbanístics que modificaran els límits. Esperem, si no, d'aquí a 
un any, d'aquí dos anys o quan sigui, perquè hi haurà projectes d'urbanització i 
segurament haurem de modificar coses i haurem de ser prou dinàmics per anar-les 
modificant en el temps. I no passa res. Si no és un exercici d'esmena. És que els barris de 
muntanya encara estan per acabar d'urbanitzar i, per tant, canviaran i canviaran els seus 
límits i les franges s'adaptaran. Per això deia abans que les franges no participen dels 
projectes d'urbanització, les franges s'adapten al debat de la urbanització, no al revés. Les 
franges no estableixen els límits dels barris de muntanya. Les franges s'adapten als límits 
establerts en els projectes d'urbanització. I, per tant, si hi ha canvis, seran canvis en què 
les franges s'hauran d'adaptar. I nosaltres volem arribar a un punt on el dinamisme dels 
barris de muntanya, on estiguem urbanitzats, on estiguin els límits definits i ja no variïn al 
llarg dels anys. I, mentrestant, haurem de fer aquest exercici dinàmic d'actualitzar-nos. 

Jo, Marta, no sé si t'he acabat d'entendre. Els plànols de delimitació són posteriors a la llei 
de prevenció d'incendis forestals i posteriors al decret. Per tant, no són previs a la norma 
que l'exigeix, són posteriors. I els plànols de delimitació són vigents i delimiten tots els 
barris disgregats, com marca la llei, de Molins de Rei. Per altra banda, tenim l'estudi sobre 
el nucli urbà mateix. Si en aquests plànols de delimitació ja sabem que hi ha petits canvis 
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en petits trams, ja hem demanat una actualització i els actualitzarem sempre que hi hagin 
canvis. Tampoc ens esperem canvis excessivament substancials, almenys fins que no hi 
hagi els projectes d'urbanització definitius sobre la taula si contemplen canvis en els límits. 
O sigui, ens hem d'adaptar petits canvis que hi haurà o que ja hi ha hagut, ens adaptarem. 
Però els plànols de delimitació són vigents i són els que marquen els límits de les 
urbanitzacions i, per tant, els que marquen la ubicació de les franges. I sobre això hem de 
treballar. Perquè si engeguem el debat avui, no podríem començar a treballar en un servei 
regulat de manteniment de franges fins d'aquí un o dos anys. Tenim aquests instruments, 
fem-los servir i anem-nos actualitzant de forma dinàmica i establim el diàleg que sigui 
necessari amb les entitats, amb els veïns, amb les associacions de veïns i amb qui calgui. I 
serem dinàmics i serem dialogants, cap problema.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Si em permeten, saben que no acostumo a fer-ho, però faré una petita 
intervenció avui perquè si que m'hi ha fet diverses referències el senyor Ramon Sánchez 
en la seva intervenció i, per tant, permeti'm, amb un to molt constructiu, però destacar les 
quatre veritats que jo crec que avui tothom podria estar-hi d'acord, independentment del 
posicionament de vot. Som el primer municipi dels nou municipis del Parc Natural de la 
Serra de Collserola que estableix aquest servei. El primer. Cap altre municipi el té establert 
com a servei i, per tant, es dota d'una eina a partir de la qual el podrà fer de forma 
reiterada. Segon, hi ha molts professionals i molts voluntaris que hi treballen durant tot 
l'estiu en una campanya que, certament, s'avançarà, ja estem veient les notícies, 
s'avançarà al que era previst, que començava cap al 15 de maig, i enguany, segurament, 
potser a finals de març ja s'avançarà aquesta campanya de prevenció, perquè estem tenint 
nivells de sequedat als parcs de l'alçada del mes de juliol o agost. Per tant, es preveu, 
certament, una campanya difícil. Collserola té incendis al llarg de l'estiu, però, precisament, 
el manteniment dels camins d'accés i tot aquest sistema de vetlla i de gent que hi accedeix 
de forma ràpida, si més no fins ara, el que ha fet és limitar les hectàrees cremades. 

I senyor Ramon Sánchez, pot haver-hi un debat entre bombers i gestors del parc, pot 
haver-hi opinions perquè només faltaria que no poguessin opinar l'ADF i qui fos, però hi ha 
dues veritats incontestables que nosaltres estem obligats a complir. Una, qui decideix i 
aprova el projecte d'elaboració de franges són els tècnics del Parc, que són els 
responsables de gestionar el Parc Natural de la Serra de Collserola. I segon, qui ens fa un 
informe per desestimar unes franges o no són els tècnics municipals i els tècnics del Parc 
Natural de la Serra de Collserola. El tema de quin grau de despoblament fem en franges o 
no, és evident que hi ha una confrontació de posicionaments respecte un bomber, 
lícitament, que podria pensar que com més net i fos, millor, i un tècnic del Parc que pensa 
que si aquell espai es neteja de forma molt profunda, sí, potser disminueix moltíssim la 
velocitat del foc, però també ajudaria a la despoblació d'aquell entorn, també ajudaria a la 
despoblació natural d'aquell entorn. I, per tant, tampoc ajudaria a la prevenció i al 
manteniment i a la biodiversitat de la serra de Collserola, que tampoc ha de tenir una 
continuïtat. I sabem que, precisament, el Parc Natural de la Serra de Collserola un dels 
seus handicaps és que és una illa, en certa manera de deserta, amb poca connectivitat 
amb els parcs naturals de l'entorn. Per això, la importància de la recuperació de la riera de 
Vallvidrera, que és un dels principals connectors que té el Parc Natural de la Serra de 
Collserola, en aquest cas, amb el Parc Fluvial i amb els altres ecosistemes. Per tant, 
opinem, no està malament, però siguem, diguéssim, curosos en les nostres opinions des 
d'aquesta pedagogia que hem de fer, que al final –i amb això acabo– els estius, els dos 
darrers estius està tenint molt d'èxit davant de la població. Saben que ho hem destacat en 
més d'una ocasió. Els dos darrers estius hem estat de l'ordre del 50 % dels dies en situació 
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d'extrem perill i hem aconseguit la disminució dels assistents i dels visitants al Parc de la 
Serra de Collserola. I aquesta és la raó principal. Disminuir la causa humana que pot 
provocar l'incendi. També aquesta és la raó de la franja, que l'incendi que es pot provocar 
en un nucli d'urbanització no s'escampi al Parc Natural de la Serra de Collserola. A 
vegades no hem de veure com el foc pot venir de fora cap al nucli, sinó també, i 
bàsicament, del nucli cap a enfora. I per això la protecció que hi pot haver. 

Sense més, si els hi sembla, passaríem a la votació. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 11 9

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 11 vots a 
favor del PSC (8), ECP (2), Enlaira Molins (1) i 9 abstencions d’ ERC (5) i Ara Molins 
(4).

9.- Aprovar l’addenda a l’encàrrec de gestió de jardineria amb l’empresa municipal 
Molivers pel manteniment de les franges forestals a les urbanitzacions dels Barris de 
Muntanya (Expedient 6/2023/ENGES).-

DICTAMEN

I. ANTECEDENTS

Atès l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a la societat municipal Molins 
Energia, SL, per a la gestió integral de la neteja i manteniment dels espais verds, les zones 
de jocs infantils i les àrees de socialització canina municipals, redactat pel Coordinador 
Provisional de l’Àmbit d’Espai Públic i l’assessora jurídica, en data 27 d’octubre de 2021.

Atès que mitjançant Acord número 8 del Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei, en sessió 
ordinària que es va dur a terme el 25 de novembre de 2021, es va adoptar entre d’altres 
l’acord d’aprovació de l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a la societat 
municipal Molins Energia, SL, per a la gestió integral de neteja i manteniment dels espais 
verds, les zones de jocs infantils i les àrees de socialització canina municipals, per un 
període de 5 anys, a partir de l’1 de desembre de 2021 i fins al 30 de novembre de 2026.
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Atès que mitjançant escriptura notarial número 17.631, de 17 de desembre de 2021, es 
procedeix al canvi de denominació de la societat de Molins Energia, SL, a Molivers 
Societat Municipal, SL.

Atès l’informe de necessitat signat en data 23 de gener de 2023 pel Cap del Negociat de 
Custòdia de l’Entorn, que es transcriu a continuació:

“L’encàrrec de gestió a la societat municipal MOLIVERS SL, aprovat en data  25  de 
novembre de 2021 pel Ple municipal per a la gestió integral de la neteja i 
manteniment dels espais verds, les zones de jocs infantils i les àrees de 
socialització canina municipals, té una durada inicial de 5 anys, a comptar des de l’1 
de desembre de 2021. Si bé per acord exprés del Ple de l’Ajuntament es podrà 
acordar la seva pròrroga amb caràcter anual i per un màxim de dues anualitats 
més. 

A data d’avui hi ha en tràmit la implantació del servei municipal del manteniment de 
les franges de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant Bartomeu 
de la Quadra, la Rierada i Vallpineda de Molins de Rei.

El projecte d’establiment i prestació del nou servei municipal estableix (apartat 2n, 
forma de gestió) que es prestarà amb gestió directa, mitjançant l’empresa pública 
Molivers Societat Municipal SL (mitjà propi de l’Ajuntament de Molins de Rei). 

D’acord amb el que disposa l'article 116.4 lletra f) de la de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de contractes del sector públic, per la qual es transposen a l’ordenament 
jurídic espanyol les directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 
2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014 (LCSP), està total i objectivament justificada 
la necessitat d’acudir a la contractació de personal extern per fer front al Servei de 
neteja i manteniment dels espais verds, zones de jocs infantils i àrees de 
socialització canina, mitjançant el corresponent contracte de serveis, ja que 
l’Ajuntament no disposa dels suficients mitjans tècnics i humans per cobrir aquesta 
necessitat. 

Pels motius exposats, i en compliment de l’art. 28 LCSP, es fa constar la necessitat 
de contractar externament la prestació del servei municipal del manteniment de les 
franges de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant Bartomeu de 
la Quadra, la Rierada i Vallpineda de Molins de Rei, mitjançant la tramitació d’una 
addenda a l’encàrrec de gestió a la societat municipal MOLIVERS,  SL, aprovat en 
data  25  de novembre de 2021 pel Ple municipal, per a la gestió integral de la 
neteja i manteniment dels espais verds municipals, considerant que l’actuació que 
es pretén contractar és l’adequada al fi perseguit.”

Atès que el Ple de l’Ajuntament, en sessió ordinària que es va dur a terme el 30 de març 
de 2023 va adoptar, entre d'altres, l’acord d’aprovació de l’addenda a l’encàrrec de gestió 
de l’Ajuntament de Molins de Rei a Molivers Societat Municipal, SL per a la gestió integral 
de la neteja i manteniment dels espais verds, les zones de jocs infantils i les àrees de 
socialització canina municipals, ampliant l’encàrrec del manteniment i neteja de la Riera de 
Vallvidrera, des de la bassa de Can Rabella i fins al riu Llobregat, per un període de 3 
anys, a partir de la signatura de l’acta d’ocupació parcial dels terrenys de l’àmbit de l’obra 
de restauració de la Riera de Vallvidrera.
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Atès que mitjançant Acord núm. 12 del Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei en sessió 
ordinària de data 30 de novembre de 2023, es va aprovar inicialment la implantació del 
servei del manteniment de les franges de prevenció d’incendis forestals a les 
urbanitzacions de Sant Bartomeu de la Quadra, la Rierada i Vallpineda, de Molins de Rei, 
així com el seu Reglament, la Memòria justificativa i el Projecte d’establiment amb els seus 
corresponents annexos, i que s’ha sotmès a exposició al públic pel termini de 30 dies 
hàbils.

Atès que, en base al punt 2 del Projecte d’establiment del servei pel manteniment de les 
franges de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions del municipi, l’Ajuntament de 
Molins de Rei prestarà aquest servei aplicant la fórmula de gestió directa, mitjançant 
l’empresa pública MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL (mitjà propi).

Atesa la voluntat de l’Ajuntament de Molins de Rei de formalitzar una addenda a l’encàrrec 
de gestió per a la gestió integral de la neteja i manteniment dels espais verds, les zones de 
jocs infantils i les àrees de socialització canina municipals, i pel mantenimentde les franges 
de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions (barris de muntanya) de Molins de 
Rei (Sant Bartomeu de la Quadra, la Rierada i Vallpineda), a l’empresa MOLIVERS 
SOCIETAT MUNICIPAL, SL, per a la prestació del servei abans esmentat.

Atès el Decret d’Alcaldia núm. 2726 de data 29 de desembre de 2023, on s’acorda iniciar 
els tràmits oportuns per a la redacció de l’addenda de l’encàrrec de gestió a MOLIVERS 
SOCIETAT MUNICIPAL, per la prestació del servei del manteniment de les franges de 
prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant Bartomeu de la Quadra, La 
Rierada i Vallpineda, de Molins de Rei.

Vist el document d’Addenda a l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a 
Molivers Societat Municipal, SL, de la gestió integral de la neteja i manteniment dels espais 
verds, les zones de Jocs infantils i les àrees de socialització canica municipal, signat en 
data  13 de febrer de 2024 pel Cap de Negociat de Custòdia de l’Entorn i per l’assessor 
jurídic municipal, relatiu al manteniment de les franges de prevenció d’incendis forestals a 
les urbanitzacions (Barris de Muntanya) de Molins de Rei.

Atès que l’Ajuntament de Molins de Rei, com a adjudicador respecte al seu mitjà propi, podrà 
donar instruccions permanents en l’execució de la prestació i extingir l’encàrrec quan ho 
consideri oportú.

Atès l’article 32 de Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic (LCSP), 
en virtut del qual els poders adjudicadors es poden organitzar executant de manera directa 
prestacions pròpies dels contractes de serveis sempre que la persona jurídica que utilitzin 
mereixi la qualificació jurídica de mitjà propi personificat respecte d’ells.

Atès que la societat Molivers Societat Municipal, SL, segons consta a l’art. 2.6 dels seus 
estatuts, modificats mitjançant acord núm. 6 del Ple de l’Ajuntament en sessió de 19 de 
juliol de 2018, “(...) és un ens mitjà propi i servei tècnic de l’Ajuntament de Molins de Rei, i 
resta obligat a executar els encàrrecs que li pugui conferir (...)”, als efectes de l’article 32 
LCSP. Les tasques que se li encomanin s’acompanyaran de la corresponent dotació 
pressupostària per al cobriment de tots els costos que la seva execució comporti per a la 
societat d’acoramb els imports que es mostren a la taula que segueix, en concepte de tarifa 
segons l’establert a l’article 32.2. a) de LCSP.
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Real Estimació
Any 2024 2025
Tarifa 70.061,43 € 70.061,43 €

Atès el Decret d’Alcaldia núm. 419 de data 20 de febrer de 2024, mitjançant el qual s’aproven 
les liquidacions de la taxa per la prestació dels serveis de manteniment anual de la franja 
exterior de prevenció d’incendis forestals al voltant de les urbanitzacions de Sant Bartomeu de 
la Quadra, La Rierada i Vallpineda.

Vist l’art. 32.1 de la LCSP en virtut del qual l’encàrrec no tindrà la consideració de 
contracte.

Atès que la societat Molivers Societat Municipal, SL reuneix els requisits legals per a ser mitjà 
propi, d’acord amb l’art. 32.2 de la LCSP.

Vist que, d’acord amb l’esmentat art. 32 de la LCSP, es pot considerar a la societat 
Molivers Societat Municipal SL com a mitjà propi i servei tècnic de l’Ajuntament, perquè 
aquest ostenta un control anàleg al que pot exercir amb un propi servei, per la qual cosa la 
societat està obligada a acceptar les encomanes de gestió que li confereixen l’entitat que la 
controla i és d’execució obligatòria.

Vist l’art. 32.6.b) de la LCSP, que estableix que l’encàrrec ha de ser objecte de formalització 
en un document que s’ha de publicar a la Plataforma de Contractació corresponent en els 
supòsits que preveu l’art. 63.6.

D’acord amb la distribució competencial en aquesta Administració, correspon al Ple la 
aprovació de la present addenda atès que s’emmarca dins de l’encàrrec per a la gestió 
integral de neteja i manteniment dels espais verds, les zones de jocs infantils i les àrees de 
socialització canina municipals, per un període de 5 anys, a partir de l’1 de desembre de 
2021 i fins al 30 de novembre de 2026, que va ser aprovat per acord d’aquest òrgan en la 
sessió ordinària del 25 de novembre de 2021, atenent als criteris d’autorització de despeses 
superiors el 10% dels recursos ordinaris i quan la seva durada sigui superior a 4 anys, de 
conformitat a la Disposició addicional segona de la LCSP i a l’article 23 de les Bases 
d’execució del pressupost. 

Vist l’informe proposta a la Comissió Informativa de SIT signada en data 20 de febrer de 
2024 per la Cap de l’Oficina Administrativa de SIT per assignació temporal de funcions; 
l’informe jurídic de data 20 de febrer de 2024 de l’Assessor Jurídic; i l’informe econòmic de 
data 20 de febrer de 2024 de l’Interventor accidental, amb les observacions: “Es pren un 
acord que aprova una despesa amb efectes 1 de gener de 2024. L’Aprovació de la 
despesa resta condicionada a l’aprovació de l’expedient de Generació de crèdit 20/2024, 
actualment en tràmit”.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 20 de 
febrer de 2024.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:
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Primer.- APROVAR l’addenda de l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a 
Molivers Societat Municipal, SL, per a la gestió integral de la neteja i manteniment dels 
espais verds, les zones de jocs infantils i les àrees de socialització canina municipals, pel 
manteniment de les franges de prevenció d’incendis forestals a les urbanitzacions de Sant 
Bartomeu de la Quadra, La Rierada i Vallpineda, de Molins de Rei, per un període de dos 
anys a partir del 1 de gener de 2024 fins el 31 de desembre de 2025, amb possibilitat de 
dues prorrogues amb caràcter anual i per un màxim de dues anualitats més. En cap cas es 
superarà el termini de l’encàrrec aprovat en data 25 de novembre de 2021 o de les seves 
pròrrogues. 

Segon.- APROVAR la minuta de l’addenda a l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de 
Molins de Rei a Molivers Societat Municipal, SL, per a la gestió integral de la neteja i 
manteniment dels espais verds, les zones de jocs infantils i les àrees de socialització 
canina municipals, relativa al manteniment de les franges de prevenció d’incendis forestals 
a les urbanitzacions de Sant Bartomeu de la Quadra, La Rierada i Vallpineda, de Molins de 
Rei, que s’adjunta com a Annex únic.

Tercer.- AUTORITZAR I DISPOSAR la despesa condicionada a l’aprovació de l’expedient 
GC20/2024, corresponent al pressupost base estimat de l’encàrrec d’acord amb el detall 
següent:

APLICACIÓ 
PRESSUPOSTARIA

IMPORT EXERCICI
COMPTABLE

OBSERVACIONS
I NOTES

4210/172201/22700 70.061,43 € 2024 D’1 de gener a 31 de desembre 
A DETERMINAR 70.061,43 € 2025 D’1 de gener a 31 de desembre 

Quart.- INFORMAR a Molivers Societat Municipal, SL que, en tot cas, ha de vetllar pel 
compliment de la Llei 9/2017, de contractes del sector públic, en les relacions que aquest 
hagi de desenvolupar en el marc de les prestacions encomanades, així com altra 
normativa vigent, essent responsabilitat de la pròpia societat el dit compliment; tot fent 
constar que, en cas que aquest dugui a terme alguna actuació contrària a la dita normativa, 
i en especial, aquella que comporti la pèrdua de la consideració d’aquest com a mitjà propi 
de l’Ajuntament, el present encàrrec quedaria immediatament rescindit.

Cinquè.- PUBLICAR al perfil del contractant la formalització d’aquest encàrrec, d’acord 
amb l’art. 63.6 LCSP. 

Sisè.- NOTIFICAR aquest acord a Molivers Societat Municipal, SL,  i TRASLLADAR-HO a 
l’Àmbit d’Espai Públic, Serveis Jurídics, Intervenció, Tresoreria i al Negociat de 
Transparència per a la inclusió al web municipal (Portal de Transparència).

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem ara al punt novè de l'ordre del dia, que és «Aprovar l'addenda a l'encàrrec de 
gestió de jardineria amb l'empresa municipal Molivers per al manteniment de les franges 
forestals a les urbanitzacions dels barris de muntanya». I fa l'explicació del punt també el 
regidor Lucas Ferro. Endavant.



Secretaria
2/2024/PLE

28 de febrer de 2024

Pàg. 62/114

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

Sr. Ferro:

Presenta el punt 9

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, s'obriria el debat. Intervencions? Senyora Marta Espona, endavant.

Sra. Espona:

Bé, em permetran la broma, però Molivers s'està convertint en el barret de mag dins el qual 
s'amaguen les solucions a totes les noves necessitats que sorgeixen. Ara tenim la urgència 
d'haver de fer les franges forestals, solució, Molivers. Això no obstant, la mateixa addenda 
que recull el nou encàrrec a l'empresa municipal reconeix que, i llegeixo literalment «Per tal 
de garantir la correcta execució d'aquesta addenda a l'encàrrec Molivers per a la seva 
adequada gestió, farà ús dels serveis d'una empresa externa que sigui adjudicatària d'un 
procediment de contractació pública, etcètera. Però, a més a més, i torno a llegir 
literalment «Atès que la societat gestionarà la prestació del servei mitjançant mitjans 
externs, serà necessària la subcontractació de les tasques d'assessorament pertinent per 
dur a terme la licitació del servei». Finalment, també es reconeix que, tenint en compte que 
l'encàrrec és per dos anys, l'actual i el 2025, torno a llegir literalment «Anualment el cost 
efectiu del servei es podrà veure modificat. En aquest sentit...» Bé, comenta que es 
recollirà dins del pressupost, etcètera. És a dir, partim de 70.061,43 euros, però no sabem 
quin cost real acabarà representant. 

Ens sorprèn que l'informe tècnic per generar aquest crèdit només digui que s'informa 
favorablement d'aquesta opció i que la proposta, així «informo favorablement» i ja està, i 
que la proposta de decret ja doni per feta l'assignació del servei a Molivers sense que es 
tingui en compte en cap document alguna altra opció. No s'hauria pogut contractar 
directament una empresa externa per fer-ho, ja que s'imputen unes despeses de 57.000 
euros com a feines que farien aquestes empreses? D'aquesta manera, també ens 
estalviaríem els de l'empresa d'assessorament i els d'uns serveis centralitzats, ja que 
aquestes despeses ja estan incorporades a l'estudi inicial efectuat per comptabilitzar el 
cost del servei. 

Cal tenir en compte que es poden demanar subvencions per disminuir aquesta despesa. 
Per tant, cal contractar aquell qui millor pugui fer la feina per tal que no passi com en altres 
ocasions quan no s'han pogut recuperar els diners que s'havien sol·licitat en aquesta 
subvenció destinats a manteniment de franges perquè les feines no s'havien fet bé. No es 
tracta de córrer, sinó de tenir la millor solució. No veiem que tal com està Molivers en 
aquest moment, aquesta sigui la millor proposta. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Ramon Sánchez, endavant. 

Sr. Sánchez:

Gràcies. Bé, jo crec que crec que el lloc es va explicar que crec que aquest primer any ho 
fèiem amb una empresa externa, però que la voluntat era internalitzar aquest procés de 
poder gestionar les franges de seguretat. Crec que aquest és l'element clau per poder 
gestionar aquest projecte. Si no, evidentment, ja ho podem externalitzar directament des 
de l'Ajuntament. Jo crec que aquesta és la gràcia d'aquest encàrrec de gestió a Molivers 
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que ens permetrà també durant tot l'any anar fent feines a la nostra vila, on realment no 
tenim uns elements específics dins de la contractació de l'encàrrec de gestió de 
l'Ajuntament a Molivers envers la jardineria i que, per tant, assumint aquesta nova 
contractació de persones de coses que, ho hem dit en el punt anterior, la franja de 
seguretat l'haurem d'anar fent cada any. Per tant, és evident que, en aquest sentit, la 
voluntat d'incorporar aquesta gent té un sentit a Molivers perquè podrem anar 
desenvolupant altres tasques que ja fem actualment o subcontractem o ho fem amb els 
equips de jardineria. I que, per tant, ens donaran aquest ventall de poder anar ampliant el 
que és aquesta mirada més maca, més autèntica del nostre municipi, i aprofitant aquests 
mesos d'aquestes finestres on ens permeten dur a terme la neteja dels boscos dels barris 
de muntanya i poder executar les franges de seguretat. 

A ningú se li escapa que moltes d'aquestes feines a vegades també les acabem demanant, 
en certa manera, algunes a l'ADF i, per tant, això també ho podem assumir des d'aquest 
punt de vista, i entenc que aquest és una notícia positiva. I, per tant, des d'Ara Molins, 
evidentment, votarem a favor en aquest punt.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, si no hi ha més intervencions, senyor Lucas Ferro, endavant.

Sr. Ferro:

És que estic molt d'acord amb el que ha dit el Ramon, ja sap que anem coincidint. Hem 
començat l'encàrrec a 1 de gener. Evidentment a 1 de gener Molivers no té la capacitat 
amb personal propi d'assumir les tasques que ha de fer entre 1 de gener i 1 de març. 
Perquè, a pesar que hi hagi treballs similars al que suposa una tasca de jardineria, n'hi ha 
altres que no ho són, que exigeixen especialització, treballs en alçada, treballs amb 
maquinària que comporta cert risc, etcètera. I, per tant, a 1 de gener Molivers no té això. 
Per això fa dues contractacions d'urgència. I les fa perquè volíem actuar en dues 
urbanitzacions abans de l'1 de març. Però la intenció del Govern és que Molivers pugui 
assumir això amb mitjans propis i, a més, no és veritat que encarregar-ho fora ens 
suposaria un estalvi. Si recupereu el debat sobre ordenances que vam tenir, on vam 
establir el cost del servei, sempre comentàvem que, a pesar que els veïns assumeixen el 
100 % del cost de les tasques, hi ha tota una altra feina administrativa, operativa de gestió 
del servei, de gestió de personal que no l'assumeixen i, per tant, assumeixen el 66 % del 
cost del servei. Aquest 33 % són serveis que l'Ajuntament són seus i sí que valora, són de 
Molivers i sí que valora, però que no els imputa al cost del servei i que un tercer sí que te'ls 
importarà, perquè són costos empresarials seus. 

I, a més, has dit una segona cosa que no té perquè ser veritat, que és «comencem amb 
70.000 euros i això pot anar a més». Pot anar més o pot anar a menys, perquè, primer, 
concorrerem a subvencions que ens haurien d'ajudar a disminuir el cost de les tasques que 
hem de fer. I, després, tant de bo d'aquí x anys, quan ho tinguem tot fet i ben mantingut, 
puguem dir ja no ens cal actuar amb aquesta intensitat i aquesta periodicitat en totes les 
franges cada any i podem també descarregar costos per aquí. Jo crec que aquest debat en 
un futur el podríem arribar a tenir. Si no, no el tindrem. Però almenys hi ha una part de 
costos que esperem poder eixugar a través de la concurrència a subvencions.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, si no hi ha cap consideració més, passaríem a la votació d'aquest 
punt. 
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[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 15 5

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 15 vots a 
favor del PSC (8), ECP (2), Ara Molins (4), Enlaira Molins (1) i 5 vots en contra d’ ERC 
(5).

10.- Declarar la finalització de l’acord de continuïtat de la prestació del servei de 
neteja viària i recollida de residus de la vila de Molins de Rei, i de subministrament 
de maquinària destinada al servei (Expedient 5/2022/COHSE).-

DICTAMEN

Antecedents de fet

1.- Atès que mitjançant acord del Ple municipal, de 29 de març de 2017, es va adjudicar el 
contracte mixt del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de Molins de Rei, i 
de subministrament de maquinària destinada al servei, a l’ UTE formada per les empreses 
ASCAN EMPRESA CONSTRUCTORA I DE GESTIÓN, SA I GENERAL DE ASFALTOS I 
SERVICIOS, SL (UTE ASCAN-GEASER, en endavant)  per import de 8.401.438,78 €, IVA 
inclòs, d’acord amb les condicions derivades del Plec de clàusules administratives 
particulars (PCAP), del Plec de prescripcions tècniques (PPT)  i de l’oferta presentada per 
l’adjudicatari en tot el que millorava els esmentats plecs, amb un termini d’execució del 
contracte de 4 anys i dues possibles pròrrogues d’un any de durada cadascuna. 

2.- Atès que en data 5 de maig de 2017 es formalitza el contracte administratiu del servei 
descrit i, es signa l’acta d’inici en data 1 de juliol de 2017.

3.- Atès que mitjançant acord núm. 11 del Ple, de 4 de juny de 2020, es va aprovar la 
modificació del contracte mixt del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de 
Molins de Rei, i de subministrament de maquinària destinada al servei, signat en data 5 de 
maig de 2017 amb l’ UTE ASCAN-GEASER, per realitzar la neteja viària i la recollida de 
residus a la nova urbanització de les Guardioles, per un import anual de 43.028,96 €, 
4.302,90 € corresponent al 10% d’IVA, el que suposa un total de 47.331,85 €, a comptar 
del mes de juny de 2020. Formalitzat mitjançant annex 1 en data 22 de juliol de 2020.
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4.- Atès que mitjançant acord núm. 8 del Ple, de 26 de novembre de 2020, es va aprovar la 
modificació del contracte signat en data 5 de maig de 2017 amb l’UTE ASCAN-GEASER, 
corresponent a la realització de treballs extres de neteja per desinfecció derivada de l’estat 
d’alarma pel COVID-19 durant el període comprés entre el 17 de març de 2020 i el 30 de 
juny de 2020, ambdós inclosos i a l’ampliació dels serveis de neteja a les zones de parcs 
infantils de manera retroactiva des de l’1 de juliol de 2020 fins a la finalització del contracte 
o de les possibles pròrrogues, si s’escau, per un import total de 195.104,88 €.

5.- Atès que mitjançant acord núm. 2 del Ple municipal, de 30 de juny de 2021, es va 
aprovar la primera  pròrroga del contracte del servei de neteja viària i recollida de residus 
de la vila de Molins de Rei, adjudicat a l’ UTE ASCAN-GEASER, per un termini d’1 any, 
establert de l’1 de juliol de 2021 al 30 de juny de 2022, ambdós inclosos, d’acord amb les 
clàusules 3.1 i 3.2 del plec de clàusules administratives particulars que regeixen el 
contracte, per import de 2.026.719,48 € l’any IVA inclòs.

6.- Atès que mitjançant acord núm. 5 del Ple municipal, de 30 de juny de 2022, a l’empara 
de l’article 223.c) TRLCSP i per mutu acord de les parts, es declara la resolució del 
contracte del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de Molins de Rei, i de 
subministrament de maquinària destinada al servei, a càrrec de l’empresa ASCAN 
EMPRESA CONSTRUCTORA I DE GESTIÓN, SA I GENERAL DE ASFALTOS I 
SERVICIOS, SL, amb efectes des del 30 de juny de 2022, per resultar inconvenient la 
permanència del contracte.

7.- Atès que mitjançant acord núm.6 del Ple municipal, de 30 de juny de 2022, s’adopta la 
continuïtat de la prestació del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de 
Molins de Rei, i de subministrament de maquinària destinada al servei amb l’ UTE ASCAN-
GEASER,  durant el període comprés entre l’1 de juliol i el 31 de desembre de 2022 per 
raons d’interès públic i tenint en compte que les prestacions objecte del contracte són un 
servei imprescindible que ha de prestar l’ajuntament per tal de garantir la protecció de la 
salubritat pública.

8.- Atès que mitjançant acord núm. 7 del Ple municipal, de 29 de desembre de 2022, es va 
adoptar l’ampliació de la continuïtat de la prestació del servei de referència, a càrrec de 
l’empresa UTE ASCAN – GEASER, fins a l’inici de la prestació del servei per part del nou 
contractista.

9.- Atès que mitjançant acord núm. 12 del Ple municipal, de 27 de setembre de 2023, es va 
aprovar la proposta de liquidació del contracte signat en data 5 de maig de 2017 (en 
endavant, el contracte), per la prestació del servei de neteja viària i recollida de residus de 
la vila de Molins de Rei i de subministrament de maquinària destinada al servei (en 
endavant, els serveis), a càrrec de l’ UTE ASCAN – GEASER.

10.- Atès que mitjançant acord núm. 13 del Ple municipal, de 30 de novembre de 2023, es 
van desestimar les al·legacions presentades per l’UTE ASCAN – GEASER, i es va aprovar 
de manera definitiva la liquidació del contracte per a la prestació del servei de neteja viària 
i recollida de residus de la vila de Molins de Rei, i de subministrament de maquinària 
destinada al servei.

11.- Atès el Decret d’Alcaldia núm. 2725, de 29 de desembre de 2023, mitjançant el qual 
s’inicien els tràmits oportuns corresponents per la redacció de l’encàrrec de gestió a 
MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL, per la prestació del servei de neteja viària i 
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recollida de residus de la vila de Molins de Rei, de manera transitòria, es considera adient 
que s’encarregui de manera provisional com a mitjà propi de l’Ajuntament, ja que la no 
prestació d’aquests serveis comportaria un perjudici per als ciutadans i es produiria un 
deteriorament en el patrimoni municipal i la salubritat de les persones.

12.- Atès que per a la correcta execució de la prestació dels serveis resulta necessària una 
infraestructura compatible amb les instal·lacions ubicades a la parcel·la del carrer Ramon 
Llull 11-13 i en les instal·lacions del carrer Sant Isidre, 19, valorades en un import de 
74.450 €, segons consta a l’informe del cap de l’Oficina tècnica i Obres públiques de data 1 
de febrer de 2024.

13.- Atesa la voluntat expressada per part de l’ UTE ASCAN – GEASER de deixar de 
prestar els serveis indicats, al·ludint que el servei és deficitari per la seva empresa, el que 
els hi provoca un compte de resultats negatiu.

14.- Atès l’informe tècnic de data 14 de febrer de 2024, en el que es deixa constància de la 
petició de finalització de la prestació dels serveis per part de l’ UTE ASCAN – GEASER i, 
en el que es proposa aquesta finalització de l’acord d’ampliació de la continuïtat en la 
prestació del servei de data 29 de desembre de 2022, també justificada per la constància 
per part dels serveis tècnics de la prestació no satisfactòria dels serveis durant el període 
de l’ampliació de la continuïtat esmentada.

15.- Atesa la valoració econòmica de les instal·lacions a la parcel·la del carrer Ramon Llull, 
núm. 11-13 i en una instal·lació situada al carrer Sant Isidre, núm. 19, realitzada pels 
serveis tècnics de l’Ajuntament.

16.- Atès l’escrit presentat davant l’Ajuntament pel gerent únic de l’UTE ASCAN-GEASER, 
el 16 de febrer de 2024, proposant, per una banda, resoldre la prestació del servei en tant 
que no ha estat plenament satisfactòria mitjançant l’entrega a l’Ajuntament de Molins de 
Rei dels béns, propietat de l’UTE, ubicats en l’actual base del servei, al carrer Ramon Llull, 
núm. 11-13 i en la instal·lació situada al carrer Sant Isidre, núm. 19 i, manifestant, per altra 
banda, que els béns adscrits al servei que han de revertir a l’Ajuntament a la finalització de 
la prestació del servei, comprovat el seu estat satisfactori per part dels serveis tècnics de 
l’Ajuntament, seran rebuts de conformitat per aquest.

Així mateix, l’escrit expressa que d’acord amb allò indicat al paràgraf anterior, s’extingirà la 
relació entre ambdues parts quedant liquidat definitivament el període de prestació del 
servei iniciat en data 1 de juliol de 2022.

17.- Atesa la valoració tècnica realitzada per l’Ajuntament en quant a l’import de les 
conseqüències econòmiques derivades de la prestació no satisfactòria dels serveis, 
valorades en 68.976, 84 €, segons consta en l’informe emès pel Cap de Via Pública i 
Manteniment, en assignació de funcions, de 19 de febrer de 2024.

18.- Atès que l’Ajuntament considera positivament el lliurament de les instal·lacions per 
part de la UTE en contraprestació a la execució no satisfactòria dels serveis durant el 
període de continuïtat.

19.- Vist l’informe de la cap de Cap de Serveis Jurídics en assignació de funcions, de 19 de 
febrer de 2024, amb nota de conformitat del secretari accidental.
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Fonaments jurídics

1.- Atès que d’acord amb la DT1, apartat 3 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 
contractes del sector públic, per la qual es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les 
directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer 
de 2014 (en endavant LCSP), als encàrrecs que es realitzin amb posterioritat a la seva 
entrada en vigor els hi serà d’aplicació aquesta norma, en tot allò que no contradigui i tingui 
efectes diferents a les disposicions dels plecs que li són d’aplicació i del TRLCSP. 

2.- Atès que a l’acord d’ampliació de continuïtat en la prestació dels serveis li serà 
d’aplicació el PCAP que regeix el contracte d’origen.

3.- Atesa la voluntat expressada per part de l’ UTE ASCAN – GEASER de deixar de 
prestar els serveis indicats, al·ludint que el servei és deficitari per la seva empresa, el que 
els hi provoca un compte de resultats negatiu.

4.- Atès l’informe tècnic de 14 de febrer de 2024, que considera que l’UTE, durant el 
període de l’ampliació de la continuïtat, ha prestat els serveis de manera no satisfactòria i 
proposa la finalització de l’esmentada ampliació de la continuïtat.

5.- Atès que la prestació d’aquest servei resulta imprescindible a efectes de donar 
compliment a la competència pròpia municipal en matèria de medi urbà, d’acord amb l’art. 
26.1.a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL), i 
l’art. 66.3 lletra f) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC).

6.- Atès que la finalització del acord d’ampliació de la continuïtat de la prestació del servei 
és assimilable a la resolució del contracte.

7.-  Atès l’article 209 LCSP, els contractes s’extingeixen per compliment o per resolució.

8.- Atesos els articles 190, 191, 211, 212, 213 i DA 3a LCSP i 109 RGLCSP en quant:

-  a la prerrogativa que ostenta l’òrgan de contractació d’acordar la resolució del contracte.
-  a l’audiència al contractista en els expedients de resolució contractual.
En el present cas, atès l’escrit presentat per l’empresa, s’entén que es pot prescindir 
d’aquest tràmit.
- a la prerrogativa de l’òrgan de contractació d’acordar la resolució del contracte per mutu 
acord de les parts determinant els efectes d’aquesta.
- a que la resolució per mutu acord només podrà tenir lloc quan no concorri una altra causa 
de resolució que sigui imputable al contractista, i sempre que raons d’interès públic facin 
innecessària o inconvenient la permanència del contracte.
- a que en la resolució per mutu acord, els drets de les parts s’han d’acomodar al que elles 
hagin estipulat vàlidament.
- a l’audiència a l’avalista o assegurador si es proposa la incautació de la garantia.
No procedeix.
- al pronunciament exprés de la procedència o no de la pèrdua, devolució o cancel·lació de 
la garantia definitiva constituïda; només s'ha d'acordar la pèrdua de la garantia en cas de 
resolució del contracte per concurs del contractista quan el concurs hagi estat qualificat de 
culpable.
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Procedeix la seva devolució.

- a l’ Informe del Servei Jurídic.
Incorporat a l’expedient.
- al Dictamen de la Comissió jurídica Assessora, si es formula oposició per part del 
contractista.

No procedeix.

Tots els tràmits i informes preceptius dels expedients de resolució dels contractes es 
consideraran d’urgència i gaudiran de preferència per al seu despatx per l’òrgan 
corresponent.

9.- Segons disposa l’article 210 LCSP, el contracte s’entén complert pel contractista quan 
aquest hagi realitzat, d’acord amb els termes d’aquest i a satisfacció de l’Administració, la 
totalitat de la prestació. En tot cas, la seva constatació exigeix per part de l’Administració 
un acte formal i positiu de recepció o conformitat dins del mes següent al lliurament o 
realització de l’objecte del contracte [...]. 

Atesa la voluntat de l’Ajuntament de l’acceptació del lliurament de les instal·lacions per part 
de la UTE en contraprestació a la execució no satisfactòria dels serveis durant el període 
de continuïtat, per la qual cosa, l’acta de recepció d’aquesta prestació serà positiva. 

En el mateix acte de recepció es lliuraran les instal·lacions referenciades i els bens adscrits 
als serveis.

10.- Segons l’art. 222.4 LCSP, dins del termini d’un mes, a comptar de la data de l’acta de 
recepció o conformitat, s’ha d’acordar i notificar al contractista la liquidació corresponent 
del contracte i abonar-li, si s’escau, el saldo resultant.

La liquidació s’entén realitzada amb l’acceptació per part de l’Ajuntament de les 
instal·lacions esmentats al paràgraf anterior.

11.- La devolució i cancel·lació de la garantia es produirà de conformitat amb allò que 
disposa l’article 111 LCSP, però mai abans de que finalitzi el termini de garantia i s’hagi 
acomplert satisfactòriament el contracte o fins que no es declari la resolució d’aquest 
sense culpa del contractista.

Als efectes de la devolució de la garantia, el contractista haurà de presentar la 
corresponent sol·licitud un cop aprovada la liquidació del contracte i transcorregut el termini 
de garantia de 6 mesos, a partir de la data de l’acta de recepció del contracte. L’acord de 
devolució s’adoptarà i es notificarà en el termini màxim de dos mesos a comptar des de la 
finalització del termini de garantia. Si el contractista no presentés la sol·licitud i 
l’Ajuntament ho creu convenient, es podrà adoptar d’ofici l’acord de devolució.

12.- D’acord amb la disposició addicional segona LCSP i els arts. 23 de les Bases 
d’execució del pressupost municipal, correspon al Ple de l’Ajuntament la competència per 
dictar el present acord.

Vist l’informe proposta a la Comissió Informativa de SIT signada en data 20 de febrer de 
2024 per la Cap de l’Oficina Administrativa de SIT per assignació temporal de funcions; 
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l’informe jurídic de data 20 de febrer de 2024 de la Cap de Serveis Jurídics per assignació 
temporal de funcions; i l’informe econòmic de data 20 de febrer de 2024 de l’Interventor 
accidental, amb les observacions: “S’informa amb observacions: Manca detall de la 
prestació no satisfactòria del servei que s’esmenta en l’informe tècnic, i que s’ha valorat 
per un import global de 68.976,84 euros”.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 20 de 
febrer de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- A l’empara de l’article 211.1.c) LCSP, per mutu acord de les parts, DECLARAR 
LA FINALITZACIÓ de l’acord de continuïtat de la prestació del servei de neteja viària i 
recollida de residus de la vila de Molins de Rei, i de subministrament de maquinària 
destinada al servei, de 30 de juny de 2022, i la seva ampliació de 29 de desembre de 
2022, a càrrec de l’UTE ASCAN – GEASER, per resultar inconvenient la permanència de 
la continuïtat en la prestació i en no concórrer una altra causa de resolució que sigui 
imputable al contractista.

Segon.- FER CONSTAR que no existeixen responsabilitats que s’hagin de fer efectives 
sobre la garantia definitiva.

Tercer.- DISPOSAR que en el termini màxim d’1 més, a comptar des del 29 de febrer de 
2024, tindrà lloc l’acte de recepció o conformitat del contracte, així com l’entrega o 
lliurament de les instal·lacions ubicades al carrer Ramon Llull 11-13 i a la instal·lació 
situada al carrer Sant Isidre, 19.

Quart.- CONSIDERAR que, acceptades les instal·lacions descrites a l’acord anterior per 
part de l’ajuntament, s’entendrà liquidada la continuïtat en la prestació dels serveis.

Cinquè.- PROCEDIR a la devolució de la garantia  definitiva , transcorregut el termini de 
garantia de 6 mesos, des de la signatura de l’acta de recepció o conformitat de 
l’Ajuntament.

Sisè.- NOTIFICAR aquest acord a l’UTE ASCAN- GEASER.

Setè.-. DONAR TRASLLAT d’aquest acord als departaments d’Intervenció i Serveis 
Jurídics, així com al responsable del contracte.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara passem, com hem parlat abans amb els diferents portaveus, a exposar conjuntament, 
tot i que la votació serà diferenciada, el punt número 10 de l'ordre del dia, que és «Declarar 
la finalització de l'acord de continuïtat de la prestació del servei de neteja viària i recollida 
de residus de la vila de Molins de Rei i del subministrament de maquinària destinada al 
servei», i el punt 11, que diu «Aprovar l'encàrrec de gestió de l'Ajuntament de Molins de 
Rei a la societat municipal Molivers Societat Municipal, SL, per a la gestió del servei de 
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neteja viària i recollida i transport de residus sòlids urbans a la vila de Molins de Rei». Fa 
l'exposició d'ambdós punts la regidora Ester Espinosa. Endavant.

Sra. Espinosa:

Gràcies. Bona nit a tothom present a la sala o que ens està escoltant pels mitjans. 

Presenta els punts 10 i 11

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, feta aquesta exposició, obriríem el torn d'intervencions. Senyora Meritxell 
Campmajó, endavant.

Sra. Campmajó:

Sí, hola, Nosaltres, com ja vam expressar una mica en la reunió que vam tenir on se'ns 
explicava tota la part del trasllat de l'encàrrec a Molivers, ens sobta una mica que 
l'explicació única de l'Ajuntament sigui que aquesta empresa no ha complert o que no ha 
fet una bona execució, que hi estem d'acord, és a dir, estem d'acord que no hi ha hagut 
una bona execució per part de l'empresa. Però sí que tenim la sensació que s'ha fet poc 
exercici d'autocrítica en com va sortir aquesta licitació i com s'ha fet el posterior seguiment 
de l'execució del contracte. Nosaltres, en aquella reunió vam preguntar si hi havia un 
estudi fet o si se sabia quin era el cost per habitant que ens costava la neteja o la recollida i 
no se'ns va saber donar una resposta en aquell moment. Ens hem estat informant i hi ha 
un programa de la Diputació de Barcelona, que és Els Cercles de Suport Intermunicipal, en 
què hi han participat 54 municipis, que han avaluat 53 indicadors en l'àmbit de la recollida 
selectiva i 36 indicadors de neteja. Aquest projecte serveix perquè els ajuntaments es 
comparin entre ells i arribin una mica a certes conclusions i poder tenir una mica 
d'orientació de quins serien els imports òptims per a aquests dos serveis. Clar, en aquest 
projecte hi ha ajuntaments com Sant Feliu de Llobregat, Sant Vicenç dels Horts, Sant Boi, 
Matadepera. És a dir, hi ha moltíssims ajuntaments que són molt similars a Molins de Rei i 
el que veiem en aquest estudi és que hi ha un barem en els municipis d'entre 10.000 i 
50.000 habitants, que seria on estem Molins, que tindríem un cost de 60 euros per 
habitant. 

A Molins de Rei saben quin és el cost a dia d'avui que hem destinat a la neteja? 47 euros. 
Per tant, totalment insuficient. Nosaltres hem analitzat aquest estudi a fons. El detall és 
enorme perquè fins i tot et detalla quins són els costos per fraccions de recollida. Podem 
veure que val recollir el vidre, que val recollir el cartró, etcètera. Parla de les ràtios, també 
parla de les ràtios dels treballadors, que han de ser les òptimes, quines són els metres 
lineals, etcètera. Nosaltres... Aquesta informació és pública, és a dir, no entenem per què 
Molins de Rei no va poder saber, no tenia quin era aquest cost, perquè una de les coses 
que es va transmetre en aquesta reunió era que no teníem la informació de costos perquè 
l'empresa no els facilitava, i això es va dir en aquella reunió. Nosaltres, òbviament, 
aprovarem aquest punt per responsabilitat política, com deia també abans la Marta. I prova 
és que vam fer aportacions, com ha dit la regidora. Però sí que demanarem i exigirem que 
Molivers pugui fer una anàlisi de qualitat amb indicadors quantitatius i qualitatius que ens 
permetin saber si anem o no anem pel bon camí en el servei. Res més. Per part nostra, hi 
votarem a favor, però sí que volíem aportar aquesta reflexió perquè la informació és 
totalment pública i es pot trobar fàcilment per Internet.

Sr. Alcalde:
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Moltes gràcies. Més intervencions? senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Bé, portem a debat la finalització del contracte de servei de neteja viària i recollida 
d'escombraries i el posterior encàrrec de gestió a l'empresa municipal Molivers. Nosaltres 
els hi hem de dir que des del primer moment no hem acabat d'entendre aquesta voluntat 
d'assumir la responsabilitat de la gestió del servei per part de Molivers. Crèiem que hi 
havia la possibilitat de fer una contractació simplificada amb diferents empreses, com es va 
posar sobre la taula en la comissió informativa. Però, en tot cas, el que trobem i l'anàlisi 
que podem fer i que jo crec que tothom n'és conscient, és que el servei, doncs, no acaba 
de funcionar. I això portem temps dient-ho. Crec que la ciutadania ho ha expressat de 
manera, jo crec, palpable, que realment el servei és deficitari quant a la seva gestió. I aquí 
jo crec que aquest és el primer element que perquè tingui èxit aquest encàrrec de gestió a 
Molivers, i Meritxell també ara ho estava explicant, crec que el que hem de posar són molts 
més ítems de control que no pas els dos tècnics municipals que tenim a l'Ajuntament. És a 
dir, si no assumim que ha d'haver-hi una empresa externa que faci un seguiment de tota la 
concessió que li farem a l'empresa pública Molivers, és evident que no aprendrem res. 
Continuarem estant on estàvem. Hem de gestionar aquest servei com si Molivers fos una 
concessionària externa. Això ens permetrà aprendre dels errors. Això ens permetrà 
aprendre d'allò que no hem acabat de fer bé en tots aquests anys. 

Miri, un encàrrec de gestió a l'empresa pública Molivers per un valor important, el contracte 
més important que té aquest Ajuntament, on entre el 75 % i el 83 % són costos de 
personal. Aquest és un contracte, per tant, que el que gestionarà l'empresa Molivers és 
personal. I quan gestionem personal, sabem de les dificultats que comporta en un servei 
que té molta rotació, que té un índex d'absentisme extremadament alt, al voltant del 25 % i 
que, per tant, això és quelcom que haurem de revertir. És evident que nosaltres les 
incerteses que tenim venen donades també en gran mesura per l'expertesa de l'empresa 
pública i no posem en dubte l'empresa pública ni el seu gerent, com aquest matí s'ha dit. 
Però no és cert, o és cert, perdó, que l'expertesa del gerent no és la millor a l'hora 
d'entendre aquest servei. Per tant, i ho vam dir en comissió informativa, nosaltres creiem 
que si aquest encàrrec ha vingut per quedar-se, que és el que intuïm per les aportacions o 
valoracions que va fent el Govern municipal, crec que cal dotar-la des del primer dia de la 
infraestructura corresponent per tal que assumim el grau d'excel·lència. És a dir, és evident 
que podem ser crítics amb la decisió que s'ha pres, però, una vegada la decisió està presa, 
és evident que serem els primers que remarem a favor. 

És evident que hi ha un altre tema que nosaltres posàvem sobre la taula i és, precisament, 
que hi hagués una persona, que fos aquesta persona tècnica, responsable d'aquest servei, 
que fos la que realment tingués l'expertesa quant a gestionar, doncs, neteja viària i 
recollida escombraries. Aquest és un element clau. I la contractació de l'encarregat que 
han fet no és la solució, no és la solució. 

Vostès han tret una altra bossa, que és la bossa... Bé, vostès, Molivers, perdó, traurà la 
bossa per poder cobrir baixes de personal que puguin haver-hi i aquí uns dels elements 
que també amb persones que hem contactat, expertes i que han gestionat i gestionen 
contractes de recollida d'escombraries, és clar, ens diuen «Home, heu tret una bossa per 
conductors». Diu «sabeu quin és el dèficit de conductors de camions a Catalunya? Al 
voltant de 15.000 conductors són necessaris a Catalunya. I trobareu una bossa per 
conductors per baixes?» Aquest és un risc que hem d'assumir. 
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Per tant, nosaltres el que demanem és que l'Ajuntament pugui, atenent aquestes dificultats 
que hi ha ara en aquest moment en aquest servei, que jo crec que neix una miqueta coix, 
que hi hagi la voluntat primer d'escoltar a l'oposició també, que a vegades fins i tot aportem 
coses interessants, i, sobretot, que hi hagi la voluntat de fer acords amb altres institucions 
per al dia que tinguem un problema. Un problema com pot ser, per exemple, que un camió 
d'escombraries se'ns faci malbé. El problema és que ens permetran que els avantatges 
que té una concessionària que el que fa és, doncs, tira d'un altre municipi i pot portar un 
camió durant aquest servei, doncs, ara aquesta facilitat no la tindrem. Per tant, esperem 
que aquesta voluntat de poder assumir aquests acords amb altres ajuntaments sigui viable 
per tal de preveure el possible problema o no que ens haurà de caure en un futur. També 
els hi demanaríem que fessin plans de contingència. O sigui, que preveiessin quins poden 
ser els problemes que poden tenir al llarg del temps. Bé, jo amb aquesta breu intervenció 
ho deixaria aquí.

Sr. Alcalde:

Doncs, ara és el torn de la senyora Meritxell Galobart. Endavant.

Sra. Galobart:

Sí, disculpeu, que m'he liat que el 10 i l'11 anaven junts. Bé, jo ja he dit en reiterades 
ocasions i en comissions informatives que creia, i em reitero, que a pitjor no hi podem anar 
i, per tant, s'havia de trobar una solució. I com també em reitero, doncs, que, a part, crec 
que s'ha fet un bon contracte i una bona concessió. Crec que la regidora Ester Espinosa, ja 
ho vaig dir, ha fet molt bona feina. A més, s'ha aconseguit tot el tema de la carpa. Però sí 
que una miqueta vull agafar el fil del punt 9, que la Marta ha fet això del barret de Molivers, 
per fer un apunt, ja que hem votat a favor del punt 9 i votem a favor dels punts 10 i 11, que 
són dos encàrrecs de Molivers com a mitjà propi. Fet que em sembla perfectament 
correcte i que és una de les finalitats per la que en el seu moment es va decidir utilitzar 
aquesta empresa on l'Ajuntament és el màxim accionista. Fins aquí el que diem és que ens 
sembla un bon model de gestió de serveis d'ajuntaments. Però en aquest Ple es fa més 
que evident un fet que cada cop anirà a més. L'Ajuntament cada cop farà més gestió 
pública per mitjà de Molivers, però en la presa de decisions d'aquesta empresa només hi 
ha el Govern. Per tant, la presa de decisions d'un element de prestació de serveis cada 
cop més estratègics a la vila no hi ha la representació democràtica del Ple, que som els 
representants de tothom. Per tant, demanem la participació de tots els grups municipals en 
el Consell d'Administració de Molivers. La majoria ha d'estar en la majoria del Ple. Volem 
una gestió democràtica del que és l'empresa de l'Ajuntament, que cada cop està més 
present prestant serveis als molinencs. Per tant, demanem al Govern que avui o en breu 
es comprometi a iniciar uns tràmits i mecanismes perquè tots els grups municipals 
estiguem representats al Consell d'Administració de Molivers. Gràcies.

Sr. Alcalde:

D'acord. Perdó, sé que pel decoro que dirien m'hauria de contenir, però no me'n puc estar, 
però que no és precisament el que acabem de pactar. Però, en qualsevol cas, és un altre 
debat. Amb això acabem el primer torn d'intervencions. Entenc que la senyora Espinosa té 
el dret d'acabar aquest primer torn d'intervenció. Endavant.

Sra. Espinosa:

Bé, en tot cas, pel que deies, Meritxell, evidentment, durant aquests dies, des que vam 
presentar el document o vam tenir la primera reunió, s'han comentat moltes coses, 
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principalment, que nosaltres hem basat la decisió, principalment, en el tema de la 
problemàtica laboral que es podia donar amb els treballadors pel tema dels impagaments, 
no dels impagaments, perquè no és correcte, dels períodes de pagament de les nòmines 
dels treballadors. Evidentment, no és aquest l'únic motiu pel qual es pren aquesta decisió, 
que tot i així entenem que és un motiu prou important. No és només aquest, perquè la 
problemàtica laboral no passa només pel tema del pagament de les nòmines, sinó que 
passa per accelerar mensualment, evidentment, el pagament de les nòmines i en moltes 
ocasions el doblar torns i zones de treball, falta d'EPI per treballar, bé, moltes casuístiques 
que es van donant dintre de... o van patint els treballadors i que porta a un refredament 
amb les situacions laborals i les seves relacions amb l'empresa mateixa. Però també hem 
dit que ens hem donat aquest període de temps per realitzar un estudi profund de tot el 
servei. Volem aprofundir en les necessitats, el funcionament, la valoració econòmica real, 
la imputació d'aquesta valoració econòmica al cost que ha de pagar cada ciutadà, en 
modificar, suprimir, reforçar o implementar, segons el cas, tot allò que ens faciliti un millor 
servei al final de cara al ciutadà. 

Sí que és veritat que en aquestes comparatives, per exemple, en el tema de la recollida, 
els sistemes de recollida són molt diferents d'aquests municipis al sistema de recollida que 
tenim nosaltres aquí, però és igual, vull dir nosaltres la idea és que durant aquest període 
de temps utilitzarem tots els mecanismes possibles, a Diputació i a qui sigui i a altres 
entitats, perquè ajudin a fer aquesta valoració. Ens hem dotat d'un període de temps que 
creiem que és suficient per aconseguir totes aquestes dades. I, evidentment, el que 
busquem ara de forma immediata és millorar el servei des del primer moment que ASCAN 
deixarà de prestar el servei a partir de demà passat, no, de demà. Demà encara el 
prestarà. Jo, en tot cas, no diria res més.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, obriríem el segon torn d'intervenció. Senyora Meritxell Campmajó, 
endavant. Esperin que els hi doni, perquè si no ens creuem les dues mirades, i no poden... 
Endavant.

Sra. Campmajó:

Sí. Puntualitzar que l'estadística menciona diferents tipus de recollida selectiva, no només 
el que hi ha a Molins, sinó aquí també, per exemple, es recull la fracció orgànica, que 
nosaltres la recollim. Però, en tot cas, les dades que jo he donat no eren de la recollida de 
brossa, sinó de la neteja, que aquí sí que és igual a tots els municipis.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies per l'aclariment. Més intervencions? Endavant, senyor Ramon Sánchez.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Sí, home, regidora, quan vam estar a la comissió informativa, la segona paraula 
que va sortir és que els treballadors no cobren el dia. Vull dir, va ser el primer no, el segon 
argument que va sortir i el senyor Lucas Ferro ho va dir de la primera, possiblement, 
intervenció que va fer. Per tant, aquest és un element que s'ha donat i ha sigut una decisió 
important a l'hora de prendre aquesta decisió, cosa que, evidentment, hi vam dir que els 
treballadors han de cobrar al dia. Però, en tot cas, nosaltres teníem una concessió amb 
una empresa externa, que és la que feia aquest servei i, per tant, hauríem d'exigir, tot i que 
els esforços de l'Ajuntament per pagar les factures —i aquí vull agrair al Departament 
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d'Economia i Finances, doncs, de gestionar, comptabilitzar i poder pagar en pràcticament 
20 dies les factures des del dia de recepció–. Vull dir, que això no sabíem el dia que era, 
però, en tot cas, s'ha fet d'una manera molt ràpida. I, per tant, aquí hi havia una molt bona 
feina per part del Departament d'Economia i Finances. Però és evident que nosaltres no 
podem prendre una decisió tan important, la decisió més important d'aquest pressupost 
d'aquest Ajuntament, en base a que els treballadors municipals no cobren al dia, cobren un 
o dos dies més tard. És una decisió important, però, en tot cas, i tothom ha de cobrar el 
dia, eh, vagi per endavant, però és evident que l'Ajuntament ha de prendre les decisions de 
manera més professional. 

I, en tot cas, vostès diuen «bé, tot això comença perquè el mes de juliol l'empresa ASCAN 
ens fa un escrit en què ens diu que vol deixar de prestar el servei a Molins de Rei perquè 
té un dèficit molt gran».� Doncs, miri, de les tres pàgines que he vist de documents que hi 
ha associats a tot aquest expedient, no he vist aquest document. No he vist aquest correu. 
I hi ha infinitat de correus i hi ha correus que diuen el que diuen de la continuïtat al 2023, 
de l'assumpció de... N'hi ha un del 15 de febrer del 24, crec, que és on es complementa 
tota la informació de tot el que s'ha dit a l'Ajuntament. Per tant, no hem vist en cap moment 
aquest correu que determina o inicia aquest expedient. Per tant, els hi hem de fer 
confiança que aquest correu realment existeix i que hi havia aquesta voluntat. Però és cert 
que en anteriors correus que també estan en l'expedient posa de manifest que, home, a 
l'Ajuntament bé bé tampoc no ho hem fet tot, bé bé tampoc no ho hem fet. I hi ha correus 
que demostren que a vegades s'han pres decisions tècniques que possiblement han 
afectat el servei de la prestació del servei. I això crec que és important remarcar-ho perquè 
a vegades posem tot el focus en l'empresa i hi ha decisions que possiblement quan es 
pacta l'acord de continuïtat algú les interpreta d'una manera, però quan després es porten 
a terme algú les interpreta d'una altra. I, per tant, situacions que es produïen en aquell 
moment, després acaben sent tot el contrari. 

Però nosaltres, mirant de manera positiva aquest encàrrec de gestió i preveient el futur de 
Molivers i del que ha de ser la nostra planta, atenent a un dels elements que avui també 
s'ha explicat, que és que possiblement l'entrada del contenidor groc, doncs, 
malauradament, està sobre la taula i aquest és un dels elements que possiblement haurem 
de treballar en el futur. Crec que també cal començar a pensar i a definir què fem amb la 
nostra planta de tractament de residus. Crec que la planta de tractament de residus, que 
és una planta d'una etapa i que, per tant, és una planta que no fa... És igual que no sigui 
nostra, la planta de residus que tenim a Molins de Rei. Però aquesta planta, en tot cas, el 
que fa és que, des del punt de vista ambiental, poca cosa fa. 

Llavors, aquí el que hem de veure és com podem assumir que aquesta planta tingui les 
tres etapes que hauria de tenir per poder treure un rendiment major quant a la projecció 
d'aquests residus que ara generarem. Aquest és un debat que jo crec que hem de tenir en 
els propers anys. Crec que aquesta és una inversió important de cara al futur d'aquesta 
planta. I crec que aquí, evidentment, juntament amb l'Àrea Metropolitana, crec que hem de 
treballar conjuntament per veure com podem potenciar encara més aquesta planta, que 
crec que amb aquest nou encàrrec de gestió i amb aquesta voluntat que aquest servei 
funcioni i funcioni bé, doncs, tinguem aquesta capacitat de gestionar millor els nostres 
residus. A ningú se li escapa que el tractament dels residus és extremadament complicat, 
extremadament complicat, però, en tot cas, tenir una planta al dia i tenir una planta que és 
capaç de generar bé i de separar bé tots els residus, crec que podria ser la millor notícia. 

I, en tot cas, doncs, jo crec que un encàrrec de gestió que nosaltres els hi demanaríem que 
el Govern assumís el compromís de donar compte d'aquí a un any quan s'hagi de fer la 
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pròrroga del contracte per poder fer una valoració de quins són els ítems que vostès han 
trobat durant tot aquest any per poder gestionar aquest contracte de manera internalitzada. 
Aquest és un punt que nosaltres volíem posar sobre la taula perquè creiem que és 
interessant. Creiem que donar compte d'aquesta avaluació, de com s'estan fent les coses, 
de com s'aniran fent les coses d'ara endavant. Crec que és important. No es prenguin a la 
lleugera el fet de tenir una empresa externa que realment controli el servei de manera més 
directa o més punyent que el que, malauradament, hem pogut fer fins ara, que ho hem 
hagut de fer amb dues persones que han fet una feina excel·lent, com són el Fernando 
Lloria i el Josep Onrúbia, un zelador que ha fet una feina excel·lent i, per tant, res a dir. 
Però ell no arriba a tot arreu. I, per tant, crec que prendre aquestes decisions que ens han 
de permetre assumir les responsabilitats que ens pertoquen com a Ajuntament i aquest era 
un dels punts que hi ha en la licitació que, malauradament, va ser aturada. Doncs, ja 
portàvem sobre la taula el poder fer que l'Ajuntament tingués aquest contracte de 
seguiment del servei. Crec que és bàsic perquè aquest servei funcioni. Sense això, no ens 
en sortirem. 

Per tant, esperant que el servei funcioni, esperant que totes les bosses de personal 
s'assoleixin. Pensin vostès en tot el tema del torn de vacances, qui gestionarà llavors els 
camions? Com assolirem el canvi... O sigui, ara ens venen unes problemàtiques que estem 
a 4 mesos, 5 mesos de començar les vacances i, per tant o comencem a treballar tots 
aquests problemes o realment se'ns vindran a sobre. Per tant, nosaltres sempre hem fet 
aquesta intervenció no dubtant de la professionalitat de Molivers, sinó que havíem de 
gestionar i d'enfortir Molivers per gestionar aquest servei. Si no ho fem així, 
malauradament, el servei funcionarà millor o pitjor, però els problemes que podem tenir 
derivats de la gestió de la concessió seran extremadament complicats.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyor Lucas Ferro, endavant.

Sr. Ferro:

Moltes gràcies. No vull fer rèplica, però crec que has mencionat... No em pertany a mi, vull 
dir, en el meu cas, exercir de portaveu d'En Comú Podem en aquest debat com a membre 
del Govern, però sí que hi ha un parell de coses que has dit que crec que són molt 
interessants. Crec que hi ha una cosa molt positiva que recuperem la gestió directa del 
servei de neteja i de recollida de residus, que aquest serà un mandat on hem i haurem de 
parlar molt sobre la neteja i sobre el model de recollida de residus i haurem de retre 
comptes. I jo crec que una de les lliçons d'aquesta etapa, no només d'aquesta última, sinó 
crec que de gran part dels grans contractes que s'externalitzen, és que l'Ajuntament perd 
capacitat de control, de garantir indicadors de seguiment i de no perdre el coneixement i el 
control sobre com s'està prestant el servei. Jo crec que el fet de recuperar això ens ha de 
permetre no només rendir comptes amb vosaltres, sinó poder construir debats, jo crec, 
més profunds sobre com organitzem, com dissenyem i quins objectius ens fixem tant en la 
neteja com en la recollida de residus. 

I una segona qüestió que has mencionat, aquesta comunicació d'ASCAN dient nos que 
volien marxar l'1 de setembre no és un correu, és una instància. Per tant, ha de tenir 
registre d'entrada. I si no, te la facilitarem perquè no és un document, no és un document 
secret, vull dir. No és que no hem dit això perquè no s'hagi produït aquest correu i estem 
muntant... Perquè si no, no hi hagués hagut acord de conformitat. És a dir, si l'empresa no 
vol abandonar el servei, no la fem fora. I hauríem hagut de buscar altres instruments. Però 
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vaig directament al meu posicionament, crec que tots som conscients que vivim un 
moment complicat, especialment en matèria econòmica per als ajuntaments, amb una 
devaluació d'ingressos que fa anys que dura i un increment de costos, i que el servei de 
neteja per nosaltres és el servei més gran de l'Ajuntament, és central, tant en tamany 
econòmic com de recursos humans, com també central per a la vida de tots els molinencs i 
molinenques, que crec que fa mesos que ja comentem que pateixen un estat de neteja 
dels carrers d'aquesta vila que no és assumible. I davant d'un servei que no funciona, que 
no presta bé el servei al conjunt de veïns i veïnes i que no compleix amb els treballadors i 
treballadores de l'empresa, crec que hem pres la decisió més valenta possible, i ho dic 
honestament. I ho fem amb la convicció no només que som capaços de gestionar el servei 
de neteja i de recollida de residus, ho fem amb la profunda convicció que el gestionarem 
millor, que ASCAN. I que la gestió directa del servei en aquest moment és la millor gestió 
possible per garantir la màxima qualitat del servei. Per diverses raons, la primera és 
perquè un element central en un servei on el 80 % del servei és cost de plantilla és la 
confiança de la plantilla. I aquesta confiança fa molt temps que s'ha perdut. No només per 
la qüestió dels impagaments, que també, sinó per treballadors que treballen sense els 
mitjans necessaris per dur a terme la seva feina. I el que frustra que et passi això cada dia 
en el teu lloc de feina i que la teva empresa no et doti dels mitjans suficients per executar-
la, per la mala organització laboral de l'empresa que estan patint els treballadors i, 
evidentment, per la tensió constant que hi ha amb els pagaments, amb les hores extres, 
amb la paga doble de Nadal i amb els retards que hem tingut i que són públics, perquè, 
entre d'altres coses, al desembre teníem aquí una manifestació dels treballadors o de part 
dels treballadors d'ASCAN. Crec que també serem capaços de gestionar-la millor Perquè 
serem capaços de gestionar-la més eficient del que s'ha estat gestionant i perquè hem de 
ser capaços de trencar aquesta lògica d'empreses concessionàries que fan ofertes 
temeràries a la baixa i que després, durant l'execució del contracte, busquen ampliar i 
ampliar i ampliar dotacions. En el mandat anterior es va fer una ampliació del contracte i es 
va dotar de més recursos aquest contracte, de 400.000 euros. Ha millorat el nivell de 
neteja en aquesta vila? Ha millorat el nivell... Però ha millorat el nivell de neteja en aquesta 
vila? Jo crec que hem de ser capaços de trencar aquests debats on els ajuntaments cada 
cop arrosseguen serveis que costen més i que es presten pitjor a la nostra vila. I que la 
forma de trencar aquest debat era assumir-ne la gestió directa, ser capaços d'estudiar 
nosaltres la valoració econòmica en detall de la prestació d'aquest servei, les afectacions 
organitzatives que té i ser capaços de situar-nos nosaltres en primera línia d'aquest servei. 
Nosaltres no tindrem a ningú per a excusar-nos quan la gent critiqui el servei de neteja, 
perquè serem responsables directes. I deia que estem en un bon moment, i amb això ja 
acabo, però que aquesta solució segurament haurà d'estar sobre la taula de molts altres 
ajuntaments que tenen solucions similars. I jo crec que també nosaltres volem ser una vila 
referent en les decisions que pren. I tant de bo que aquesta municipalització, aquesta 
recuperació de la gestió directa funcioni, funcioni bé, millori el servei i pugui ser una decisió 
referent per a molts ajuntaments de Catalunya. Moltes gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, no sé si la regidora vol afegir alguna cosa més. Endavant.

Sra. Espinosa:

Perquè, a més, m'he deixat un parell de coses que el senyor Ramon havia comentat. Deixo 
una altra part que ja ho parlaríem, perquè no crec que ho haguem de comentar, però sí 
que és veritat que vostè ha plantejat en diversos, no només aquí, sinó també a Ràdio 
Molins de Rei, el tema que la seva opció era la de fer un contracte simplificat convidant tres 
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empreses a participar d'aquest d'allà. Un contracte simplificat convidant tres empreses no 
ho contempla la normativa de contractes del sector públic. En aquest cas, no és possible. 
El procediment obert simplificat es regula a l'apartat 1.a.5 de l'article 159 de la Llei de 
contractes del sector públic. Amb aquest procediment, hauria d'estar adjudicat el contracte 
en el termini d'un mes des que es va convocar la licitació, que això sí que és veritat que 
seria més ràpid, però es tracta d'un contracte de serveis i subministraments on el valor 
estimat màxim hauria de ser igual o inferior a 100.000 euros. Estem parlant d'un contracte 
de 2.900.000 euros. I, en tot cas, també descartar que l'article 132 de la mateixa llei diu 
«Els òrgans de contractació han de donar als licitadors i candidats un tractament igualitari i 
no discriminatori i han d'ajustar la seva actuació als principis de transparència i 
proporcionalitat». Convidar tres empreses obviant la resta d'empreses que es puguin 
presentar, en tot cas, la llei no ho permetia. 

Jo, en el tancament, en el mes de juny, després d'eleccions municipals i un cop format el 
nou Govern, el missatge de l'alcalde jo crec que va ser molt clar, aquest mandat serà el 
mandat de l'espai públic. Treballem des del primer dia per tal d'aconseguir-ho. Aquest va 
ser el missatge, és i serà l'objectiu principal d'aquest Govern. I comencem avui amb 
l'aprovació d'aquesta primera acció que crec que ha estat una decisió valenta i que estic 
convençuda que ens portarà a aconseguir el nostre objectiu, una millora en el servei de 
neteja viària i recollida de residus que es completarà amb la propera licitació dels nous 
contenidors de recollida de residus. 

La feina serà molta, però després de les moltes reunions amb els tècnics de la casa, de 
Molivers, amb els treballadors, la il·lusió, les ganes de canvi i la implicació de tots, estic 
convençuda que farà que els resultats siguin molt satisfactoris. M'agradaria agrair... deixant 
clar que entenc que hi ha qui posa en dubte el treball i el coneixement dels tècnics 
municipals i manifesten a algun mitjà de comunicació que també que el seu treball depèn 
de com bufa el vent. D'acord? Després de quatre anys treballant colze a colze amb ells, no 
puc més que agrair el seu treball i no vull deixar-me ningú, Josep i Fernando, per tot el que 
ha representat aquest període de lluita constant amb l'empresa ASCAN, pel vostre treball 
de seguiment del contracte; a la Lidia i a la resta de serveis jurídics, a l'Alfons, a la Raquel i 
a l'Ester per la tasca realitzada durant tot el període de tancament i negociacions; i al 
Nicolau i a la Natàlia per tota la tasca realitzada fins ara i el bon treball que de ben segur 
realitzaran durant la durada de l'encàrrec de serveis. I perdoneu, això va dirigit als tècnics, 
la meva intensitat i tantes trucades fora d'hores, d'acord?

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, moltes gràcies regidora. Passem ara a la votació, que recordo que és una 
votació de dos punts. El punt 10, que és declarar finalització del contracte. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5
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ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

11.- Aprovar l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a la societat 
municipal Molivers Societat Municipal, SL, per a la gestió del servei de neteja viària i 
recollida i transport dels residus sòlids urbans de la vila de Molins de Rei (Expedient 
5/2023/ENGES).-

DICTAMEN

Antecedents de fet

1.- Atès que mitjançant acord del Ple municipal, de 29 de març de 2017, es va adjudicar el 
contracte mixt del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de Molins de Rei, i 
de subministrament de maquinària destinada al servei, a l’ UTE formada per les empreses 
ASCAN EMPRESA CONSTRUCTORA I DE GESTIÓN, SA I GENERAL DE ASFALTOS I 
SERVICIOS, SL (UTE ASCAN-GEASER, en endavant) per import de 8.401.438,78 €, IVA 
inclòs, d’acord amb les condicions derivades del Plec de clàusules administratives 
particulars (PCAP),  del Plec de prescripcions tècniques (PPT) i de l’oferta presentada per 
l’adjudicatari en tot el que millorava els esmentats plecs, amb un termini d’execució del 
contracte de 4 anys i dues possibles pròrrogues d’un any de durada cadascuna. 

2.- Atès que en data 5 de maig de 2017 es formalitza el contracte administratiu del servei 
descrit i, en data 1 de juliol de 2017, es signa l’acta d’inici.

3.- Atès que mitjançant acord del Ple, de 4 de juny de 2020, es va aprovar la modificació 
del contracte mixt del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de Molins de 
Rei, i de subministrament de maquinària destinada al servei, signat en data 5 de maig de 
2017 amb l’ UTE ASCAN-GEASER, per realitzar la neteja viària i la recollida de residus a 
la nova urbanització de les Guardioles, per un import anual de 43.028,96 €, 4.302,90 € 
corresponent al 10% d’IVA, el que suposa un total de 47.331,85 €, a comptar del mes de 
juny de 2020. Formalitzat mitjançant annex 1 en data 22 de juliol de 2020.

4.- Atès que mitjançant acord del Ple, de 26 de novembre de 2020, es va aprovar la 
modificació del contracte signat en data 5 de maig de 2017 amb l’UTE ASCAN-GEASER, 
corresponent a la realització de treballs extres de neteja per desinfecció derivada de l’estat 
d’alarma pel COVID-19 durant el període comprés entre el 17 de març de 2020 i el 30 de 
juny de 2020, ambdós inclosos i a l’ampliació dels serveis de neteja a les zones de parcs 
infantils de manera retroactiva des de l’1 de juliol de 2020 fins a la finalització del contracte 
o de les possibles pròrrogues, si s’escau, per un import total de 195.104,88 €.

5.- Atès que mitjançant acord del Ple municipal, de 30 de juny de 2021, es va aprovar la 
primera  pròrroga del contracte del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de 
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Molins de Rei, adjudicat a l’ UTE ASCAN-GEASER, per un termini d’1 any, establert de l’1 
de juliol de 2021 al 30 de juny de 2022, ambdós inclosos, d’acord amb les clàusules 3.1 i 
3.2 del plec de clàusules administratives particulars que regeixen el contracte, per import 
de 2.026.719,48 € l’any IVA inclòs. 

6.- Atès que mitjançant acord núm. 5 del Ple municipal, de 30 de juny de 2022, a l’empara 
de l’article 223.c) TRLCSP i per mutu acord de les parts, declara la resolució del contracte 
del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de Molins de Rei, i de 
subministrament de maquinària destinada al servei, a càrrec de l’empresa ASCAN 
EMPRESA CONSTRUCTORA I DE GESTIÓN, SA I GENERAL DE ASFALTOS I 
SERVICIOS, SL, amb efectes des del 30 de juny de 2022, per resultar inconvenient la 
permanència del contracte.

7.- Atès que mitjançant acord núm.6 del Ple municipal, de 30 de juny de 2022, s’adopta la 
continuïtat de la prestació  del servei de neteja viària i recollida de residus de la vila de 
Molins de Rei, i de subministrament de maquinària destinada al servei amb l’ UTE ASCAN-
GEASER,  durant el període comprés entre l’1 de juliol i el 31 de desembre de 2022 per 
raons d’interès públic i tenint en compte que les prestacions objecte del contracte són un 
servei imprescindible que ha de prestar l’ajuntament per tal de garantir la protecció de la 
salubritat pública. 

8.- Atès que mitjançant acord del ple municipal, de 3 de novembre de 2022, es va aprovar 
l’expedient de contractació de Servei de Neteja viària, recollida i transport de residus del 
municipi de Molins de Rei, amb un valor estimat del contracte de 16.100.738,64 €, IVA 
exclòs i, el plec de clàusules administratives particulars i el plec de prescripcions tècniques, 
que hauran de regir la contractació, mitjançant procediment obert, regulació harmonitzada i 
tramitació urgent, del contracte de serveis esmentat. L’anunci de licitació es publica al 
Perfil del contractant de l’Ajuntament i al Diari Oficial de la Unió Europea (DOUE) en data 4 
de novembre de 2022.

9.- Atès que en data 5 de desembre de 2022, l’ASOCIACIÓN NACIONAL DE EMPRESAS 
DE LIMPIEZA PÚBLICA (en endavant, ASELIP) va interposar davant del Tribunal Català 
de Contractes del Sector Públic recurs especial en matèria de contractació contra els plecs 
de la referenciada licitació i en data 20 de desembre de 2022 el Tribunal Català va acordar 
la suspensió mitjançant Resolució S-76/2022.

10.- Atès que, com a conseqüència de la interposició del referenciat recurs especial i la 
suspensió del procediment de contractació,  mitjançant acord del Ple municipal, de 29 de 
desembre de 2022, es va adoptar l’ampliació de la continuïtat de la prestació del servei de 
referència, a càrrec de l’empresa UTE ASCAN – GEASER, fins a l’inici de la prestació del 
servei per part del nou contractista.

11.- Atès que, en data 7 de juny de 2023, el Tribunal Català de Contractes del Sector 
Públic, mitjançant la seva Resolució 367/2023 (recurs N-2022-0516) va acordar estimar 
parcialment el recurs especial en matèria de contractació presentat ASELIP contra els 
plecs que havien de regir la licitació del contracte de servei de la neteja viària, recollida i 
transport de residus del municipi, que licita l’Ajuntament de Molins de Rei, d’acord amb allò 
indicat en els fonaments jurídics sisè a vuitè de la mateixa.
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12.- Atès que, en dates 3 i 18 de juliol de 2023, l’UTE ASCAN – GEASER va presentar un 
escrit mitjançant el qual  posava de manifest que o s’actualitzava el preu per la prestació 
del servei o que es donés per finalitzada la continuïtat en la prestació del referit servei.

13.- Atès que fins a la liquidació definitiva del contracte en data 30 de novembre de 2023,  
l’UTE ASCAN – GEASER va accedir a seguir prestant el servei sense actualitzar el preu.

14.- Atès que malgrat totes aquestes circumstàncies, la prestació d’aquest servei resulta 
imprescindible a efectes de donar compliment a la competència pròpia municipal en 
matèria de medi urbà, d’acord amb l’art. 26.1.a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases de règim local (LRBRL), i l’art. 66.3 lletra f) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya 
(TRLMRLC).

15.- Atès que, sens perjudici que estem davant d’un servei obligatori per a tots els 
municipis, és obvi que la seva manca de prestació comportaria un greu perjudici per a la 
salubritat de les persones i un deteriorament en el patrimoni municipal i, és per això que,  
per Decret d’Alcaldia núm. 2725, de 29 de desembre de 2023, s’ha acordat iniciar els 
tràmits oportuns corresponents per a la redacció de l’encàrrec de gestió a MOLIVERS 
SOCIETAT MUNICIPAL, SL, per la prestació del servei de neteja viària i recollida de 
residus de la vila de Molins de Rei,  amb caràcter transitori i de manera provisional, com a 
mitjà propi de l’Ajuntament fins que es determini quina és la modalitat més adequada per 
gestionar-lo, amb l’objecte de garantir una gestió eficient i eficaç dels recursos i oferir el 
millor servei públic possible.

16.- Atès l’informe del cap de Via Pública i Manteniment, en assignació de funcions, de 14 
de febrer de 2024, que proposa la finalització de l’acord de l’ampliació de la continuïtat de 
la prestació dels serveis de referència.

17.- Vist l’informe de gerència de MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL, de 15 de febrer 
de 2024, sobre el compliment de l’article 32 de la LCSP, necessari per l’inici d’un nou 
encàrrec de gestió, de l’ajuntament de Molins de Rei a Molivers Societat Municipal, SL pel 
servei de la neteja viària i la recollida i transport de residus sòlids urbans de Molins de Rei.

18.- Atès l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a MOLIVERS SOCIETAT 
MUNICIPAL, SL, per a la gestió del servei de neteja viària i recollida i transport dels residus 
sòlids urbans de Molins de Rei, redactat pel Coordinador Provisional de l’Àmbit d’Espai 
Públic i la Cap de Serveis Jurídics en funcions en data 19 de febrer de 2024.

19.- Atès l’informe, de data 19 de febrer de 2024 de l’interventor accidental.

20.- Atès que l’Ajuntament de Molins de Rei, com a adjudicador respecte al seu mitjà propi, 
podrà donar instruccions permanents en l’execució de la prestació i extingir l’encàrrec quan 
ho consideri oportú.

Fonaments jurídics

Atès que la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic (LCSP) regula 
amb detall les anomenades relacions de cooperació vertical, consistents en la utilització de 
mitjans propis personificats per part dels poders adjudicadors. 
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Atès que, concretament, l’article 32 de la LCSP, disposa que els poders adjudicadors es 
poden organitzar executant de manera directa prestacions pròpies dels contractes de 
serveis sempre que la persona jurídica que utilitzin mereixi la qualificació jurídica de mitjà 
propi personificat respecte d’ells.

Atès que la societat MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL, de capital íntegrament 
públic, va constituir-se com a mitjà propi i servei tècnic de l’Ajuntament de Molins de Rei 
segons consta a l’art. 2.6 dels seus estatuts, modificats mitjançant acord núm. 6 del Ple de 
l’Ajuntament en sessió de 19 de juliol de 2018.

Atès que entre dins de les activitats que comprenen l’objecte social de MOLIVERS 
SOCIETAT MUNICIPAL, SL, es troba el servei de neteja i de recollida de residus (article 2 
dels seus Estatuts).

Atès que la societat MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL reuneix els requisits legals per 
a ser mitjà propi, d’acord amb l’art. 32.2 de la LCSP.

Vist que, d’acord amb l’esmentat art. 32 de la LCSP, es pot considerar a la societat 
MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL com a mitjà propi i servei tècnic de l’Ajuntament 
perquè aquest ostenta un control anàleg al que pot exercir amb un propi servei, per la qual 
cosa la societat està obligada a acceptar les encomanes de gestió que li confereixen l’entitat 
que la controla i és d’execució obligatòria.

Vist que l’article 63.6 de la LCSP estableix que la formalització dels encàrrecs a mitjans propis 
quin import fos superior a 50.000 euros, IVA exclòs haurà de publicar-se al perfil del 
contractant. La informació a publicar serà com a mínim el seu objecte, duració, tarifes 
aplicables i la identitat del mitjà propi destinatari de l’encàrrec en el qual s’ordenin els 
encàrrecs per la identitat del mitjà propi. La informació dels encàrrecs quin import sigui 
superior a 5.000 euros haurà de publicar-se almenys, trimestralment.

Les tasques que se li encomanin s’acompanyaran de la corresponent dotació 
pressupostària per al cobriment de tots els costos que la seva execució comporti per a la 
societat d’acord amb els imports que es mostren a la taula que segueix, en concepte de tarifa 
segons l’establert a l’article 32.2. a) de LCSP.

ANY 2024 2025
TARIFA 2.400.050,05 € 449.742,78 €

Atès que per fer front a la despesa corresponent a l’exercici 2024 existeixen les reserves de 
crèdit segons la taula següent:

Partida Document RC Import
4320.163201.22700
Prestació del servei de 
neteja viària

12024000005152 1.247.278,11€

4320.162101.22700
Recollida FORM FIRM i 
paper cartró

12024000005153 1.152.771,94 €

D’acord amb la distribució competencial en aquesta Administració, correspon al Ple 
l’autorització de despeses superiors al 10% dels recursos ordinaris o quan la seva durada 
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sigui superior a 4 anys, de conformitat a la Disposició addicional segona de la LCSP i a 
l’article 23 de les Bases d’execució del pressupost.
Vist l’informe proposta a la Comissió Informativa de SIT signada en data 19 de febrer de 2024 
per la Cap de l’Oficina Administrativa de SIT per assignació temporal de funcions; l’informe 
jurídic de  data 19 de febrer de 2024 de la Cap de Serveis Jurídics per assignació temporal de 
funcions; i l’informe econòmic de data 19 de febrer de l’Interventor accidental.

Vista la proposta a la Comissió Informativa de SIT signada pel seu president en data 20 de 
febrer de 2023.

Per tot el que ha estat exposat, se sotmet a dictamen de la Comissió informativa Àrea de 
Sostenibilitat i Territori la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- APROVAR l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a la societat 
municipal MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL, per a la gestió del servei de neteja 
viària i recollida i transport dels residus sòlids urbans de Molins de Rei, amb caràcter 
transitori i de manera provisional per un període d’1 any, a partir de l’1 de març de 2024 i 
fins al 28 de febrer de 2025, si be es podrà acordar la seva pròrroga amb caràcter anual i 
per un màxim d’un any.

Segon.- APROVAR la minuta de l’encàrrec de gestió de l’Ajuntament de Molins de Rei a la 
societat municipal MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL, per a la gestió del servei de 
neteja viària i recollida i transport dels residus sòlids urbans de Molins de Rei, que 
s’adjunta com a Annex únic.

Tercer.- AUTORITZAR I DISPOSAR la despesa corresponent al pressupost base estimat 
de l’encàrrec amb càrrec a l’aplicació o aplicacions pressupostàries següents:

APLICACIÓ 
PRESSUPOSTARIA

IMPORT
(IVA INCLÒS)

EXERCICI
COMPTABLE

OBSERVACIONS
I NOTES

4320.163201.22700 1.247.278,11€ 2024 De l’1 de març al 31 de 
desembre 

4320.162101.22700 1.152.771,94 € 2024 De l’1 de març al 31 de 
desembre

La despesa corresponent a l’exercici 2025 i posteriors restarà suspesa d’executivitat i 
condicionada la seva eficàcia a la disponibilitat de crèdit pressupostari suficient i 
idoni.
Quart.- INFORMAR a la societat MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL que en tot cas, 
ha de vetllar pel compliment de la Llei 9/2017, de contractes del sector públic, en les 
relacions que aquest hagi de desenvolupar en el marc de les prestacions encomanades, 
així com altra normativa vigent, essent responsabilitat de la pròpia societat el dit 
compliment; tot fent constar que, en cas que aquest dugui a terme alguna actuació 
contrària a la dita normativa, i en especial, aquella que comporti la pèrdua de la 
consideració d’aquest com a mitjà propi de l’Ajuntament, la present encomana quedaria 
immediatament rescindida.

Cinquè.- PUBLICAR al perfil del contractant la formalització d’aquest encàrrec, d’acord 
amb l’art. 63.6 LCSP. 
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Sisè-. NOTIFICAR aquest acord a la societat MOLIVERS SOCIETAT MUNICIPAL, SL, i 
TRASLLADAR-HO a l’Àmbit d’Espai Públic, Serveis Jurídics, Intervenció, Tresoreria i al 
Negociat de Transparència per a la inclusió al web municipal (Portal de Transparència).

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passarem al punt 11, que és aprovar l'encàrrec d'aquest servei a l'empresa municipal 
Molivers. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 16 4

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova  el present dictamen per 16 vots a 
favor del PSC (8), ECP (2), ERC (5), Enlaira Molins (1) i 4 abstencions d’ Ara Molins 
(4).

COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE SERVEI A LES PERSONES

12.- Aprovar l'autorització de cessió del contracte administratiu especial de gestió i 
explotació del bar-restaurant del Centre Cívic de la Federació Obrera de Molins de 
Rei (Expedient 1/2024/CONES).-

DICTAMEN

AUTORITZAR LA CESSIÓ DEL CONTRACTE ADMINISTRATIU ESPECIAL DE GESTIÓ I 
EXPLOTACIÓ DEL BAR-RESTAURANT UBICAT AL CENTRE CULTURAL I CÍVIC DE LA 
FEDERACIÓ OBRERA DE MOLINS DE REI.

Atès que mitjançant acord de Ple, en sessió ordinària celebrada el 27 d’octubre de 2016, es 
va convocar la licitació del contracte administratiu especial per a la gestió i explotació del local 
destinat a bar-restaurant del Centre Cultural i Cívic de la Federació Obrera de Molins de Rei, 
mitjançant procediment obert i tràmit ordinari, amb un Pressupost base de licitació de 45.600 
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€, IVA exclòs, amb una oferta mínima mensual de 380 €, IVA exclòs, per un termini de 10 
anys, amb la possibilitat de 3 pròrrogues de dos anys de durada cadascuna

Atès que mitjançant el Decret d’Alcaldia núm. 969, d’1 de juny de 2017, es va adjudicar el 
contracte administratiu especial, per a la gestió i explotació del local destinat a bar-
restaurant del Centre Cultural i Cívic de la Federació Obrera de Molins de Rei, a la Sra. 
Alexandra Alcazar Ventura, DNI 47801131R, per un import a ingressar mensual de 
380,00€ (tres-cents vuitanta euros) més 79,80€ (setanta-nou euros amb vuitanta cèntims) 
corresponents al 21% d'IVA, per un preu del contracte de 45.600,00€ (quaranta-cinc mil 
sis-cents euros) més 9.576,00€ (nou mil cinc-cents setanta-sis euros) corresponents al 
21% d'IVA, que fan un total de 55.176,00€ (cinquanta-cinc mil cent setanta-sis euros), per 
un termini de deu anys de contracte, més 3 (tres) possibles pròrrogues de 2 (dos) anys de 
durada cadascuna, d'acord amb la resta de condicions derivades del Plec de clàusules 
administratives (PCAP) i del Plec de prescripcions tècniques i de l'oferta presentada per 
l'adjudicatari, que inclou una inversió i millores en maquinaria i mobiliari en l'espai destinat 
a bar-restaurant per un import econòmic de 20.611,00 € (vint mil sis-cents onze euros), 
més 4.328,31€ (quatre mil tres-cents vint-i-vuit euros amb trenta-un cèntims) corresponents 
al 21% d'IVA, per un total de 24.939,31 € (vint-i-quatre mil nou-cents trenta-nou euros amb 
trenta-un cèntims).

Atès que el contracte de referència es va formalitzar el 19 de juny de 2017 per part de la 
senyora Alcazar Ventura i l’Ajuntament de Molins de Rei, que van fixar el 20 de setembre 
de 2017 com a data d’inici dels seus efectes.

Vist l’art. 226 del RDL 3/2011 de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
de Contractes del Sector Públic (TRLCSP), aplicable al contracte de referència, que regula 
la cessió dels contractes, així com la clàusula 10.2 del PCAP.

Vista la clàusula 6 del PCAP, que regula els requisits que ha de complir el contractista.

Atesa la sol·licitud de la Sra. Alexandra Alcazar Ventura, amb DNI núm. 47801131R, 
presentada mitjançant instància amb número de registre d’entrada 2023027949, d’11 de 
desembre de 2023, en la que demana el canvi de nom del contracte de gestió i explotació 
del bar de la Federació Obrera de Molins de Rei a favor de la Sra. Susana Martorell 
Gonzalez, amb DNI. Núm. 44000805B.

Atès que les interessades en la cessió del contracte, la senyora Alcazar ha presentat, 
mitjançant instància de 25 de gener de 2024, la documentació necessària per l’autorització 
de la cessió per part de l’Ajuntament. 

Atès que la Sra. Alexandra Alcazar Ventura té un seguit de liquidacions, pendents d’abonar 
a l’Ajuntament de Molins de Rei, corresponents al preu mensual del contracte i els imports 
corresponents al subministraments elèctrics derivats d’aquest, per un import total de 
18.720,58€.

Vist l’article 226.3) TRLCSP, segons el qual la persona cessionària del contracte quedarà 
subrogada en tots els drets i les obligacions que correspondrien al cedent. 

Vistes la disposició addicional segona del TRLCSP i la clàusula 2.7 del PCAP, segons les 
quals l’òrgan de contractació d’aquest contracte administratiu especial és el Ple de 
l’Ajuntament, donat que la seva durada és superior a 4 anys. 
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Atès l’informe proposta del Cap del Negociat de Cultura en funcions de data 14 de febrer 
de 2024.

Atès l’informe favorable de l’Assessora Jurídica, de data 14 de febrer de 2024.

Atès l’informe de l’Interventor accidental de data 15 de febrer de 2024.

Per tot el que ha estat exposat, es sotmet a dictamen de la Comissió Informativa Àrea de 
Serveis a les Persones la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- AUTORITZAR la cessió, per part de la senyora Alexandra Alcazar Ventura, amb 
DNI 47801131R, del contracte administratiu especial per a la gestió i explotació del local 
destinat a bar-restaurant del Centre Cultural i Cívic de la Federació Obrera de Molins de 
Rei, subscrit entre aquesta i l’Ajuntament de Molins de Rei el 19 de juny de 2017 (el 
Contracte), a la cessionària, la senyora Susana Martorell Gonzalez, amb DNI. Núm. 
44000805B, que quedarà subrogada en tots els drets i obligacions de la cedent. 

Segon.- SUPEDITAR els efectes de l’autorització de la cessió del Contracte al pagament a 
l’Ajuntament de Molins de Rei de la totalitat de les liquidacions i altres imports derivats del 
Contracte pendents de pagament per un import total de 18.720,58€, així com a la 
formalització de la cessió. El termini per efectuar el pagament és de 15 dies hàbils a 
comptar des del dia següent a la notificació d’aquest acord a la part cedent.

Tercer.- REQUERIR a la Sra. Susana Martorell Gonzalez la presentació, mitjançant 
instància, de la documentació següent, necessària per a la formalització de la cessió del 
Contracte: 

a) En relació a la Llei 31/1995, de 8 de novembre, de Prevenció de Riscos Laborals, la 
planificació preventiva de riscos laborals que haurà de trametre a l’Ajuntament:

1. Certificat mèdic conforme els treballadors són aptes per desenvolupar la 
tasca.

2. Avaluació riscos laborals generals i la del lloc de treball
3. Certificat de formació en riscos laborals de cadascun dels treballadors.
4. Persona responsable de la prevenció de riscos laborals.

b) En relació a l’equip de treballadors adscrits a aquest contracte, acreditar la seva 
filiació i situació d’alta a la Seguretat Social

c) Còpia compulsada de la pòlissa d’assegurança de responsabilitat civil, per 
danys a tercers, personals i/o materials, a conseqüència de les seves accions o 
omissions pròpies i/o del qui ell depengui, en compliment d’aquest contracte amb 
una garantia mínima de 300.000,00 € per sinistre, o com a conseqüència  dels 
treballs de prestació del servei, i amb un sublímit per víctima de 200.000,00 €.

La pòlissa contractada per l’empresa licitant donarà la condició d’assegurat a 
l’Ajuntament de Molins de Rei.

Caldrà també que tingui cobertura de Responsabilitat Civil Patronal amb un límit per 
víctima de 150.000,00 €. 
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d) Document acreditatiu de la constitució de la garantia definitiva per un import de 
2.280 € (dos mil dos-cents vuitanta euros), d’acord amb el que estableix la clàusula 
8.3 del PCAP.

Quart.- FORMALITZAR la cessió del Contracte en document administratiu un cop efectuat 
el pagament d’acord amb l’acord Segon i presentada la documentació referida a l’acord 
Tercer i, com a màxim, dins dels 15 (quinze) dies hàbils següents al compliment amb els 
dispositius anteriors.

Cinquè.- INFORMAR la persona cessionària que actualment el cànon mensual a satisfer 
en virtut del Contracte és de 531,12€ (IVA inclòs).

Sisè.- PUBLICAR la formalització de la cessió del Contracte al Perfil del Contractant de 
l’Ajuntament de Molins de Rei. 

Setè.- Notificar el present acord a les persones interessades, i traslladar-ho a la 
Intervenció, al Negociat de Cultura, a la Tresoreria i als Serveis Jurídics d’aquest.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

Passem ara els punts dictaminats per la Comissió Informativa de l'Àrea de Serveis a les 
Persones amb el punt 12 de l'ordre del dia, que és «Aprovar l'autorització de cessió de 
contracte administratiu especial de gestió i explotació del bar restaurant del Centre Cívic de 
la Federació Obrera de Molins de Rei». I fent l'explicació d'aquest punt la regidora de 
Cultura, la senyora Ainoa Garcia. Endavant.

Sra. Garcia:

Bona tarda a tots i totes. 

Presenta el punt 12 

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, obriríem el torn d'intervencions. Senyora Francesca Riera, endavant.

Sra. Riera:

Bon vespre. Després d'aquest debat que hem tingut amb anterioritat a aquest punt, sembla 
que obrir un bar sigui una qüestió menor, però també és important. I és una bona notícia 
que es torni a obrir el bar restaurant de la Federació Obrera, ja que és un bar que sempre 
dona vida i complementa un centre cívic com és el de la Federació. Perquè, a més, és un 
punt de trobada, de reunió i de vida, a més d'esbarjo. Ara bé, cal fer èmfasi en què l'horari 
d'obertura continuï seguint les directrius del primer conveni, és a dir, que tingui enguany 
continuïtat, que s'ajusti a les hores d'obertura i de tancament del centre i que l'Ajuntament 
controli que funcioni correctament no només amb el tema dels horaris, sinó en tots els 
aspectes. Hi ha d'haver una bona relació, pensem, entre les persones i les entitats que són 
usuàries i que, a més a més, s'ha de respectar, sobretot l'horari. Havíem viscut unes 
èpoques que no se sabia mai si ens trobaríem el servei obert o tancat. 
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I ara que hem recuperat el de la Federació Obrera, m'agradaria proposar que es pogués 
treballar en la mateixa línia pel bar del pavelló poliesportiu municipal. Res més.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Més intervencions? Senyora Rocio Segovia, endavant.

Sra. Segovia:

Hola, bona tarda. Bé, jo també, des d'Ara Molins celebrem aquesta tornada d'obrir el bar, 
no? Un bar sempre és un bon lloc per reunir-se amb els amics i la família. I també 
demanem, si pogués ser, que es fes una nova licitació per al bar del poliesportiu municipal, 
ja que creiem que és molt important. I també un altre... Bé, és clar, veiem que hi ha 18.000 
euros de deute. Doncs, demanar al Govern que facin una miqueta de seguiment, perquè, 
és clar, si mirem el que costa el lloguer, arribar fins als 18.000 euros és molt de temps 
sense pagar el que tocaria, no? I, bé, i res més. Gràcies.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Senyora Ainoa, endavant.

Sra. Garcia:

Començo pel final, el que comentava la Rocio, el tema del deute. Fins que el deute no 
estigui pagat no es podrà fer la cessió. És a dir, nosaltres ja hem fet el requeriment 
d'aquests 18.000 euros a la propietària que té actualment, ens consta que ja l'està fent 
efectiu. Per tant, sí que fins que aquest deute no estigui complert, no es donarà per 
acabada aquesta cessió. Respecte al bar del pavelló, que han comentat tant els companys 
d'Esquerra com els companys d'Ara Molins, s'està treballant, esperem que sigui una 
licitació que puguem treure els propers mesos, també per donar-li aquesta vida a aquest 
espai del pavelló. I respecte als horaris, si no recordo malament, a la comissió informativa 
ho vam estar comentant, si no va ser a la comissió informativa va ser en algun altre 
moment, és un tema que dintre d'aquesta licitació no està regulat. Per tant, nosaltres no 
podem obligar el propietari, en aquest cas de la concessió, a tenir uns horaris concrets 
d'obertura, ni quins dies pot obrir ni horaris de tancament. Sí que l'horari de tancament 
d'activitat va limitat per l'ordenança municipal, com qualsevol altre bar, però no el podem 
obligar a que estigui obert tot l'horari que té la Federació Obrera obert, sinó que ell té la 
potestat de decidir quin és l'horari d'obertura més adient a aquell espai. Sí que és veritat 
que de cara a properes concessions d'aquest espai, sí que podem mirar d'incloure aquest 
detall, que mirin que estigui obert el màxim d'hores possible que estigui obert també al 
centre de la Federació Obrera.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, si no hi ha cap... Sí? Endavant.

Sra. Riera:

En el conveni hi ha una part que, si no tinc mal entesa, és l'obertura des de l'inici del centre 
fins a la finalització. Entenc que són moltes hores i que, possiblement, això no es pugui 
mantenir, però sí que hi ha d'haver-hi un criteri d'obertura i s'ha de mantenir. Perquè en el 
mateix conveni, amb posterioritat, cap al final, hi ha... O sigui, les faltes. Contempla les 
faltes lleus i greus del no compliment de les bases que s'han signat i, com a falta lleu, és 
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l'incompliment dels horaris i està penalitzat amb tres-cents euros. Per tant, si es contempla 
com una falta lleu és que hi ha d'haver-hi un acord d'horari. A mi m'és igual que sigui de 
dotze, i penso que molts dels que estem aquí i ens escolten també pensaran el mateix, tant 
és que estigui obert dotze hores com sis, però que siguin les que són, que es comuniqui, 
que es posi i que les persones usuàries del centre sàpiguen a quines hores poden anar a 
fer un mos o poden gaudir de la terrassa o del que sigui.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, vol respondre? Endavant, senyora Ainoa.

Sra. Garcia:

Revisaré aquest punt perquè m'estranya força que digui literalment això, perquè aleshores 
el deute seria molt més gran, perquè tindria moltes faltes lleus, no només seria falta de 
pagament de lloguer, sinó se li acumularien moltes faltes lleus a aquest deute que tenen. 
Però, de totes formes, ho revisem. I si efectivament diu exactament això, doncs, donarem, 
en donarem compliment.

Sr. Alcalde:

Molt bé. Moltes gràcies. Passaríem a la votació d'aquest punt. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

13.- Aprovar la modificació del conveni de col·laboració entre el Consell Comarcal 
del Baix Llobregat i l'Ajuntament de Molins de Rei pel desenvolupament del projecte 
d’assessoria de mobilitat internacional per a joves de l’1 de gener de 2024 fins al 30 
d’abril de 2026 corresponent a l’establiment dels imports definitius anuals 
(Expedient 1/2024/CONIN).-

DICTAMEN
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APROVAR LA MODIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL•LABORACIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE MOLINS DE REI I EL CONSELL COMARCAL DEL BAIX 
LLOBREGAT PER AL DESENVOLUPAMENT DEL PROJECTE D’ASSESSORIA DE 
MOBILITAT INTERNACIONAL PER A JOVES DE L'1 DE GENER DE 2024 FINS AL 30 
D'ABRIL DE 2026 CORRESPONENT A L'ESTABLIMENT DELS IMPORTS DEFINITIUS 
ANUALS

Atès que el Ple de l’Ajuntament de Molins de Rei, en sessió ordinària, de vint-i-set d’abril 
de dos mil vint-i-tres, va aprovar la minuta del conveni de col·laboració per al 
desenvolupament del projecte d’Assessoria de Mobilitat Internacional per a joves 2024-
2026 amb el Consell Comarcal del Baix Llobregat (expedient 8/2023/CONIN).

Atès que de conformitat amb la clàusula onzena del conveni esmentat, el Consell 
Comarcal del Baix Llobregat ha comunicat, mitjançant un annex, el cost definitiu vinculat a 
la prestació del servei objecte del conveni en el moment que s’han conegut els detalls de la 
contractació del servei objecte del conveni. Tal com s’indica en la mateixa clàusula, el cost 
especificat i comunicat tindrà en compte la part proporcional dels serveis que es prestaran 
al municipi, així com un import addicional de 300 euros que caldrà abonar en concepte de 
gestió i coordinació del servei efectuada per personal tècnic i administratiu del Consell 
Comarcal del Baix Llobregat

Atès que, d’acord amb l’acord de la Junta de Govern del Consell Comarcal del Baix 
Llobregat de 22 de gener de 2024, l’aportació definitiva de l’Ajuntament de Molins de Rei 
en virtut del Conveni és la següent:

· De l’1 de gener de 2024 al 31 de desembre de 2024 (licitació): per 88 hores de 
servei, 1.854,33€ més aportació municipal al Consell Comarcal anual de 300€, en 
concepte de gestió i coordinació del servei efectuada per personal tècnic i 
administratiu del Consell Comarcal del Baix Llobregat. Aportació total 2.154,33€.

· De l’1 de gener de 2025 al 31 de desembre de 2025 (licitació): per 88 hores de 
servei, 1.854,33€ més aportació municipal al Consell Comarcal anual de 300€, en 
concepte de gestió i coordinació del servei efectuada per personal tècnic i 
administratiu del Consell Comarcal del Baix Llobregat. Aportació total 2.154,33€.

· De l’1 de gener de 2026 a 30 d’abril de 2026 (licitació): per 32 hores de servei, 
674,03€ més aportació municipal al Consell Comarcal anual de 110€, en concepte 
de gestió i coordinació del servei efectuada per personal tècnic i administratiu del 
Consell Comarcal del Baix Llobregat. Aportació total 784,30€.

Atès l’informe proposta del Cap del Negociat d’Infància i Joventut, de data 14 de febrer de 
2024.

Atès l’informe favorable de l’Assessoria Jurídica de data 14 de febrer de 2024.

Atès l’Informe de l’Interventor accidental de data 15 de febrer de 2024.

Per tot el que ha estat exposat, es sotmet a dictamen de la Comissió Informativa Àrea de 
Serveis a les Persones la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer: APROVAR la minuta de annex al conveni de col·laboració entre el Consell 
Comarcal del Baix Llobregat i l'Ajuntament de Molins de Rei pel desenvolupament del 
projecte d’assessoria de mobilitat internacional per a joves de l’1 de gener de 2024 fins al 
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30 d’abril de 2026 corresponent a l’establiment dels imports definitius vinculats al 
pagament pel servei especialitzat en mobilitat internacional per a joves.

Segon: FORMALITZAR la signatura de l’annex.

Tercer: AUTORITZAR i DISPOSAR el nou import de les aportacions anuals que es deriven 
del conveni, amb càrrec a les aplicacions pressupostàries següents:

En aquest moment consta absent de la sessió el regidor Sr. Ivan Mustieles Pozo i les 
regidores Sra. Carme Madorell Colomina, Sra. Esther Espinosa García i Sra. Eva 
Maria Janés Fraile.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem ara al punt 13, que és «Aprovar la modificació del conveni de col·laboració entre 
el Consell Comarcal del Baix Llobregat i l'Ajuntament de Molins de Rei per al 
desenvolupament del projecte d'assessoria de mobilitat internacional per a joves des de l'1 
de gener del 2024 fins al 30 d'abril del 2026, corresponent a establiment dels imports 
definitius anuals». I fa l'explicació d'aquest punt la senyora Ainoa Garcia. Endavant.

Sra. Garcia:

Presenta el punt 13 

Sr. Alcalde:

Obriríem el torn d'intervencions. Doncs, si no hi ha cap intervenció, passaríem a la votació 
d'aquest punt. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 6

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 3

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 17
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Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor Sr. Ivan Mustieles Pozo

14.- Aprovar del conveni de col•laboració entre l’Ajuntament de Molins de Rei i el 
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, per a la realització de 
programes de formació i inserció organitzats en la modalitat Pla de Transició al 
Treball (PTT) 2024-2027 (Expedient 29/2023/CONIN).-

DICTAMEN

APROVAR EL CONVENI DE COL•LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE MOLINS DE 
REI I EL DEPARTAMENT D’EDUCACIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, PER A 
LA REALITZACIÓ DE PROGRAMES DE FORMACIÓ I INSERCIÓ ORGANITZATS EN LA 
MODALITAT PLA DE TRANSICIÓ AL TREBALL (PTT) 2024-2027

1.- Vista la memòria justificativa del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Molins 
de Rei i el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, per a la realització de 
programes de formació i inserció organitzats en la modalitat Pla de Transició al Treball 
(PTT), en compliment de l’article 50.1 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del 
sector públic (LRJSP) signada per la Cap d’ Educació, en data 30 d’octubre de 2023, i que 
fa constar, entre d’altres, que: 

El conveni que es proposa subscriure té per objecte establir la col·laboració de 
l’administració de la Generalitat de Catalunya, mitjançant el Departament d’Educació i 
l’Ajuntament de Molins de Rei per a la realització de programes de formació i inserció 
organitzats en la modalitat Pla de Transició al Treball (PTT), per a joves que han 
finalitzat l’ensenyament obligatori sense obtenir el títol de graduat/da en educació 
secundària obligatòria.

Per aquest motiu, les parts implicades han acordat la realització de programes de 
formació i inserció en la modalitat Pla de Transició al Treball (PTT), amb la finalitat de 
millorar la formació d’aquest col·lectiu, proporcionar-li una qualificació professional de 
primer nivell i facilitar tant la seva continuïtat en la formació professional com 
l’aprenentatge al llarg de la vida.

2.- Atès que s’ha elaborat la minuta del conveni, validada per l’Assessoria Jurídica. 

3.- Atès que la clàusula tercera de la minuta del conveni disposa que l’Ajuntament de 
Molins de Rei es compromet, entre d’altres, a proporcionar per al desenvolupament de les 
formacions corresponents determinat material i determinats professionals, que implicaran 
que l’Ajuntament haurà de tramitar la contractació d’una empresa que imparteixi la 
formació professional d’auxiliar de vivers i jardins, previst amb un pressupost màxim anual 
de 25.741,470€, sense IVA. Aquesta despesa anirà a càrrec de l’aplicació pressupostària 
corresponent de l’exercici 2024 i successius.

Per altra banda, en la mateixa clàusula, el Departament d’Educació de la Generalitat es 
compromet a assumir les despeses que signifiquen, aproximadament, el 75% del cost 
anual del projecte.
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4.- Vist l’art. 6.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic (LCSP), 
en virtut del qual resten exclosos d’aquesta llei els convenis subscrits per les Administracions 
Públiques. 

5.- L’Ajuntament de Molins de Rei té competència per signar el conveni que es proposa 
subscriure, d’acord amb l’article 25.2 lletra n) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
bases del règim local (LRBRL) i l’article 66.3 lletra o) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya 
(TRLMRLC). 

6.- Atès el que disposen els arts. 47 a 53 de la Llei 40/2015 d’1 d’octubre, de règim jurídic del 
sector públic (LRJSP) i els arts. 108 a 112 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i 
de procediment de les administracions públiques de Catalunya (LRJPAPC), on es detalla el 
règim jurídic aplicable als convenis. 

7.- Atès el que disposa l’article 110.3 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, on s’exigeix la 
publicació dels convenis interadministratius en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya (DOGC). En aquest sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada 
de la seva publicació sigui el Departament d’ Educació de la Generalitat de Catalunya. 

Així mateix, d’acord amb l’art. 14.3 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon govern (LTAIPBG), les obligacions de 
publicitat activa que la normativa exigeix a les Administracions Públiques en matèria de 
convenis s’han de fer efectives per mitjà del Registre de convenis de col·laboració i 
cooperació de la Generalitat, que s’ha d’integrar en el Portal de Transparència. En aquest 
sentit, les parts han acordat que l’administració encarregada de remetre el conveni al 
Registre de convenis de col·laboració i cooperació de la Generalitat sigui el Departament 
d’Educació de la Generalitat de Catalunya.

8.- Vist l’art. 308 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (ROAS) i l’art. 112.1 de la LRJPAPC, on 
s’exigeix la formalització del conveni. 

9.- Vist l’art. 23.2 lletra a) de les bases d’execució del pressupost municipal del 2023, i 
tenint en compte que el conveni té una durada superior a 4 anys, incloses les pròrrogues 
potencials, el Ple és l’òrgan competent per a l’aprovació del present conveni.

Atès l’informe proposta de la Cap del Negociat d’Educació de data 13 de febrer de 2024.

Atès l’informe jurídic favorable de l’Assessora Jurídica de data 13 de febrer de 2024.

Atès l’informe de l’Interventor accidental de data 15 de febrer de 2024.

Per tot el que ha estat exposat, es sotmet a dictamen de la Comissió Informativa Àrea de 
Serveis a les Persones la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

PRIMER.- Aprovar la minuta del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Molins de 
Rei i el Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya, per a la realització de 
programes de formació i inserció organitzats en la modalitat Pla de Transició al Treball 
(PTT).
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SEGON.- Formalitzar la signatura del conveni. 

TERCER.- Preveure la despesa plurianual que es deriva del conveni, amb càrrec a les 
següents aplicacions pressupostàries:

Aplicació pressupostària Import anual Exercici comptable

La que correspongui 25.741,47 € + 10% IVA (si 
s’escau) 2024

La que correspongui 25.741,47 € + 10% IVA (si 
s’escau) 2025

La que correspongui 25.741,47 € + 10% IVA (si 
s’escau) 2026

La que correspongui 15.015,86 € + 10% IVA (si 
s’escau) 2027

QUART.- Adoptar les següents mesures en matèria de publicitat: publicació del conveni en 
el web municipal de l’Ajuntament de Molins de Rei (portal de transparència). 

CINQUÈ.- Notificar aquest acord a  la Direcció General de Formació Professional del  
Departament d’Educació, i  traslladar-ho als Negociat d’Educació, Intervenció, Tresoreria , 
Serveis Jurídics i Transparència. 

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem al punt 14, que diu «Aprovar...» Aprovació, no és 'aprovat el conveni' ni 'aprovar 
el conveni' és «Aprovació del conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Molins de Rei i 
el Departament d'Educació de la Generalitat de Catalunya per a la realització de 
programes de formació i inserció organitzats en la modalitat del Pla de transició al treball 
per al període 2024-2027». Fa l'explicació el regidor d'Educació. Senyor Lucas Ferro, 
endavant.

Sr. Ferro:

Presenta el punt 14 

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs obriríem el torn d'intervencions. Si no hi ha intervencions, passem a la 
votació d'aquest punt també. 

[Votació] 
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VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 7

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 3

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 18

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

En aquest moment s’incorpora a la sessió les regidores Sra. Esther Espinosa García 
i Sra. Eva Maria Janés Fraile.

15.- Aprovar la Declaració institucional de l’Ajuntament de Molins de Rei sobre el 8 
de març, Dia Internacional de les Dones 2024 (Expedient 2/2024/MOCIO).-

MOCIÓ

APROVAR LA DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE L’AJUNTAMENT DE MOLINS DE REI 
SOBRE EL 8 DE MARÇ, DIA INTERNACIONAL DE LES DONES 2024

El dia 8 de març es commemora el Dia Internacional de les Dones 2024. 

El text de la Declaració és el següent:

MANIFEST 8 DE MARÇ 2024 DIA INTERNACIONAL DE LES DONES  2024.

Perquè la igualtat, sigui una realitat

El 8 de març de 1857, les treballadores de la indústria tèxtil a Nova York van organitzar 
una vaga. Lluitaven per aconseguir salaris més justos i condicions laborals més humanes. 
Malgrat això, a l’inici de la vaga els agents de la policia les van detenir. 

51 anys després, el 8 de març de 1908, 15.000 dones sí que van poder sortir als carrers de 
Nova York per a exigir un augment de sou, menys hores de treball, dret al vot i prohibir el 
treball infantil. L'eslògan que van utilitzar va ser Pa i Roses, que representava la seguretat 
econòmica alimentària i la millora en la qualitat de vida. 
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El 25 de març de 1911 a la ciutat de Nova York, la fàbrica de camises Triangle 
Shirtwaist es va incendiar de matinada amb els treballadors i treballadores al seu interior. 
Els propietaris havien bloquejat tots els accessos al recinte per evitar robatoris. 146 
persones hi van morir, 123 n’eren dones. La víctima més gran tenia 43 anys i la més 
jove, 14 anys. Aquest fet va commocionar la societat i va impulsar les dones a continuar 
amb les reivindicacions. 

No va ser fins a aquest tràgic incendi que les lleis americanes sobre seguretat laboral no 
van evolucionar i el moviment feminista, que naixia l’any 1848 fruit de la indignació per la 
prohibició a opinar a la convenció Seneca Falls, va ressorgir. Les dones van encapçalar les 
lluites i paral·lelament l’internacionalisme obrer va reconèixer aquest fet com a punt 
d’inflexió per la lluita pels drets laborals de les dones. 

El 8 de març commemorem el Dia Internacional dels Drets de les Dones; una data 
d’homenatge al moviment feminista i també de reivindicació. I més de 110 anys després 
del famós incendi hem de continuar denunciant les discriminacions no només al mercat de 
treball (segregació horitzontal i vertical, bretxa salarial, sostres de vidre, terres 
enganxifosos...), sinó també les discriminacions estructurals que pateixen les dones 
només pel fet de ser dones. 

La UNESCO considera que totes les formes de discriminació envers les dones 
constitueixen directament, en si mateixes, violacions dels drets humans. El missatge és 
molt clar; les dones i els homes han de tenir els mateixos drets i les mateixes oportunitats. 
És un requisit bàsic per garantir la construcció d’un futur sostenible per a totes i tots. 

Cal seguir treballant des de tots els àmbits, en dur a terme accions dirigides a aconseguir 
una societat més igualitària i més justa, procurant els majors avenços socials, tant pels 
homes com per les dones. 

És en el mercat laboral on es detecten grans diferències. La taxa d’ocupació femenina és 
10 punts inferior a la masculina i, tot i la reforma laboral, les dones suposen el 75% de la 
població assalariada a jornada parcial per a poder tenir cura d’altres persones (menors, 
malalts, discapacitats o gent gran). Tant és així, que es calcula que si les dones que ara 
treballen a jornada parcial, ho fessin a temps complet, la bretxa salarial es reduiria en un 
60%, passant del 20,9% al 8,4%. 

La discriminació al mercat de treball és tant vertical com horitzontal. Hi ha sectors que 
estan completament feminitzats i, en conseqüència, precaritzats com és el sector de les 
cures o la neteja. D’altra banda, als sectors amb un salari mínim clarament per sota de la 
mitjana nacional, hi treballa un 41% de les dones assalariades. 

Tampoc ha millorat la segregació vertical, perquè les dones ocupen només el 6% de les 
direccions generals de les grans empreses espanyoles, ni tan sols arriba a la també trista 
mitjana europea del 8%. 

I que, si bé és cert que de mitjana, les dones  cobren un 20,9% menys, aquesta distància 
no és la mateixa al llarg de tota la vida, i s’accentua durant l’etapa reproductiva, fins a 
arribar al punt màxim en el moment de la jubilació (37,94%). És evident que la manca de 
coresponsabilitat a l’espai privat les penalitza.
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I és que, tot i els avenços en la cura dels fills i filles per part de les noves generacions, 
encara són majoria les dones que es fan càrrec de les persones dependents. El 95% de 
les persones que diuen reduir-se la jornada per cura d’infants, persones malaltes, persones 
amb discapacitats... són dones. 

La implicació dels homes en la cura de les persones dependents, sobretot dels infants, és 
imprescindible per superar la desigualtat laboral que pateixen les dones. Per acostar-nos a 
aquest objectiu, des de l’any 2021 els permisos de paternitat i maternitat són iguals. 

Tenim clar que més enllà del que suposa en l'àmbit laboral la implicació dels homes en la 
paternitat, pares i mares hem d’abordar la coresponsabilitat i ser conscients de l’impacte 
que aquesta té en la coeducació dels infants. Mentre els nens i nenes siguin educats en els 
rols de gènere tradicionals, difícilment creixeran creient en la igualtat efectiva entre homes i 
dones. 

A Molins de Rei, seguirem invertint en recursos, dedicació i esforços en:
· Incorporar la igualtat de gènere de manera transversal en les polítiques municipals, 

potenciant les accions del pla municipal d’igualtat, en especial la transversalitat i la 
formació del personal de l’ajuntament en perspectiva feminista i desenvolupar 
polítiques encaminades a fomentar l'ocupació, l'apoderament i l'educació per a la 
igualtat d'oportunitats.

· Garantir una comunicació, tant interna com externa, amb perspectiva de gènere a 
l’ens local, en especial fent difusió del Servei d’Atenció a la Dona i el Servei 
d’Atenció a Infants fills i filles de mares víctimes de violència masclista.

· Continuar incorporant la perspectiva feminista en l’atenció social a dones en 
situació de vulnerabilitat, com poden ser dones migrades o amb diversitat funcional.

· Continuar reforçant la perspectiva feminista en el disseny de la ciutat.
· Transmetre la cultura igualitària i l’eliminació de les discriminacions a través de la 

promoció de la coeducació i l’aprenentatge des de la perspectiva feminista.
· Consolidar la inclusió de la perspectiva de gènere a les accions municipals de 

promoció de la salut.
· Contribuir a visibilitzar l’esport lliure d’estereotips sexistes.
· Fomentar la participació ciutadana de les dones i la seva presència a la vida 

pública.
· Fomentar la coresponsabilitat i la redistribució igualitària del treball i els usos del 

temps de les dones i els homes.
· Per últim, i no menys important, amb tot el que suposa, continuar en la lluita contra 

la violència masclista al municipi i establir l’imaginari col·lectiu de tolerància 0.

Perquè la igualtat, sigui una realitat

Molins de Rei 8 de març de 2024

Per tot el que ha estat exposat, es sotmet a dictamen de la Comissió Informativa Àrea de 
Serveis a les Persones la proposta d’adopció al Ple de la Corporació dels acords següents:

Primer.- APROVAR la Declaració institucional de l’Ajuntament de Molins de Rei sobre el 8 
de març, Dia internacional de les Dones 2024.
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Segon.-. FER PÚBLICS aquests acords a través dels diferents mitjans de comunicació 
municipals de titularitat pública (Ràdio Molins de Rei, el web municipal i el butlletí El Balcó 
de la Vila).

Tercer.- TRASLLADAR aquest acord a la Generalitat de Catalunya, les Diputacions de 
Barcelona, Tarragona, Lleida i Girona.

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I passem ara al punt darrer dictaminat per les comissions informatives, que és el punt 15 
«Aprovar la declaració institucional de l'Ajuntament de Molins de Rei sobre el dia 8 de 
març, Dia Internacional de les Dones». I fa l'explicació la senyora Jessica Revestido, 
endavant.

Sra. Revestido:

Hola, sí, bon vespre a tothom. 

Presenta el punt 15 [El manifest el llegeixen les diferents regidores]

Sr. Alcalde:

Molt bé. Doncs, moltes gràcies. Ara entenc que no hi ha intervencions o hi ha 
intervencions? Entenc llegida la declaració i, per tant, passaríem a la seva votació, que sí 
que s'ha de votar. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

Sotmès a votació, el Ple de la Corporació aprova el present dictamen per unanimitat 
dels membres presents.

C – QÜESTIONS SOBREVINGUDES
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16.- Qüestions sobrevingudes.-

No n’hi han.

D – MOCIONS

17.- Moció conjunta dels Grups Municipals Enlaira Molins i Esquerra Republicana de 
Catalunya en suport a la pagesia catalana (Expedient 3/2024/MOCIO).-

MOCIÓ 

“MOCIÓ D’ENLAIRA MOLINS I ERC MOLINS DE REI EN SUPORT A LA PAGESIA 
CATALANA

Recentment hem tancat la 173a Fira de la Candelera, una fira exitosa que engalana la 
nostra vila i mostra el potencial del nostre teixit empresarial. Aquest any l’eix conductor ha 
sigut la innovació agrària amb un espai en el planter (Planter Innov@), on s’han pogut 
presentar projectes d’innovació agrària.

La paraula “agricultura” prové del llatí agrí, ‘camp de cultiu’, i de cultūra, ‘cultivar, cuidar’, 
paraules que per separat tenen un valor incalculable i que unides signifiquen cuidar de la 
nostra terra perquè aquesta ens regali els seus fruits més preuats.

Es fa difícil explicar com la pagesia catalana, sent un sector clau en la nostra societat, la 
maltractem i menystenim, des d’institucions, empreses i la societat en general, on només 
importa complir regulacions, mantenir preus baixos, tenir productes de temporada durant 
tot l’any, vinguin d’on vinguin i de la qualitat que sigui (això sí, que d’aspecte sigui maco 
per poder vendre).

Els demanem innovació, que es produeixi millor, que puguem tenir un producte de 
proximitat, amb múltiples varietats que omplin la nostra cistella per poder cuinar la nostra 
preuada dieta mediterrània, però a canvi no reben cap suport i cada dia és més difícil ja no 
fer negoci, sinó simplement sobreviure i mantenir els costos de la seva producció.

Una vila com Molins de Rei no pot mantenir-se’n al marge. Hem de fer costat a la pagesia 
molinenca, del Baix Llobregat i de Catalunya en general, i hem d’exigir, i autoexigir-nos, 
que se’ls doni suport, ara més que mai.

El canvi climàtic ens està transformant els paisatges, el color verd cada cop és més escàs i 
la pagesia ens ajuda mantenir aquesta barrera de lluita. No podem deixar-la sola; no lluita 
pels seus interessos: la poca que queda segueix insistint que si desapareix, no hi haurà 
marxa enrere i serà un cost molt alt que haurem d’assumir com a societat.

No demanen res més que els ho posem fàcil; les hores al sol, les jornades i setmanes 
interminables, l’estima a la terra, la inseguretat que la collita pot anar-se’n en orris amb el 
context climàtic actual, ja ho posen ells i elles.
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Des dels grups municipals d’Enlaira Molins i Esquerra Republicana, TOT EL NOSTRE 
RECONEIXEMENT I SUPORT A LA PAGESIA CATALANA. GRÀCIES, GRÀCIES I 
GRÀCIES!

Però no tot s’ha de quedar en agraïments o aplaudiments als tractors aquests dies de 
protestes. Cal anar més enllà.

Atès que el model familiar de pagesia, de petites i mitjanes explotacions arrelades al 
territori, és un model que cal preservar amb la priorització de polítiques públiques que 
contribueixin a dignificar-lo socialment i a fer-lo sostenible ambientalment i rendible 
econòmicament.

Atesa la contradicció que suposa votar favorablement a determinats acords de lliure 
comerç en el marc de les institucions europees i, a la vegada, denunciar la competència 
deslleial que suposa l'aplicació d'aquests acords amb l'entrada de productes agraris als 
quals se'ls ha aplicat condicions de producció socials i mediambientals desiguals.

Per tot això, ENLAIRA i Esquerra Republicana proposen al Ple de l’Ajuntament els
següents acords:

1- Mostrar el suport i l’agraïment a la pagesia catalana.

2- Instar el Govern de la Generalitat a treballar en el marc de la Taula Agrària i 
presentar les següents mesures de caràcter urgent per compensar, a curt 
termini, els greuges que pateix la pagesia:

a) Seguir augmentant la partida pressupostària d'acord amb les necessitats i la 
importància del sector agroalimentari català.

b) Iniciar una campanya de comunicació per prestigiar la pagesia i fomentar el 
consum de productes de proximitat.

c) Implementar un nou sistema per agilitzar el cobrament dels ajuts i estudiar la 
fórmula jurídica més adequada amb l'objectiu de poder anticipar-ne el 
pagament.

d) Publicar i donar compliment al calendari de pagaments dels ajuts que 
permeti al sector fer una previsió i aporti seguretat i estabilitat a les 
explotacions.

e) Estudiar la creació d'un fons agrari que actuï com a renda bàsica agrària, 
amb especial priorització envers les petites i mitjanes explotacions 
agroramaderes, que permeti avançar en la transformació del sector agrari 
cap a la sostenibilitat econòmica, social i ambiental, i amb l'objectiu 
d'assegurar-ne la viabilitat i fomentar el relleu generacional.

f) Augmentar les inversions estructurals relacionades amb la transformació 
agroalimentària catalana, com la creació i reforç d'estructures de 
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comercialització per afavorir la venda directa o de circuits curts, la millora de 
l'eficiència del regadiu per assegurar les collites, la reconversió de cultius per 
promoure la sobirania alimentària i l'adaptació al canvi climàtic, l'adaptació 
als nous requeriments normatius, la facilitació del relleu generacional, o el 
foment de projectes liderats per dones.

g) Habilitar una finestreta única per a tots els tràmits que possibiliti la 
simplificació i racionalització administrativa.

h) Impulsar una Xarxa Pública de Gestió i Acompanyament Agrària de caràcter 
comarcal que faciliti un servei d'acompanyament integral pròxim, àgil i 
transparent.

i) Revisar les restriccions previstes per a les diferents fases del Pla Especial 
de Sequera amb l'objectiu, d’una banda, de prioritzar les activitats 
econòmiques essencials com la pagesia i, de l'altra i al mateix temps, 
singularitzar aquestes restriccions per assegurar de manera preferent la 
sostenibilitat de la petita i mitjana pagesia.

3- Instar el Govern de l'Estat espanyol a:

a) Resoldre amb la màxima urgència les mancances de la Llei 16/2021, de 14 de 
desembre, de medidas para mejorar el funcionamiento de la cadena 
alimentaria en la seva funció essencial de controlar el preu de venda dels 
aliments en cada etapa de la cadena alimentària, perquè comporta un greu 
perjudici a la pagesia com a primera i imprescindible baula d’aquesta cadena.

b) Desenvolupar les modificacions legislatives necessàries per flexibilitzar les 
exigències comunitàries de la Unió Europea, des del punt de vista burocràtic i 
d'accés a les ajudes de la Política Agrària Comuna, per al petit i mitjà 
agricultor, ja que són actors clau per a la preservació de la sobirania 
alimentària dels nostres territoris.

c) Modificar els criteris de repartiment i distribució estatal dels recursos 
econòmics procedents de la PAC perquè es destinin en la seva majoria als 
petits i mitjans agricultors.

d) Emplaçar els eurodiputats catalans a treballar per acabar amb la competència 
deslleial que afecta la pagesia catalana.

4- Instar l’Ajuntament de Molins de Rei a:

a)   Reactivar el Consell Agrari de Molins de Rei, òrgan de caràcter consultiu, 
d’assessorament i de participació en matèria agrària de l’Ajuntament, amb 
dotació pressupostària, si calgués.

b)   Seguir impulsant iniciatives de suport, visualització i desenvolupament de la 
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pagesia, com ja s’està duent a terme en la Fira de Candelera, o en altres marcs 
o iniciatives possibles.

5- Comunicar l’acord a la Fundació Agrària de Molins de Rei, a la Unió de Pagesos i 
al Parc Agrari del Baix Llobregat.

6- Fer difusió de l’acord als diferents mitjans municipals i comarcals, tant públics 
com privats.

Molins de Rei, 20 de febrer de 2024”

PRESENTACIÓ I DELIBERACIONS

Sr. Alcalde:

I ara passem a les qüestions sobrevingudes, que recordo que no hi ha cap qüestió 
sobrevinguda. I, per tant, passem directament a les mocions, on sí que hi ha un punt, el 
dissetè, que és la «Moció conjunta dels grups municipals Enlaira Molins i Esquerra 
Republicana de Catalunya en suport a la pagesia catalana». I, tal com han verbalitzat, 
faran la lectura conjunta els dos grups ponents. Per tant, endavant.

Sra. Galobart:

Presenta el punt 17 

Sra. Espona:

Presenta el punt 17 

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. S'obriria el torn d'intervencions. Senyor Miguel Zaragoza, endavant.

Sr. Zaragoza:

Suposo que és un punt que a mi em toca parlar sempre. Bé, perquè com a fill de pagès 
que ha viscut tota la seva vida de la pagesia i d'un sector... Abans teníem un altre company 
en altres mandats, el Marc Regulà. En aquests moments podem parlar, per desgràcia, de 
pocs pagesos, tot i que a Molins de Rei els pocs que n'hi ha són importants i fan una feina 
espectacular en innovar i en models de gestió agrícola. I és veritat que el nostre municipi 
s'ha quedat petit, tot i que estem dins de l'Espai Protegit del Parc Agrari del Baix Llobregat. 
Nosaltres estem absolutament d'acord amb aquesta moció, però que, a més, té una 
diferència substancial en les manifestacions que es produeixen en altres llocs d'Europa. 
Cadascú té els seus motius, però hem pogut llegir les barbaritats o escoltar les barbaritats 
que alguns... que no sé si són del sector, parlen sobre l'Agenda 2030 i la seva abolició, 
negant la major sobre el canvi climàtic, que és un discurs que hem pogut veure i hi ha qui 
l'ha interioritzat i això és greu. I això aquí a Catalunya, no passa. Però només veure, per 
exemple, el reportatge que va fer ahir TV3 sobre el canvi i com ens costa a aquesta 
societat, als polítics, a tothom interioritzar coses. El canal de la Infanta, que va ser una fita 
històrica en aquell moment per poder irrigar el nostre marge fins a allò que aleshores era 
Hospitalet, ara és Barcelona, el que nosaltres veiem com a Zona Franca. Tota aquesta 
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zona de conreus es va poder regar gràcies a un canal que es diu així perquè en aquell 
moment venia aquella senyora, perquè no s'anava a dir així, s'anava a dir General 
Castaños, que era el governador civil, que tampoc... Bé, sí, va recolzar fer-ho i, al final, van 
decidir, bé, com ve li posem canal de la Infanta i al carrer del costat li deien General 
Castaños. Això perquè la gent entengui, perquè es diu general Castaños aquell carrer, 
perquè és aquesta la vinculació. Ni un euro ni un ral va posar l'Estat ni les administracions 
públiques al canal de la Infanta. Ho van pagar els propietaris dels camps, que encara és 
privat. És un canal que té una propietat privada. I ho dic perquè ahir sortia i explicaven els 
pagesos del canal de l'Urgell deien «Escolti, si és evident que fa falta una modernització 
que està valorada en 2.000 milions d'euros». I vam veure els dos exemples de com es 
treballa amb la no modernització amb reg per inundació, amb una sèrie de condicions que 
quan les veiem diem «carai, encara es pot fer això amb la situació de sequera que 
estem?» I vam veure com a la zona modernitzada es veia l'estalvi que produïa aquesta 
inversió que s'havia fet en aquella zona. 2.000 milions, que el que diuen és «No és que 
vulguem pagar, és que el que no té sentit és que les administracions no posin més diners». 
Perquè ningú qüestiona... Us imagineu que a nosaltres ens diuen «El metro, d'acord?, i el 
paguen els veïns que hi viuen allà, que paguin fer el metro». Ningú s'ho planteja. Ells ho 
deien, és que ens hem gastat 5.000 milions d'euros en fer el metro i aquí 2.000 milions 
d'euros en modernitzar una canalització com aquesta, que és un luxe tenir el component 
agrari que té aquest país, i que els hi deixin els recursos, que decideixin... I que no invertim 
en la mateixa manera en aquest sector. Jo crec que és evident que hi ha moltes coses a 
millorar. Jo crec que la moció ho deixa clar. Hi ha coses que s'ha de treballar molt, però és 
un sector que o el recolzem o quedarà reduït a no res. I aleshores aquí és quan direm 
ostres, no? És a dir, el problema no són només les inversions, el problema és com li dones 
continuïtat, que hi ha gent jove que vol continuar però no veuen sortida a aquests negocis. 
És a dir, si no ens qüestionem tot això quan ja passava... Imagineu que va ser el motor... 
Hi ha una època que l'agricultura és el motor del mateix molins de Rei i de les zones 
d'influència. Ara això és en les zones de Lleida, en aquest sentit, és una part important del 
seu motor. 

Hem de recordar que –això va passar una vegada–, la conselleria d'Agricultura sempre ha 
estat a Barcelona. Són aquestes coses que tenim quan parlem de la descentralització, va 
haver-hi un govern tripartit que va dir «No, no, la portem a Lleida, que és on realment viuen 
l'agricultura i tal». Va durar el que va durar el tripartit. Després va tornar. Bé, doncs, són 
aquestes coses que segurament hem de reivindicar. 

Escolteu, nosaltres el que us proposàvem era el tema del lliure comerç. Jo crec que la 
reivindicació, quina ha de ser? Bé, el que no pot ser és que tinguem acords de lliure 
comerç en què els nostres països han de contribuir o fer una sèrie de condicions que 
d'altres països no compleixen. Si la clau és aquesta. És a dir, cap problema en que hi hagi 
lliure comerç, però ells han de tenir una sèrie de condicions amb els mateixos nivells 
d'exigència que tenim aquí. I aquesta és la clau. Amb la qual cosa, nosaltres l'únic que us 
demanem és treure aquesta part.

Sr. Alcalde:

Més intervencions? Senyor Ramon Sánchez, endavant.

Sr. Sánchez:

Gràcies. Bé, som conscients que la pagesia fa massa anys que estan patint uns preus sota 
cost, que estan treballant amb una burocràcia i una paperassa que els ofega, que es 
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permet que entrin productes de fora de la Unió Europea als quals no s'exigeixen els 
mateixos requisits ambientals que els que elaborem aquí, que pateixen també plagues de 
fauna que ni es resolen ni compensen, tampoc els danys. I ara arriben les restriccions per 
sequera, que han estat la gota que ha fet vessar el got. Els pagesos necessiten preus 
justos i millora d'incentius fiscals, reducció de la burocràcia, mateixos requisits 
mediambientals entre els productes de fora de la Unió Europea i els que elaborem aquí, fer 
front a les plagues per fauna, ajuts davant la sequera per garantir la supervivència dels 
cultius i continuïtat de les explotacions agràries i ramaderes, cobrar urgentment els ajuts 
pendents, especialment els relatius als ecorègims de la PAC, assegurar el relleu 
generacional. 

La pagesia necessita acords comercials amb el món, cal prioritzar els acords comercials 
amb països que siguin democràtics i que hi hagi reciprocitat, que no es puguin importar 
productes que no compleixen els mateixos requisits ambientals exigits a Catalunya. No 
parlem només d'importar. Hi ha molta agricultura i ramaderia d'aquest país que necessita 
exportar, comercialitzar i estar oberts al món. I hem parlat de la finestreta única en aquesta 
moció. Només recordar una qüestió, el juny-juliol del 2023 ja es va consensuar un 
document on la finestreta única era el punt estrella i encara no se n'ha fet res. Per tant, 
emplaçar les administracions que comencin ja a posar fil a l'agulla a aquesta finestreta 
única per tal de desenvolupar-la. 

I nosaltres, en aquest sentit, presentarem una esmena també en l'acord 4, lletra B, on diu 
«Seguir impulsant iniciatives de suport, visualització i desenvolupament de la pagesia com 
ja s'està duent a terme a la Fira de Candelera», nosaltres hi afegiríem «Recuperar de cara 
a les 174 edició de la Fira de Candelera la mostra de bestiar». Aquesta seria la nostra 
proposta d'esmena.

Sr. Ferro:

Mira, crec que l'última llei del Govern del president Torra va ser la llei de facilitació 
econòmica amb la finestreta única. Es va convocar fa jo crec que un any o dos una taula 
que es deia la Taula per a la desburocratització de la pagesia, que haver de fer una taula 
per a la desburocratització de la pagesia, segurament, és la solució més burocràtica que se 
li podia haver ocorregut a ningú. No hi ha finestreta única i no hi ha mecanismes de 
desburocratització de la pagesia. I és fumut, perquè és veritat que produir aliments exigeix 
una sèrie de controls ambientals, ecològics, de qualitat que, evidentment, exigim com a 
ciutadans i exigim moltes vegades com a consumidors. Però també és un sector, primer, 
on hi ha una bretxa digital enorme, és un sector profundament envellit, sense relleu 
generacional i és un sector que cada tràmit necessita un gestor que li faci pràcticament i 
que n'ha de fer molts. I crec que l'Administració Pública hauria de tenir no només una 
finestreta única que evités entregar dades duplicades, etcètera, sinó la voluntat de treballar 
en com reduir l'esforç que li suposa a un productor d'aliments, sigui ramader sigui 
agricultors, el fet d'haver de complimentar tots aquests tràmits. 

Jo crec que el sector de la pagesia, jo no soc tan lliurecanvista com alguns i, per tant, no 
em molesta tant. Crec que el sector de la pagesia demostra que hi ha dos sectors de 
perdedors de tot aquest cicle econòmic, els que van perdre molt amb la crisi financera del 
2008, la majoria d'assalariats d'aquest país que han perdut capacitat econòmica, però 
també els perdedors de la globalització. Hi ha sectors productius que sigui com a 
empresaris sigui com a autònoms sigui com a assalariats han perdut valor fruit de la 
globalització. I crec que això mereix una reflexió a banda. Perquè el problema de la 
pagesia no és només el futur complicat que té per l'emergència climàtica, la factura que ja 
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està tenint l'emergència climàtica, en gran part especialment del sector agrícola, sinó que 
té productes valoritzats pel mercat mateix, per la mateixa competència internacional pels 
mercats, moltes vegades en condicions diferents, amb requisits diferents i que li afecta a la 
importació, però que no hem d'oblidar que especialment el sector ramader de Catalunya és 
un sector fonamentalment exportador i que si ha pogut sobreviure, ha sigut exportant 
pràcticament el 80 % del que produeix. Jo crec que mereix un debat. Crec que mereix 
també que els municipis que formem part del Parc Agrari, que tenim espais agraris siguem 
capaços de cercar solucions de proximitat i siguem capaços de construir complicitats de 
proximitat, perquè segurament tindrem capacitat de construir petites respostes. I en això 
estic molt d'acord amb la moció i, per tant, hi votarem a favor.

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Doncs, ara seria el moment de tancar el torn d'intervencions els dos 
ponents, també agraint les respostes a les esmenes presentades perquè ens puguem 
posicionar la resta de grups.

Sra. Espona:

Bé, no sé de què anava, però, en tot cas, no ho sé, és que a vegades se m'escapen els 
diàlegs.

Sr. Alcalde:

Hi ha hagut dues propostes...

Sra. Espona:

Sí, no, no. Això sí.

Sr. Alcalde:

d'esmenes i, per tant... 

Sra. Espona:

No, no, d'això estic al cas. 

Sr. Alcalde:

volem saber si s'accepta o no per...

Sra. Espona:

Era un diàleg paral·lel que hi havia, que és el que m'estava perdent. A veure, pel que fa a 
la proposta que dèieu, és un punt que diu «Paralitzar la negociació d'acords de lliure 
comerç amb tercers països, aplicar més control a les importacions i establir les clàusules 
mirall en el comerç en països fora de la Unió Europea, com també emplaçar els 
eurodiputats catalans a treballar per acabar amb la competència deslleial que afecta la 
pagesia catalana». Entenc que aquesta última part sí que la mantindríeu, la de que 
«emplacem els eurodiputats catalans a treballar per acabar amb la competència deslleial 
que afecta la pagesia catalana». D'acord? Perquè si no, aleshores sí que perd part del 
sentit que tenia aquest punt. D'acord? En tot cas, parlo per mi perquè, és clar, ara la 
distància tampoc ens podem comunicar. En tot cas, la voluntat del nostre grup a l'hora 



Secretaria
2/2024/PLE

28 de febrer de 2024

Pàg. 105/114

Pl. Catalunya, 1  | 08750 Molins de Rei
Tel. 93 680 33 40 | ajuntament@molinsderei.cat

d'incorporar, bé, aquests possibles acords a votar, de la qual cosa agraïm la facilitat que 
ens ha posat la regidora Meritxell Galobart per fer-ho, anava en la línia que treballin junts 
tots els qui han de treballar per solucionar la situació de la pagesia i, per tant, per això hi ha 
deures per a tothom, per dir-ho d'alguna manera, per a la Generalitat, per a l'Estat 
espanyol i, òbviament, amb la part que ens correspongui a nosaltres com a municipi, 
també. Per això també acceptem de perdre una part que deia aquest article o aquesta 
proposta, tot i mantenir, doncs, l'última que ens sembla que és el mínim que sí que hauria 
de sortir. D'acord? Tu contestes, deies, la part de... Si no. Si no, bé... No, endavant. Si no... 
A veure, l'altra proposta era incorporar «Recuperar de cara la 174 edició de la Fira de la 
Candelera la Mostra de Bestiar», en majúscules. La mostra... No? Podria ser una, no? Bé, 
és clar, jo soc del ram de com diem les coses i, aleshores, és clar, no és el mateix dir la 
mostra de bestiar, que per mi té un referent determinat amb l'exposició d'animals d'una 
manera determinada. Jo en aquest cas no hi estaria d'acord i entenc que estem obrint un 
meló que no és on toca. Jo proposaria, en la línia d'intentar aquesta entesa comuna 
perquè tots puguem votar a favor d'això, proposaria «Recuperant de cara a la 174 edició 
de la Fira de la Candelera presència d'animals en condicions dignes per a ells». I d'aquí a 
la 174 el Comitè Executiu, que... Això és molt ampli, e? Presència d'animals no vull dir un 
zoo, vull dir que es miri en d'altres fires com es fa, si és que es pot fer, i si no es pot fer, 
doncs, que valorin. Això és una moció que anava cap a la pagesia. És a dir... Sí, però, en 
tot cas, tenint en compte el que estic proposant. Ara sí que parlo en singular, perquè no he 
tingut temps de consensuar res i he de tirar pel dret. Veig que hi ha, doncs, enrenou i 
paraules. Jo tanco. I, en tot cas...

Sr. Alcalde:

Doncs, llavors entrem en la negociació. Demanem un vot per separat d'aquest punt, on 
llavors ja els hi anunciem, els grups del Govern es posicionarà en contra específicament 
d'aquest punt i mantindríem el vot a favor de la resta de la moció, perquè entenem que 
aquest aspecte a introduir perverteix el sentit d'aquesta moció, que és un suport a la 
pagesia catalana. Introduir ara un tema que pot haver provocat o no enrenou en la darrera 
Fira Candelera, que hem sabut tot just ara fa cinc minuts, que fa cinc minuts hem sabut, no 
ve a fil d'aprofitar aquesta moció. Per tant, no passa res, demanem als grups ponents, per 
tant, que ens deixin posicionar als grups de Govern en aquest punt concret i en la resta 
ens deixin posicionar tal com volien posicionar-nos a favor de la moció.

Sr. Sánchez:

Nosaltres entenem que en aquestes manifestacions que hi ha hagut aquests darrers dies, 
la pagesia s'ha manifestat en el seu ampli espectre, pagesia i ramaderia. I, per tant, són 
molt els ramaders que s'han manifestat demanant el que estem demanant aquí. I això el 
que posava en valor és que la nostra proposta és recuperar un dels elements tradicionals 
de la Fira de la Candelera, que és la nostra de bestiar. Sigui com sigui, m'és absolutament 
igual, però realment que la mostra bestiar continuï sent present a la Fira de Candelera, 
perquè és una manera de donar suport també a la nostra pagesia i ramaderia. I creiem i 
entenem que aquesta votació s'ha de votar en el seu conjunt. Amb la ramaderia i la 
pagesia no hi ha terme mig o s'hi està o no s'hi està. No val això de votar elements que 
creiem que... Bé, en tot cas, deu ser el teu posicionament. Entenem que tenir animals a la 
Fira de la Candelera, com és un element de promoció de la ramaderia, creiem que és 
important, si més no des del punt de vista d'Ara Molins. En el cas d'En Comú Podem, 
potser no.

Sr. Alcalde:
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Hi ha una qüestió i és que el debat ja l'hem fet. Malauradament, aquí jo crec que a la 
propera Junta de Portaveus ens obligarà a fer una reflexió conjuntament per facilitar-me a 
mi la moderació mateixa del debat i el posicionament dels grups. Sabem que les propostes 
es poden fer fins a última hora, però, home, una proposta d'aquest tipus demanem que es 
comuniqui, i que pot canviar el sentit de la moció, que s'hagués explicat abans i aquest no 
ha estat el cas.

Sra. Galobart:

Em pots donar el torn? D'acord, jo vull ser justa i explicar-ho. Amb tu vam parlar ahir i hem 
parlat aquest matí. Per tant, el vostre posicionament nosaltres el teníem clar. Però també 
m'agrada ser justa, és veritat, ells ens ho han donat a un minut del Ple, vull dir. Jo vull ser 
justa i m'agrada dir les coses. Vull dir des dels socialistes –En Comú Podem no havíem 
parlat amb vosaltres, no ens truqueu mai, joder, és broma–, però vull dir que sí que és 
veritat que el Xavi i jo ahir al vespre vam parlar. Jo li vaig comunicar de seguida a la Marta 
el vostre posicionament i que estàveu d'acord sempre que tanquéssim aquest punt. 
Aquesta tarda una hora i pico abans d'entrar al Ple, hem parlat. Sí que és veritat que Ara 
Molins ens ha donat la moció un minut abans del Ple. Només aclarir això. Per tant, jo...

Sr. Alcalde:

Però, si em permeten, un segon, perquè això ho hem de matar i no podem estar així. Jo, 
per clarificar això, saben que el nostre posicionament tampoc era... És a dir, un segon, si 
us plau, un segon. Respecte a l'al·lusió que s'ha fet, nosaltres igualment vam fer un 
comentari de «estaríem més còmodes si això es modifiqués, però tampoc anava a canviar 
substancialment el nostre posicionament». Saben que ahir ja vam dir que nosaltres estem 
a favor d'aquesta moció. Ara, amb l'aportació que s'acaba de fer ara, nosaltres no hi 
estarem d'acord. Per això demanem el vot per separat. Tenim diverses opcions a partir 
d'aquí, des de fer un recés fins a deixar sobre la taula o que donin una resposta sobre si 
s'accepta o no aquest vot per separat. Són les tres opcions que a hores d'ara tenim, però 
el debat no es pot allargar. I la decisió de què es fa la tenen els grups ponents. [Sense so] 
No, ara una cosa. [Sense so] 

Sra. Espona:

Es que per això he preguntat si engegava o no, però... A mi em dol moltíssim que no es 
voti la moció conjuntament, em dol molt personalment, perquè en vam estar parlant de si 
podia existir aquesta possibilitat que es votessin els punts per separat i és una opció que 
sabeu els que heu compartit amb mi el mandat anterior, que no en soc gens partidària, 
perquè al final no saps què acabes aprovant i què no. Si la condició ha de ser que digui la 
mostra de bestiar, jo tampoc no hi estic d'acord que hi surti, perquè la mostra de bestiar 
tindrà una connotació que no és la que estem dient ara en aquest moment. La mostra de 
bestiar s'interpretarà com el que s'ha fet fins a aquest moment i ho lamento, però jo no vull 
entrar en aquest debat en aquest moment. M'agradaria entrar-hi, però no en aquest 
moment, perquè aquesta moció anava en una altra línia. Ara, si tots admeteu que surti 
«presència d'animalons», jo aleshores em quedo la mar de tranquil·la, però la mostra de 
bestiar jo no hi estic d'acord, perquè sé que això em tornarà com un bumerang en un 
moment determinat i no era aquesta la intenció.

Sr. Sánchez:

Com a grup que presenta l'esmena, acceptem que allà pugui posar la presència d'animals 
a la Candelera.
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Sr. Alcalde:

Nosaltres ja els hi avisem, ni en aquest format ho acceptem i els ho hem dit molt 
clarament. Per tant, qualsevol referència als animals que té una altra connotació i que no 
va en la línia del suport a la pagesia, no l'acceptem. Podem fer un recés de tres minuts si 
volem, cap problema. [Pausa] 

Molt bé, doncs...

Sra. Galobart:

Bé, hem decidit que es faci el vot per separat.

Sr. Alcalde:

Molt bé, doncs... Que decideixo jo quan acaba. Escolteu, estem en serio o en broma, 
perquè soc molt lax amb els temps d'intervenció. Ara a veure si serem laxes, no laxes amb 
el tema del recés, si us plau. No, no, no, no, no, no, perquè no, no, no, no, no, no, no, no, 
no. Cap problema. A partir d'ara engegarem un cronòmetre en totes les intervencions i 
començant per vostè, senyor Sánchez, que avui s'ha excedit en més d'una ocasió del 
temps que tenia. A partir d'ara, fem la votació. Per tant, votarem tots els punts primer i 
després el vot que s'ha introduït per separat. El vot que s'ha introduït a proposta de 
l'esmena del grup municipal Ara Molins. Per tant, votem tot el conjunt de la moció. 

[Votació] 

VOTACIÓ:

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8

EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 20

I ara es vota l'esmena presentada pel grup municipal de l'Ara. 

[Votació] 

VOTACIÓ DE LES ESMENES

Grup Municipal Vots a favor Vots en contra Abstencions

PSC-CP 8
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EN COMU PODEM 2

ERC 5

ARA MOLINS 4

ENLAIRA MOLINS-CM 1

Total 4 10 6

Presentades altres propostes pels grups municipals i que no prosperen, el ple de la 
Corporació acorda aprovar la  present moció per unanimitat dels membres presents.

18.- Precs i preguntes.-

Grup Municipal d’ERC:

Pregunta:

El febrer de fa dos anys, el Ple va aprovar una moció de suport al català també en l’oferta 
de bibliografia de ficció en català a la biblioteca municipal. En concret:

· Utilitzar tots els recursos disponibles, inclosa l’aportació municipal, per augmentar 
progressivament en un temps raonable fins, com a mínim, igualar la proporció de 
volums en català respecte del castellà pel que fa al fons bibliogràfic per a adults de 
ficció.

· Establir, conjuntament amb la direcció de la Biblioteca, l’increment anual de la 
proporció de llibres de ficció per a adults en català.

Sol·licitem l’actualització de les dades que se’ns van facilitar en aquell moment i la 
incorporació de recursos en el proper Pressupost Municipal per poder complir amb el que 
es va aprovar a la moció.

Resposta:

Aquesta pregunta va ser contestat per la Sra. Ainoa García, regidora de Cultura, en 
el marc del mateix Ple.

Pregunta:

En el primer Ple ordinari d’aquest mandat, el del mes de juliol, vam formular la pregunta 
sobre les actuacions previstes amb relació a l’eliminació del cablejat. En aquest mateix Ple 
se’ns va contestar que properament es convocaria una reunió per parlar d’unes primeres 
actuacions.

Voldríem saber quan es concretarà aquesta trobada o si ja hi ha alguna iniciativa prevista.

Resposta:
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Aquesta prec va ser contestada per la Sra. Esther Espinosa, regidora d’Espai Públic i 
Mobilitat, en el marc del mateix Ple.

PREC DEL GRUP MUNICIPAL ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA SOBRE 
LA CONSTRUCCIÓ D’ UNA PISTA POLIESPORTIVA EN UNA ESCOLA DE MOLINS DE 
REI PER AMPLIAR L'ESPAI D'ENTRENAMENT I ESPORTIU.

Sr. Alcalde:

D'acord? Hem acabat el debat d'aquesta moció i la pregunta. Passem al punt divuitè de 
l'ordre del dia, de «Precs i preguntes». És el moment que facin els grups municipals les 
preguntes, prèvia entrega de les respostes pendents. Endavant. Tenen preguntes a 
formular? Endavant.

Sra. Campmajó:

Perdó, perdó, és un prec, és que no era una pregunta. Bé, doncs, a la darrera reunió 
informativa de l'Ajuntament amb els grups de l'oposició i segons el Govern, també ha 
informat a les associacions esportives de Molins de Rei, l'actual Govern està estudiant i 
preveu construir una pista poliesportiva en una escola de Molins de Rei per ampliar l'espai 
d'entrenament i esportiu, perquè es necessita i perquè és una demanda de les entitats 
esportives des de fa molts anys. Els terminis exposats fan preveure que la instal·lació 
podria estar en funcionament la temporada 2027-2028. Com que aquest projecte permetrà 
millorar la pràctica esportiva en el global del municipi, a Esquerra Republicana hi estem a 
favor i acompanyarem el Govern en el que calgui perquè aquesta instal·lació sigui una 
realitat per a Molins de Rei. Ara cal sumar esforços i posar-nos a treballar. 

Pel que fa al pressupost, tenim instruments en el programa general d'inversions de la 
Diputació de Barcelona per sol·licitar una subvenció de les quals s'atorguen per a projectes 
d'inversions, que s'han d'executar dins el pla de mandat dels anys 2024-2027. Aquest pla 
d'inversions està previst que s'aprovi el proper mes de març. Per tant, passat el termini de 
publicació al DOGC ja es podrà sol·licitar. A Molins encara no tenim una proposta de 
pressupostos per decidir on hem de fer les inversions i, a hores d'ara, es fa difícil acotar-lo. 
En tot cas, considerem que aquesta és una de les inversions importants per a aquest 
mandat, que, si pot ser subvencionada per la Diputació, ajudarà a no tocar tantes partides 
del nostre pressupost municipal ordinari. El nostre prec és que ara no s'aturin, tenen 
instruments per fer-ho possible, tindran el nostre suport, no poden deixar passar més anys.

Sr. Alcalde:

Bé, vagin demanant-se'l entre vostès mateixos. Endavant, sí.

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL ENLAIRA MOLINS RESPECTE DELS DOS 
MUSEUS DE MOLINS DE REI

Sra. Galobart:

Bé, jo crec que començaré al revés, amb una pregunta respecte dels dos museus que 
tenim ara. Com queda el vincle dels dos museus? Hi ha un on no participa el Consell 
Rector del Museu ni els Amics del Museu? És una pregunta. Per què es prenen decisions 
sobre el museu sense passar pel Consell Rector? i, per tant, demanem al Govern 
municipal i a l'alcalde que rectifiqui el seu capteniment actual en les formes i polítiques 
respecte del museu, potser museus municipals, i que l'Ajuntament passi a decidir les seves 
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accions i les polítiques museístiques via el Consell Rector, que és el que en el seu moment 
es va aprovar en aquest Ple i que estem convençuts que és el millor per a la vila i el que 
vol la majoria de la gent de Molins de Rei.

Sr. Alcalde:

Però això ha estat un prec, no ha estat una pregunta?

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL ARA MOLINS SOBRE EL PIPI CAN DEL PARC 
DEL BAIX LLOBREGAT

Sra. Segovia:

Jo. Durant el darrer mes, hi ha hagut dos casos d'un gos que al pipican del parc del Baix 
Llobregat –ho portes tu, no?– s'han trencat una pota perquè hi ha molts forats. Llavors, la 
nostra pregunta és quin tipus de manteniment es fan en els pipicans o si s'ha de demanar 
un... Bé, no ho sé.

PREGUNTA DEL GRUP MUNICIPAL ARA MOLINS SOBRE SI HI HA PREVIST 
PREVIST FER ALGUNA ACTUACIÓ DURANT AQUEST MANDAT AL CARRER 
NOSTRA SENYORA DE LOURDES, AL BARRI DE L'ÀNGEL

Sr. Fabra:

Bon vespre. Jo tinc una pregunta per a la regidoria de Mobilitat i és si es té previst fer 
alguna actuació durant aquest mandat al carrer Nostra Senyora de Lourdes, al barri de 
l'Àngel, per fer-lo de doble sentit o facilitar la circulació, perquè ara mateix no s'aprofita al 
cent per cent el vial, sobretot a l'hora d'entrar al barri.

PREC DEL GRUP MUNICIPAL ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA SOBRE 
UNA MOCIÓ DE SUPORT AL CATALÀ APROVADA EN UN PLE DE FA DOS ANYS

Sra. Cabral:

El febrer de fa dos anys, el Ple va aprovar una moció de suport al català, també amb 
l'oferta de bibliografia de ficció en català a la biblioteca municipal. En concret, utilitzar tots 
els recursos disponibles, inclosa l'aportació municipal, per augmentar progressivament en 
un temps raonable fins, com a mínim, igualar la proporció de volums en català respecte del 
castellà per fer que el fons bibliogràfic per a adults de ficció; establir, conjuntament amb la 
direcció de la biblioteca, l'increment anual de la proporció de llibres de ficció per a adults en 
català. Sol·licitem l'actualització de les dades que es van sol·licitar en aquell moment i la 
incorporació de recursos en el proper pressupost municipal per poder complir amb el que 
es va aprovar a la moció. 

PREC DEL GRUP MUNICIPAL ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA SOBRE 
LES ACTUACIONS PREVISTES AMB RELACIÓ A L'ELIMINACIÓ DEL CABLEJAT

Sra. Cabral:

Una altra. En el primer ple ordinari d'aquest mandat del mes de juliol vam formular la 
pregunta sobre les actuacions previstes amb relació a l'eliminació del cablejat. En aquell 
mateix Ple se'm va contestar que properament es convocaria una reunió per parlar d'unes 
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primeres actuacions. Voldríem saber quan es concretarà aquesta trobada o si ja hi ha 
alguna iniciativa prevista.

Sr. Alcalde:

No hi ha més preguntes? No? Doncs, si hi ha algun company de Govern que vulgui 
respondre. Endavant.

Sra. Garcia:

Doncs, si us sembla, començo jo contestant la pregunta que ha fet Esquerra Republicana 
sobre la moció del 2021 sobre la biblioteca, ja que la van entrar per escrit. Com ja hem 
comentat amb la portaveu, us passaré totes les dades via mail, perquè són dades força 
feixugues, però sí comentar que s'ha incrementat el fons en català. Per donar-vos alguns 
exemples, quant al còmic adult, s'ha incrementat un 54 %, quant a la narrativa, un 43 %, i 
així successivament. Però, com deia, us passarem totes les dades en concret perquè 
pugueu fer la comparació del 2021 respecte dades d'ahir mateix. I quant al pressupost, 
només dos dades, el 2021 teníem una despesa en adquisició de fons bibliotecari de 16.350 
euros i els últims dos anys, tant el 2022 com el 2023, hem gastat 20.000 euros en 
l'adquisició del fons bibliotecari.

Sra. Espinosa:

Respecte del tema dels correcan, en general, perquè en aquest cas parles del de la 
Mariona... Del de la Mariona, no, del Parc Llobregat, però t’ho comento tot. Des de 
Molivers es fa el manteniment d'aquestes zones, us passaré un quadre amb totes les 
actuacions que han anat fent. Estem en contacte amb persones que fan ús d'aquestes 
instal·lacions. I sí que és veritat que el que veiem i el que ens comenten és que és igual, 
vull dir, tu vas, tapes als forats, però la tendència del gos és que quan està jugant a un lloc 
a on hi ha terra, és que tu et tapes el forat, però als cinc minuts torna a fer el forat. Sí que 
amb aquestes persones hem parlat que elles mateixes moltes vegades fan el trasllat a les 
persones propietàries de gossos, que ells també ho són, que si veuen que els seus... 
Perquè no estem cada dia tapant forats. Que si veuen que el seu gos ha fet un... Hi ha que 
no tenen manies, però hi ha que es posen allà i és que trobarien petroli, vull dir que van 
escarbant i trobarien petroli. 

Aleshores, sí que se'ls hi demana que si veuen que el seu gos té el costum de fer forats, 
que ells mateixos tapin el forat. Però, en tot cas, et passaré tot el llistat d'actuacions. La 
setmana passada es va fer una actuació al correcan del Parc del Llobregat i al de la Riera 
Bonet fent una aportació extra de terra. Però, vull dir, ja et dic, et passaré el llistat. 

I sí, l'altre era el tema de l'eliminació del cablejat. Mirarem que en els propers mesos, en 
dos o tres mesos, encara que sigui a la informativa, portem aquest punt del tema del 
cablejat. Si no és a informativa, us convocarem, mirarem de buscar algun dia per a 
vosaltres per facilitar-vos també que no s'acumulin tampoc moltes reunions. D'acord? 

Ah, bé, jo crec que és més que... Bé, que sí, que s'està treballant per fer el tema del doble 
sentit, però sí que és veritat que suposa tot un tema d'eliminació de tot el talús que hi ha a 
Nostra Senyora de Lourdes.

Sr. Alcalde:
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Crec que no queda cap més petició, tret la de la senyora Meritxell Galobart, que jo mateix... 
Ja la respondrem per escrit, però tres apunts. Una cosa és l'establiment del servei que es 
fa sobre els serveis dels museus. Una altra cosa és l'encàrrec de la posada en marxa del 
Museu del Renaixement, que es fa a l'empresa Molivers. I una altra cosa és el Consell 
Rector del Museu, que és el nivell de governança del Museu Municipal. Barrejar els tres 
conceptes en aquesta pregunta és el que segurament dona confusió, però són tres 
aspectes molt diferenciats. Per tant, no s'ha pres cap decisió que fos del Museu Municipal 
fora del Consell Rector. Les decisions que s'han pres tenen a veure amb el Museu del 
Renaixement, del qual la governança no està regida pel Consell Rector del Museu. A partir 
d'aquí... No, no, no. Per tant, a partir d'aquí, evidentment, saben del compromís de tornar a 
convocar el Consell Rector del Museu i d'anar informant, evidentment, de com va l'evolució 
de la posada en marxa del Museu del Renaixement. 

Bé, si no hi ha... Bé, és un prec, per tant... Un prec, prenem nota. Però, segurament, amb 
aquest prec ens posarem bastant d'acord indistintament de la font de finançament, però 
sobre l'objectiu del fons segurament ens hi posarem molt d'acord. Per tant, queden 
respostes les preguntes. 

19.-Torn obert de paraules.-

Sr. Alcalde:

Passem al punt 19 de l'ordre del dia, que és el «Torn obert de paraules». I, per tant, entenc 
que sí que es prendrà la paraula. Un segon, un segons, que li donin el micro. Un segon. Sí, 
però previ micròfon.

Sra. Escamilla (Públic):

[Sense so]

Sr. Alcalde:

Moltes gràcies. Endavant, senyor regidor de Recursos Humans.

Sr. Zaragoza:

Soc el regidor de Recursos Humans, o sigui, el responsable de la política de recursos 
humans, delegada per l'alcalde. I respectant la feina, la història, tot el que s'ha explicat. Jo, 
res a dir, perquè, a més, és que cadascú té... Jo crec que ningú d'aquí qüestionem ni el 
tempo ni la dedicació de cap dels treballadors municipals, sempre l'hem explicat i sempre 
l'hem agraït. No és un debat, d'acord? No es un debate y, entonces, explico. Y nosotros, 
como representantes públicos, a l'Ajuntament, els regidors i l'alcalde tenen l'obligació de 
complir i fer complir la llei. D'acord? Ni que sigui per un dia, ni que sigui perquè algú posa 
una multa, ni que sigui perquè algú posa una multa que tingui tota la raó del món. Perquè 
potser en la seva raó ell digui que aquella multa no ha de ser, però nosaltres tenim 
l'obligació de fer i tramitar els procediments com som, perquè ho marca la llei, no perquè 
ho inventi l'alcalde o perquè ho vulgui fer qualsevol dels regidors que estem aquí. 

El que demano també és un cert respecte a la resta de companys i a la normativa vigent 
quan diu... Escolta, si per vuit dies no tens dret a un tema, no ho decideix ni l'alcalde, ni el 
regidor de Recursos humans, ni cap dels regidors que estem aquí. Si hi ha una sentència 
del Tribunal Suprem que diu que no es té dret a una cosa que diu el conveni que se li ha 
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donat a altres companys laborals, no funcionaris, que hi ha sentències... Jo, diguem-ne 
ara...

Sr. Alcalde:

Li demano ara, senyor Zaragoza...

Sr. Zaragoza:

...hi ha una cosa que és bastant... Perdona, eh? No, no, no, no, no, no. Jo tinc la sentència, 
aquí... Bé, mira, és molt fàcil. Hi ha altres companys de l'Ajuntament que van presentar un 
contenciós pel mateix motiu i el tribunal els hi va denegar. Tots són alts funcionaris. Una 
altra cosa són els laborals. És a dir... Bé, miri, hi ha una cosa que es diu contenciós 
administratiu, si consideres que hi ha un contenciós administratiu que vols presentar, el 
presentes i nosaltres sempre l'hem respost, sempre, a tots els treballadors municipals quan 
va passar això que ens ho demanaven, funcionaris de carrera, que hi ha una sentència, 
n'hi ha diverses. I hi ha una sentència del Tribunal Suprem que diu que això no pot ser i ja 
està. Aleshores, si hi ha una sentència que diu que fos el contrari, estaria molt bé, perquè 
generaria una jurisprudència que no existeix, perquè la que marca és la del Tribunal 
Suprem.

I no val a dir coses aquí que no són així, que no són veritat. I si no, escolta, anem a un 
contenciós, presentes un contenciós. I si et donen la raó, fantàstic, vens aquí i tal. No 
podem deixar el dubte damunt de la taula de la feina que fan la resta de tècnics municipals, 
qüestionar quan ens interessa la feina que fan determinats tècnics municipals. Com jo no 
qüestiono la feina que has fet tu durant molts anys i la dedicació fantàstica i meravellosa 
que has cap a aquest l'Ajuntament, però la normativa és per complir-la, la llei és per fer-la 
complir. I si hi ha alguna cosa que està malament i no estàs d'acord, i és legítim, de veritat, 
no ho resol ni l'alcalde ni el regidor de Recursos Humans ni la sala de plens, ho resol un 
jutge i ja està. I no fa falta que entrem en un debat de si jo tinc la raó o no tinc la raó. 
Nosaltres el que tenim és assessoraments tècnics, perquè nosaltres no hi entrem en més.

Sr. Alcalde:

No, no, no, no. Aquí no hi ha debat. Aquí ja ha fet la seva exposició. No, no, no, no, no, no, 
no. No, no, si us plau. Hem dit que no es pot parlar i el que s'ha dit... Si us plau, Paqui. 
Senyora Escamilla, si us plau.

Sra. Escamilla (Públic):

Los que estáis en la oposición, pensarlo. 

Sr. Alcalde:

Si us plau, Paqui. Senyora Escamilla, si us plau.

Sra. Escamilla (Públic):

[Inaudible] 

Sr. Alcalde:
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Moltes gràcies pel respecte ofert al conjunt de regidors i regidores. Amb això acabem el 
Ple. Moltes gràcies a tots vosaltres, als qui ens escolten i fins al mes de març. Gràcies. 
Bona nit.

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la Presidència, 
quan son les vint-i-una hores i trenta-nou  minuts, de la qual s’estén la present acta.



L'Alcalde

25/04/2024  23:34:16

Xavi Paz Penche

La Secretària

26/04/2024   15:42:49

Sandra Castelltort Claramunt
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